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Møtested: Kommunestyresalen 
Møtetid: Kl. 11:00 – 18:00 
 
Medlemmer med gyldig forfall eller er inhabil i noen av sakene, må melde fra så snart som 
mulig på tlf. 76 11 50 00. Varamedlemmer møter etter nærmere innkalling. 
 
Dokumenter som ikke er offentlige, vil bli utlevert i møtet. Dersom medlemmene på forhånd 
ønsker å gjøre seg kjent med innholdet i disse dokumentene, er dokumentene tilgjengelig på 
rådhuset. 
 
 
 

Andøy kommune 
 
 

Knut Nordmo 
Ordfører 

 
 
  



 
 

Saksliste  
 
Sak nr. Sakstittel  
01/2022 Godkjenning av innkalling  
02/2022 Godkjenning av saksliste  
03/2022 ORIENTERINGER  
04/2022 Godkjenning av møteprotokoll  
05/2022 Referatsaker  
06/2022 ETABLERING AV KOMMUNALT SEKRETARIAT I 

HELSEFELLESSKAPET LOFOTEN, VESTERÅLEN OG 
SALTEN 

 

07/2022 Utredning av eiendomstrategi for Andøy kommune  
08/2022 Dispensasjon fra kommuneplanens areadel - Bruk av 

idrettsområdet på Nordmela for plassering av midlertidig 
kontrollromfasiliteter 

 

09/2022 Finansiering av kapasitets- og utviklingsprosjekt i teknisk 
enhet – Innsats for Andøy - bruk av fondsmidler 

 

10/2022 Reguleringsplan for Andøya Spaceport, Børvågen - Avtale 
mellom Andøy kommune og Andøya Spaceport AS 

 

11/2022 30-sone på Andenes. Oppfølging av innbyggerforslag fra 
Ørjan Vøllestad 

 

 
 



 
 

 

ANDØY KOMMUNE 
 

 
 
 
Godkjenning av innkalling 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/87 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
01/2022 Kommunestyret 14.02.2022 

 
 
Forslag til vedtak: 

Innkallingen godkjennes uten merknader. 

 
 
 
 
 



 
 

 

ANDØY KOMMUNE 
 

 
 
 
Godkjenning av saksliste 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/87 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
02/2022 Kommunestyret 14.02.2022 

 
 
Forslag til vedtak: 

Sakslisten godkjennes som den foreligger. 
 
 
 
 



 

 

ANDØY KOMMUNE 

 

 
 

ORIENTERINGER 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/55 
 

SAKSGANG 
Utvalg Møtedato  Saknr 
Kommunestyret   
 
 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Orientering om kommunestyrets arbeidsgiverrolle v/ personalfaglig rådgiver 
 
 
 
 
 
 
Tas til orientering. 
 
 
 
 
 
 



 
 

 

ANDØY KOMMUNE 
 

 
 
 
Godkjenning av møteprotokoll 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/87 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
04/2022 Kommunestyret 14.02.2022 

 
 
Forslag til vedtak: 

Møteprotokollen for møte 13.12.21 godkjennes som den foreligger. 

 
 
 
 



 

ANDØY KOMMUNE 

 

 

Møteprotokoll 
for 

KOMMUNESTYRET 

 
 

Møtedato: 13.12.2021 Møtetid: Kl. 11:00 - 18:00 
Møtested: Kommunestyresalen Saksnr.: 128/021 – 142/2021 

 
 
Møtende Medlemmer Parti 
Halvar Rønneberg  
Anitha Bendiksen AP 
Kjell Are Johansen AP 
Tommy Søberg AP 
Matz Abrahamsen H 
Arne Robert Svendsen MDG 
Jakop Mortensen SP 
Knut Nordmo SP 
Lill Pettersen SP 
Odd Arne Andreassen SP 
Rune Stave SP 
Stine Lundemo SP 
Tore Benjaminsen SP 
Torfinn Bø SP 
Yngve Laukslett SP 
Jitse Jonathan Buitink SV 
Lill Inger Tyvold Berg-Olsen SV 
 
Forfall meldt fra følgende medl. Parti Følgende varamedl. møtte Parti 
   
Anders Stave MDG Malin Abrahamsen MDG 
Kjell-Gunnar Myrseth SP  
Kurt Spjelkavik SP Øyvind E. B. Hanssen SP 
Marita Thanke Hansen SP Øyvind Ridola Høyning SP 
Per Kristian Elvan SP Beate Sellevold SP 
Tone Grav SP Tone Schaug SP 
 

 
 

Møteleder: Ordfører Knut A. Nordmo 
Fra adm. møtte: Fungerende rådmann Sveinung Ellingsen, personalfaglig rådgiver 

Kjell-Einar Johansen, enhetsleder Merete Olsen, økonomisjef Eva N. 
Fagermyr, leder NAV-Andøy Eirin Fjellvang, teknisk sjef John Petter 
Karlsen og formannskapssekretær Greta Jacobsen 
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Rett utskrift: 
 
Jeg bekrefter med dette at utskriften er ført i samsvar med det som ble bestemt i møtet. 
 
 

   

   
                                                         Knut A. Nordmo 
                                                              ordfører 
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Sakliste 
 

Sak nr. Sakstittel  

128/2021 Godkjenning av innkalling  

129/2021 Godkjenning av saksliste  

130/2021 Godkjenning av møteprotokoll  

131/2021 Referatsaker  

132/2021 ANDØY KOMMUNES BUDSJETT 2022 OG 
ØKONOMIPLAN 2022 – 2025 

 

133/2021 BOSETTING AV FLYKTNINGER 2022  

134/2021 Prosjektslutt for prosjekt Veiadresse. Avvikling av 
Navnekomitè. Andøy kommune. 

 

135/2021 SEKRETARIATSORDNING KONTROLLUTVALGET - 
ENDRING I AVTALE 

 

136/2021 Avtale om overtakelse av vann- og avløpsanlegg i 
Skarsteindalen leir 

 

137/2021 SUPPLERINGSVALG TIL STYRET I ANDØY HAVN KF OG 
PARTSSAMMENSATT UTVALG 

 

138/2021 Valg av integreringsråd  

139/2021 SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISK VERV - ODD 
ROGER ENOKSEN 

 

140/2021 Spørsmål og interpellasjoner  

141/2021 Prioritering av spillemidler 2022  

142/2021 ØKNING AV FESTEAVGIFT GRAVPLASSER - ANDØY 
KOMMUNE 

 

 
 
ORIENTERINGER 

 

Orientering fra Reno-Vest angående fritidsrenovasjon 

Orientering fra Andøy Teknologipark  
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Ordføreren ønsket velkommen til møtet. 

Kulturinnslag:  Matheo Lillejord, Jarle Lian og Vibeke Eid -  kornett. 

Navneopprop:  Rådmannen foretok navneopprop, 22 representanter var til stede. 

Ordføreren erklærte møtet som vedtaksfør. 

128/2021: Godkjenning av innkalling 
 
Forslag til vedtak: 

Innkallingen godkjennes uten merknader. 

 
 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 
 
KS- 128/2021 Vedtak: 

Innkallingen godkjennes uten merknader. 

 
 
 
129/2021: Godkjenning av saksliste 
 
Forslag til vedtak: 

Sakslisten godkjennes som den foreligger. 
 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Ordføreren informerte om at saksnummer 01/2021 for sak Prioritering av spillemidler er feil. 
Saksnummeret for denne saken endres derfor til 141/2021. 
 
Ordføreren foreslo at ekstra sak om økning av festeavgift for gravplasser i Andøy blir satt på 
sakslisten som sak 142/2021. 
 
Ordføreren informerte om at det ville bli gitt følgende tilleggsorienteringer: 

· Marin verneplan 
· Orientering til referatsak nr. 2 om mulig 5-årig prosjekt 

 
Ordføreren opplyse at det ville bli innlegg fra ungdomsrådet og råd for personer med 
funksjonsnedsettelse i forbindelse med behandlingen av sak 132/2021 Andøy kommunes 
budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025.  
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Ordføreren informerte om at det i løpet av kommunestyremøtet ville bli avholdt møte i 
valgnemnda for å gjøre innstilling i sak 138/2021 Valg av integreringsråd og i sak 139/2021 
Søknad om fritak fra politiske verv – Odd Roger Enoksen. 
 
Halvar Rønneberg gjorde oppmerksom på at saker som har konsekvens for budsjettet må 
behandles før sak 132/2021 Andøy kommunes budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025. 
 
Ordføreren svarte at rekkefølgen på sakslisten ville bli endret slik: 
 
Sak 132/2021 Andøy kommunes budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 behandles som  
                          siste sak 
Sak 134/2021 Prosjektslutt for prosjekt Veiadresse. Avvikling av Navnekomité  
                          Andøy kommune behandles etter sak 141/2021 Prioritering av spillemidler 
Sak 136/2021 Avtale om overtakelse av vann- og avløpsanlegg i Skarsteindalen leir  
                         behandles etter sak 134/2021 Prosjekt Veiadresse. Avvikling av Navnekomité  
                         Andøy kommune 
Sak 138/2021 Valg av integreringsråd behandles etter sak 135/2021 Sekretariats ordning  
                          kontrollutvalget- endring i avtale 
Sak 140/2021 Spørsmål og interpellasjoner tas som første sak etter orienteringer 
Sak 141/2021 Prioritering av spillemidler 2022 behandles etter sak 142/2021 Økning  
                          festeavgift gravplasser Andøy kommune 
Sak 142/2021 Økning festeavgift gravplasser Andøy kommune behandles etter sak  
                          139/2021 Søknad om fritak fra politiske verv – Odd Roger Enoksen 
 
 
Rune Stave (SP)              -  varslet spørsmål om manglende svar på spørsmål stilt i  
                                              kommunestyret  den  21.10.21  
Jitse Buitink (SV)             - varslet spørsmål om stillingsresurs integreringssenter 
Anitha Bendiksen (AP)   - varslet spørsmål om Andøy kommunes PPT-tjeneste 
Kjell-Are Johansen (AP) - varslet spørsmål om status fond kr 250 mill. 
Kjell-Are Johansen (AP) - varslet spørsmål om folkevalgtopplæring/temadager i 2022 
Kjell-Are Johansen (AP) -  varslet spørsmål om lovlighetskontroll 
 
 
KS- 129/2021 Vedtak: 

Sakslisten ble godkjent med disse endringer. 

 
ORIENTERINGER 
 
Styreleder Berit Pettersen orienterte om Andøy Teknologipark. 
 
Elise Gustavsen og Tage Ellingsen fra Reno-Vest orienterte om fritidsrenovasjon og svarte 
på spørsmål. 
 
Teknisk sjef John Petter Karlsen orienterte om Marin verneplan. 
 
Matz Abrahamsen (H) ble innvilget permisjon og fratrådte, 21 representanter var til 
stede. 
Ingvill Eliassen (H) tiltrådte, 22 representanter var til stede. 
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Kjell- Are Johansen (AP) ble innvilget permisjon og fratrådte, 21 representanter var til 
stede: 
Thomas Seines tiltrådte. 22 representanter var til stede. 
 
 
130/2021: Godkjenning av møteprotokoll 
 
Forslag til vedtak: 

Møteprotokollen for møte 22.11.21 godkjennes som den foreligger. 

 
 
 
 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 

 
Behandling: 
 
 
KS- 130/2021 Vedtak: 

Møteprotokollen for møte 22.11.21 godkjennes som den foreligger. 

 
 
 
131/2021: Referatsaker 
 
Forslag til vedtak: 

Nr. 1   Møteplan 1. halvår 2022 
Nr. 2   Notat fra rådmannen - Orientering om mulig 5-årig prosjekt - kapasitet og 
utviklingskompetanse i teknisk enhet 

Referatene tas til etterretning. 

 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 

Referatsak nr. 2: 
Fungerende rådmann Sveinung Ellingsen orienterte om prosjektet. 
 
 
KS- 131/2021 Vedtak: 

Referatene tas til etterretning. 

 
 
 
 
132/2021: ANDØY KOMMUNES BUDSJETT 2022 OG ØKONOMIPLAN 2022 – 2025 
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Forslag til vedtak: 

Andøy kommunestyre vedtar budsjett for 2022 samt økonomiplan for 2022 – 2025 iht 
vedlegg 1 og 3 med følgende punkter: 

1.A. INNTEKTSRAMMER FOR BUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 

 – Forskriftsskjema 1A / økonomiforskriften §5-4 - vedtas slik (beløp i hele tusen kroner): 
     (Inntekter og utgifter er ikke prisjustert i økonomiplanperioden) 

 Regnskap  
2020 

Budsjett  
2021 

Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

Rammetilskudd -196 072 -179 000 -188 805 -189 305 -188 805 -188 805 

Inntekts- og formuesskatt -118 622 -131 640 -131 600 -131 600 -131 600 -131 600 

Eiendomsskatt -15 749 -15 300 -13 800 -15 400 -15 400 -15 400 

Andre generelle driftsinntekter -11 223 -10 200 -11 754 -10 654 -11 754 -11 754 

Sum generelle driftsinntekter -341 665 -336 140 -345 959 -346 959 -347 559 -347 559 

       
Korrigert sum bevilgninger drift, 
netto 

328 732 309 312 322 023 317 254 317 284 316 784 

Avskrivinger 21 866 22 038 22 038 22 038 22 038 22 038 

Sum netto driftsutgifter 350 598 331 350 344 061 339 292 339 322 338 822 

Brutto driftsresultat 8 932 -4 790 -1 898 -7 667 -8 237 -8 737 

       
Renteinntekter -2 121 -1 600 -1 710 -1 710 -1 710 -1 710 

Utbytter -2 639 -2 600 -2 100 -2 100 -2 100 -2 100 

Gevinster og tap på finansielle 
omløpsmidler 

0 0 0 0 0 0 

Renteutgifter 8 081 7 546 7 821 7 901 7 971 7 971 

Avdrag på lån 17 738 22 323 21 340 26 340 26 840 27 340 

Netto finansutgifter 21 058 25 669 25 351 30 431 31 001 31 501 

Motpost avskrivninger -21 866 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 

Netto driftsresultat  8 125 -1 159 1 415 726 726 726 

       
Overføring til investering 3 839 300 300 300 300 300 

Netto avsetninger til eller bruk av 
bundne driftsfond 

-14 544 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 

Netto avsetninger til eller bruk av 
disposisjonsfond 

-332 1 885 -689 0 0 0 

Dekning av tidligere års 
merforbruk i driftsregnskapet 

2 912 0 0 0 0 0 

Sum disponeringer eller dekning 
av netto driftsresultat 

-8 125 1 159 -1 415 -726 -726 -726 

       
Fremført til inndekning i senere 
år (merforbruk) 

0 0 0 0 0 0 

 

 

1.B. DRIFTSBUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 

- Forskriftsskjema 1B / økonomiforskriften §5-4 vedtas med slik fordeling av rammer (i hele 
tusen kroner): 

 Regnskap  
2020 

Budsjett 
2021 

Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

Politisk og kontroll 4 029 4 347 4 450 4 450 4 450 4 450 

Rådmann og stab 43 427 42 975 45 751 45 751 45 751 45 751 

Støttefunksjonen 11 270 10 574 12 817 12 817 12 817 12 817 

Andenes skole 31 174 27 964 28 493 26 293 26 293 26 293 

Risøyhamn skole 11 000 8 880 9 561 8 361 8 361 8 361 

Barnehager 36 918 35 639 36 941 36 141 36 141 36 141 
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Helse og familie 20 620 20 095 21 973 21 589 21 588 21 588 

NAV 10 062 8 441 7 316 7 316 7 316 7 316 

Pleie og omsorg 114 777 109 934 114 464 113 964 113 964 113 964 

Teknisk 30 329 34 577 34 684 34 999 35 030 34 530 

Trossamfunn 2 724 2 780 2 364 2 364 2 364 2 364 

Kap 7-9 -4 569 1 980 2 195 2 195 2 195 2 195 

Sum bevilgninger drift, netto 311 763 308 186 321 008 316 239 316 269 315 769 

              

Herav:             

Netto renteutgifter og -inntekter 113 0 11 11 11 11 

Netto avsetninger til eller bruk av 
bundne driftsfond 

-13 135 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 

Netto avsetninger til eller bruk av 
disposisjonsfond 

-3 947 -100 0 0 0 0 

Korrigert sum bevilgninger drift, 
netto 

328 732 309 312 322 023 317 254 317 284 316 784 

 

                                                                                           

1.C. INVESTERINGSBUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 

      - Forskriftsskjema 2A / økonomiforskriften §5-5 - vedtas slik (i hele tusen kroner ekskl 
mva): 

 Regnskap 
2020 

Budsjett 
2021 

Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

Investeringer i varige driftsmidler  67 185 27 135 51 150 30 150 3 150 

Tilskudd til andres investeringer  0 0 0 0 0 

Investeringer i aksjer og andeler i 
selskaper 

  
0 

0 0 0 0 

Utlån av egne midler  100 100 100 100 100 

Avdrag på lån  0 0 0 0 0 

Sum investeringsutgifter  67 285 27 235 51 250 30 250 3 250 

            

Kompensasjon for merverdiavgift  -13 300 -5 297 -10 200 -6 000 -600 

Tilskudd fra andre  0 0 0 0 0 

Salg av varige driftsmidler  0 0 0 0 0 

Salg av finansielle anleggsmidler  0 0 0 0 0 

Mottatte avdrag på utlån av egne 
midler 

  
0 

0 0 0 0 

Bruk av lån  -58 885 -26 838 -45 950 -29 150 -7 550 

Sum investeringsinntekter  -72 185 -32 135 -56 150 -35 150 -8 150 

            

Videreutlån  5 000 5 000 5 000 5 000 5 000 

Mottatte avdrag på videreutlån  0 0 0 0 0 

Netto utgifter videreutlån  5 000 5 000 5 000 5 000 5 000 

            

Overføring fra drift  -100 -100 -100 -100 -100 

Netto avsetninger til eller bruk av 
bundne investeringsfond 

  
0 

0 0 0 0 

Netto avsetninger til eller bruk av 
ubundet investeringsfond 

  
0 

0 0 0 0 

Dekning av tidligere års udekket 
beløp 

 0 0 0 0 0 

Sum overføring fra drift og netto 
avsetninger 

  
-100 

-100 -100 -100 -100 

            

Fremført til inndekning i senere år 
(udekket) 

  
0 

0 0 0 0 
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1.D. INVESTERINGSTILTAK BUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 

- Forskriftsskjema 2B / økonomiforskriften §5-5 – vedtas slik (beløp i hele tusen kroner): 

 Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

Formidlingslån Husbanken 5 000 5 000 5 000 5 000 

Andøy kirkelig fellesråd - diverse investeringer 650 150 150 150 

Overføring fra drift til investering - 
Landbrukslån 

100 100 100 100 

Velferdsteknologi 1 000 1 000 1 000 1 000 

Digitalisering 1 000 1 000 1 000 1 000 

Oppgradering på IT 1 000 1 000 1 000 1 000 

Andenes brannstasjon - nybygg/utvidelse 2 000 20 000 12 000 0 

Ny barnehage på Andenes 2 000 15 000 15 000 0 

Omsorgsboliger - Andenes - Nybygg 13 000 13 000 0 0 

Tilrettelegging turisme - RenoVest 635 0 0 0 

Risøyhamn brannstasjon 5 500 0 0 0 

Ladepunkter til el-biler 350 0 0 0 

Sum investeringer 32 235 56 250 35 250 8 250 

 

1.E. ØKONOMISK OVERSIKT ETTER ART – DRIFT 

- Forskriftsskjema 3A / økonomiforskriften §5-6 – vedtas slik (beløp i hele tusen kroner): 

 Regnskap  
2020 

Budsjett 
2021 

Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

Rammetilskudd -196 072 -179 000 -188 805 -189 305 -188 805 -188 805 

Inntekts- og formuesskatt -118 622 -131 640 -131 600 -131 600 -131 600 -131 600 

Eiendomsskatt -15 749 -15 300 -13 800 -15 400 -15 400 -15 400 

Andre skatteinntekter -34 0 0 0 0 0 

Andre overføringer og tilskudd fra 
staten 

-11 215 -10 200 -11 754 -10 654 -11 754 -11 754 

Overføringer og tilskudd fra andre -73 583 -65 010 -68 760 -68 760 -68 760 -68 760 

Brukerbetalinger -13 994 -13 759 -13 593 -13 593 -13 593 -13 593 

Salgs- og leieinntekter -20 145 -20 409 -20 783 -20 783 -20 783 -20 783 

Sum driftsinntekter -449 412 -435 318 -449 095 -450 095 -450 695 -450 695 

              

Lønnsutgifter 248 843 226 259 235 216 231 697 231 727 231 227 

Sosiale utgifter 13 392 45 894 46 364 46 364 46 364 46 364 

Kjøp av varer og tjenester 126 734 96 584 104 868 103 618 103 618 103 618 

Overføringer og tilskudd til andre 47 510 39 753 38 712 38 712 38 712 38 712 

Avskrivninger 21 866 22 038 22 038 22 038 22 038 22 038 

Sum driftsutgifter 458 345 430 528 447 198 442 429 442 459 441 959 

              

Brutto driftsresultat 8 932 -4 790 -1 898 -7 667 -8 237 -8 737 

              

Renteinntekter -2 121 -1 600 -1 710 -1 710 -1 710 -1 710 

Utbytter -2 639 -2 600 -2 100 -2 100 -2 100 -2 100 

Gevinster og tap på finansielle 
omløpsmidler 

0 0 0 0 0 0 

Renteutgifter 8 081 7 546 7 821 7 901 7 971 7 971 

Avdrag på lån 17 738 22 323 21 340 26 340 26 840 27 340 

Netto finansutgifter 21 058 25 669 25 351 30 431 31 001 31 501 

              

Motpost avskrivninger -21 866 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 

              

Netto driftsresultat 8 125 -1 159 1 415 726 726 726 

              

Disponering eller dekning av netto 
driftsresultat 

            

Overføring til investering 3 839 300 300 300 300 300 
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Netto avsetninger til eller bruk av 
bundne driftsfond 

-14 544 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 

Netto avsetninger til eller bruk av 
disposisjonsfond 

-332 1 885 -689 0 0 0 

Dekning av tidligere års merforbruk 2 912 0 0 0 0 0 

Sum disponeringer eller dekning 
av netto driftsresultat 

-8 125 1 159 -1 415 -726 -726 -726 

              

Fremført til inndekning i senere år 
(merforbruk) 

0 0 0 0 0 0 

 

1.F. RAPPORTERINGSRUTINER DRIFT/INVESTERING 2022 

Rapportering drift og investering: pr. 30.04. og 31.08. 
 

Rapportering iht finansreglementet legges fram for formannskap og kommunestyre samtidig 
med årsregnskapet. 
 
 

2. FORSKUDDSVEDTAK 
Kommuneskatteøret for inntekts- og formueskatt settes til maksimum sats i forhold til 
Stortingets vedtak. 
 
 

3a. GODKJENNING AV BUDSJETT FOR INTERKOMMUNALE VIRKSOMHETER 
Kommunestyret godkjenner Andøy kommunes andel for 2022 for følgende interkommunale 
virksomheter, slik: 

 Andøy kommunes andel  

Vesterålen Regionråd  590 300  

Vesterålen Kulturutvalg  238 000  

Musam  49 000  

Friluftsrådet  55 000  

RKK  220 000  

Vesterålen interkommunale legevakt  1 880 000  

Skogbrukstjenesten  320 000  

Oljevernberedskap  50 000  

Vesterålen krisesenter  455 000  

Vesterålen barnevern inkl tiltak  13 220 000  

Sum  17 077 300 

 
 

3b. BUDSJETT FOR ANDØY KIRKELIGE FELLESRÅD 
Kommunestyret vedtar overføring av midler til Andøy Kirkelige Fellesråds driftsbudsjett for 
2022 med kr. 2 364 000,-. 
 
 

3c. BUDSJETT FOR KONTROLLUTVALG OG REVISJON 
Budsjettramme for kontrollutvalg og revisjon settes til kr 1 075 000,- for 2022. 
 
 

4. KOMMUNALE PRISER 
Kommunestyret vedtar priser/gebyr for kommunale tjenester i 2022 slik det framgår av 
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vedlegg 5 til Økonomiplanen. 
 
 

5. PRIORITERING OG UTVIKLING AV LÅNEOPPTAK I 2022-2025: 
- jfr økonomiforskriften § 5-7 
 

    Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

1 Formidlingslån         

  Formidlingslån Husbanken 5 000 5 000 5 000 5 000 

2 Ladepunkter til el-biler  til hj.spl         

  Ladepunkter til el-biler 350 0 0 0 

3 Videreførte prosjekter         

  Risøyhamn brannstasjon 5 500 0 0 0 

  Andenes brannstasjon - nybygg/utvidelse 2 000 20 000 12 000 0 

  Ny barnehage på Andenes 2 000 15 000 15 000 0 

  Omsorgsboliger - Andenes - Nybygg 13 000 13 000 0 0 

4 Andre investeringer         

  Andøy kirkelig fellesråd - diverse 
investeringer 

650 150 150 150 

  Velferdsteknologi 1 000 1 000 1 000 1 000 

  Digitalisering 1 000 1 000 1 000 1 000 

  Oppgradering på IT 1 000 1 000 1 000 1 000 

  Tilrettelegging turisme - RenoVest 635 0 0 0 

  Sum investeringer / låneopptak 32 135 56 150 35 150 8 150 

      

 Avdrag lån 21 340 26 340 28 840 27 340 

 

  
 

6. EIENDOMSSKATT 
I medhold av eiendomsskatteloven §§ 3 og 4 videreføres i 2022 eiendomsskatten i hele 
kommunen. 
 

Eiendomsskattesatsen på boliger og fritidseiendommer for 2022 videreføres med 4 promille. 
Andre eiendommer videreføres med 7 promille. Satsen for eiendomsskatt vurderes ved 
årlige budsjettvedtak. 
 

Det skrives ut skatt på et særskilt skattegrunnlag som følge av at produksjonsutstyr og 
produksjonsinstallasjoner ikke skal medtas i takstgrunnlaget når de tidligere verk og bruk 
skal takseres og regnes som næringseiendom fra 2019. Det særskilte skattegrunnlaget er 
differansen mellom ny takst for objektene fra 2019 og skattegrunnlaget i 2018. Grunnlaget 
skal i 2022 være redusert med fire syvendedel (jfr. overgangsregel til §§ 3 og 4 første 
punktum). Skattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget skal være 7 promille.  
 

For boligdelen av eiendommer (herunder fritidseiendommer) som ikke benyttes til 
næringsvirksomhet vedtas bunnfradrag på kr 0,- av takstverdi.  
 

I medhold av eiendomsskatteloven § 7 bokstav a (”Eigedom som tek sikte på å gagna ein 
kommune, eit fylke eller staten”) fritas eiendommer som eies av stiftelser eller 
organisasjoner som ivaretar kommunens gavn eller tarv, og som ikke drives på kommersielt 
grunnlag, herunder 
 

· Samfunns-, forenings- og grendehus 
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· Idrettsanlegg som er åpne for alle 
· Bedehus 
· Skoler, barnehager og vannverk som ikke driver på kommersielt grunnlag 
· Omsorgsboliger  
· Fylkeskommunale eiendommer 

 

Eiendomsskatten skal betales i månedlige terminer. 
 

Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt på boligeiendommer (herunder 
fritidseiendommer), benytter kommunen skatteetatens formuesverdi (boligverdi). 
 

For næringseiendommer og andre eiendommer som skatteetaten ikke har formuesverdi på, 
gjennomføres det i løpet av 2022 nytaksering. Ny takst legges til grunn for utskriving av 
eiendomsskatt for 2023. For 2022 gjøres det en kontorjustering på 10 %. 
 
 

7. LIKVIDITETSLÅN  

Likviditetslån videreføres med en ramme på 20 mill kroner. 
 
 

8. FINANSIELLE NØKKELTALL 
Iht kommunloven § 14-2 c) skal kommunestyret vedta finansielle måltall for utviklingen av 
kommunens økonomi. 
 

Kommunestyret vedtar følgende finansielle måltall: 
 

Indikatorer Mål 

Resultatgrad 1,75 % 

Fondsgrad 3 % 

Gjeldsgrad 75 % 

 

Resultatgrad er netto driftsresultat i forhold til brutto driftsinntekter. 
Fondsgrad er disposisjonsfond i forhold til brutto driftsinntekter.  
Gjeldsgrad er netto lånegjeld i forhold til brutto driftsinntekter. 
 
 
 
 
 
Formannskapet 29.11.2021: 
 
Behandling: 
  
Lill Pettersen (SP) la på vegne av H og Sp frem følgende endringsforslag: 
 

Tiltak 2022 2023 2024 2025 

Ikke bruk av disposisjonsfond i 2022 689 0 0 0 

Innfasing vedtak knyttet til barnetrygd 440 440 440 440 

Innfasing tiltak dysleksi/lesevansker i skolen 380 380   
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Samarbeid kirkelig fellesråd 
kateket/forebygging 

65 65 130 130 

Tilskudd Andøy Næringsforening 100 100 100 100 

Vertsfunksjon "Rennajubileet" 175 0 0 0 

åpen bading Andenes svømmehall 150 150 150 150 

     

anvendt av 2 mill 2000 1135 820 820 

     

udisponert av 2mill, settes på disp.fond 0 865 1180 1180 

 
 
 

Votering: 
Innstilling til kommunestyret for rådmannens forslag med endringer fremlagt av Lill 
Pettersen (SP) på vegne av SP og H som fikk 5 stemmer for, mot 2 stemmer for rådmannens 
forslag. 
 
FS- 143/2021 Vedtak: 

Formannskapets innstilling til vedtak: 
Andøy kommunestyre vedtar budsjett for 2022 samt økonomiplan for 2022 – 2025 iht 
vedlegg 1 og 3 med følgende punkter: 

1.A. INNTEKTSRAMMER FOR BUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 
 – Forskriftsskjema 1A / økonomiforskriften §5-4 - vedtas slik (beløp i hele tusen kroner): 
     (Inntekter og utgifter er ikke prisjustert i økonomiplanperioden) 

 Regnskap   
2020 

Oppr. 
budsjett  

2021 

Økonomiplan  
2022 

Økonomiplan  
2023 

Økonomiplan 
 2024 

Økonomiplan  
2025 

Rammetilskudd -196 072 -179 
000 

-188 805 -189 305 -188 805 -188 805 

Inntekts- og 
formuesskatt 

-118 622 -131 
640 

-133 600 -133 600 -133 600 -133 600 

Eiendomsskatt -15 749 -15 300 -13 800 -15 400 -15 400 -15 400 

Andre generelle 
driftsinntekter 

-11 223 -10 200 -11 754 -10 654 -11 754 -11 754 

Sum generelle 
driftsinntekter 

-341 665 -336 
140 

-347 959 -348 959 -349 559 -349 559 

              

Korrigert sum 
bevilgninger 
drift, netto 

328 732 309 312 323 333 318 389 318 104 317 604 

              

Avskrivinger 21 866 22 038 22 038 22 038 22 038 22 038 

              

Sum netto 
driftsutgifter 

350 598 331 350 345 371 340 427 340 142 339 642 

Brutto 
driftsresultat 

8 932 -4 790 -2 588 -8 532 -9 417 -9 917 
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Renteinntekter -2 121 -1 600 -1 710 -1 710 -1 710 -1 710 

Utbytter -2 639 -2 600 -2 100 -2 100 -2 100 -2 100 

Gevinster og tap 
på finansielle 
omløpsmidler 

0 0 0 0 0 0 

Renteutgifter 8 081 7 546 7 821 7 901 7 971 7 971 

Avdrag på lån 17 738 22 323 21 340 26 340 26 840 27 340 

Netto 
finansutgifter 

21 058 25 669 25 351 30 431 31 001 31 501 

              

Motpost 
avskrivninger 

-21 866 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 

              

Netto 
driftsresultat  

8 125 -1 159 725 -139 -454 -454 

              

Disponering eller 
dekning av netto 
driftsresultat 

            

Overføring til 
investering 

3 839 300 300 300 300 300 

Netto 
avsetninger til 
eller bruk av 
bundne 
driftsfond 

-14 544 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 

Netto 
avsetninger til 
eller bruk av 
disposisjonsfond 

-332 1 885 1 865 1 180 1 180 

Dekning av 
tidligere års 
merforbruk i 
driftsregnskapet 

2 912 0 0 0 0 0 

Sum 
disponeringer 
eller dekning av 
netto 
driftsresultat 

-8 125 1 159 -725 139 454 454 

              

Fremført til 
inndekning i 
senere år 
(merforbruk) 

0 0 0 0 0 0 
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1.B. DRIFTSBUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 
- Forskriftsskjema 1B / økonomiforskriften §5-4 vedtas med slik fordeling av rammer (i hele 
tusen kroner): 

 Regnskap   
2020 

Oppr. 
budsjett  

2021 

Økonomiplan  
2022 

Økonomiplan  
2023 

Økonomiplan  
2024 

Økonomiplan  
2025 

Politisk og 
kontroll 

4 029 4 347 4 450 4 450 4 450 4 450 

Rådmann og stab 43 427 42 975 46 556 46 381 46 001 46 001 

Støttefunksjonen 11 270 10 574 12 817 12 817 12 817 12 817 

Andenes skole 31 174 27 964 28 493 26 293 26 293 26 293 

Risøyhamn skole 11 000 8 880 9 561 8 361 8 361 8 361 

Barnehager 36 918 35 639 36 941 36 141 36 141 36 141 

Helse og familie 20 620 20 095 21 973 21 589 21 588 21 588 

NAV 10 062 8 441 7 756 7 756 7 756 7 756 

Pleie og omsorg 114 777 109 934 114 464 113 964 113 964 113 964 

Teknisk 30 329 34 577 34 684 34 999 35 030 34 530 

Trossamfunn 2 724 2 780 2 429 2 429 2 494 2 494 

Kap 7-9 -4 569 1 980 2 195 2 195 2 195 2 195 

Sum 
bevilgninger 
drift, netto 

311 763 308 186 322 318 317 374 317 089 316 589 

              

Herav:             

Netto 
renteutgifter og -
inntekter 

55 0 11 11 11 11 

Avdrag på lån 58 0 0 0 0 0 

Netto 
avsetninger til 
eller  
bruk av bundne 
driftsfond 

-13 135 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 

Netto 
avsetninger til 
eller  
bruk av 
disposisjonsfond 

-3 947 -100 0 0 0 0 

Korrigert sum 
bevilgninger 
drift, netto 

328 732 309 312 323 333 318 389 318 104 317 604 

 

                                                                                           
1.C. INVESTERINGSBUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 
      - Forskriftsskjema 2A / økonomiforskriften §5-5 - vedtas slik (i hele tusen kroner ekskl 
mva): 
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 Regnsk
ap 

2020 

Budsj
ett 

2021 

Økonomip
lan 2022 

Økonomip
lan 2023 

Økonomip
lan 2024 

Økonomip
lan 2025 

Investeringer i 
varige 
driftsmidler 

 67 
185 

27 135 51 150 30 150 3 150 

Tilskudd til 
andres 
investeringer 

 0 0 0 0 0 

Investeringer i 
aksjer og andeler 
i selskaper 

  
0 

0 0 0 0 

Utlån av egne 
midler 

 100 100 100 100 100 

Avdrag på lån  0 0 0 0 0 

Sum 
investeringsutgif
ter 

 67 
285 

27 235 51 250 30 250 3 250 

            

Kompensasjon 
for 
merverdiavgift 

 -13 
300 

-5 297 -10 200 -6 000 -600 

Tilskudd fra 
andre 

 0 0 0 0 0 

Salg av varige 
driftsmidler 

 0 0 0 0 0 

Salg av 
finansielle 
anleggsmidler 

 0 0 0 0 0 

Mottatte avdrag 
på utlån av egne 
midler 

  
0 

0 0 0 0 

Bruk av lån  -58 
885 

-26 838 -45 950 -29 150 -7 550 

Sum 
investeringsinnt
ekter 

 -72 
185 

-32 135 -56 150 -35 150 -8 150 

            

Videreutlån  5 000 5 000 5 000 5 000 5 000 

Mottatte avdrag 
på videreutlån 

 0 0 0 0 0 

Netto utgifter 
videreutlån 

 5 000 5 000 5 000 5 000 5 000 

            

Overføring fra 
drift 

 -100 -100 -100 -100 -100 

Netto   0 0 0 0 
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avsetninger til 
eller bruk av 
bundne 
investeringsfond 

0 

Netto 
avsetninger til 
eller bruk av 
ubundet 
investeringsfond 

  
0 

0 0 0 0 

Dekning av 
tidligere års 
udekket beløp 

 0 0 0 0 0 

Sum overføring 
fra drift og netto 
avsetninger 

  
-100 

-100 -100 -100 -100 

            

Fremført til 
inndekning i 
senere år 
(udekket) 

  
0 

0 0 0 0 

 
1.D. INVESTERINGSTILTAK BUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 
- Forskriftsskjema 2B / økonomiforskriften §5-5 – vedtas slik (beløp i hele tusen kroner): 

 Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

Formidlingslån 
Husbanken 

5 000 5 000 5 000 5 000 

Andøy kirkelig fellesråd 
- diverse investeringer 

650 150 150 150 

Overføring fra drift til 
investering - 
Landbrukslån 

100 100 100 100 

Velferdsteknologi 1 000 1 000 1 000 1 000 

Digitalisering 1 000 1 000 1 000 1 000 

Oppgradering på IT 1 000 1 000 1 000 1 000 

Andenes brannstasjon - 
nybygg/utvidelse 

2 000 20 000 12 000 0 

Ny barnehage på 
Andenes 

2 000 15 000 15 000 0 

Omsorgsboliger - 
Andenes - Nybygg 

13 000 13 000 0 0 

Tilrettelegging turisme 
- RenoVest 

635 0 0 0 

Risøyhamn 
brannstasjon 

5 500 0 0 0 

Ladepunkter til el-biler 350 0 0 0 
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Sum investeringer 32 235 56 250 35 250 8 250 

 

1.E. ØKONOMISK OVERSIKT ETTER ART – DRIFT 
- Forskriftsskjema 3A / økonomiforskriften §5-6 – vedtas slik (beløp i hele tusen kroner): 

 Regnskap   
2020 

Oppr. 
budsjett  

2021 

Økonomiplan  
2022 

Økonomiplan  
2023 

Økonomiplan  
2024 

Økonomiplan  
2025 

Rammetilskudd -196 072 -179 
000 

-188 805 -189 305 -188 805 -188 805 

Inntekts- og 
formuesskatt 

-118 622 -131 
640 

-133 600 -133 600 -133 600 -133 600 

Eiendomsskatt -15 749 -15 300 -13 800 -15 400 -15 400 -15 400 

Andre 
skatteinntekter 

-34 0 0 0 0 0 

Andre 
overføringer og 
tilskudd fra 
staten 

-11 215 -10 200 -11 754 -10 654 -11 754 -11 754 

Overføringer og 
tilskudd fra 
andre 

-73 583 -65 010 -68 760 -68 760 -68 760 -68 760 

Brukerbetalinger -13 994 -13 759 -13 593 -13 593 -13 593 -13 593 

Salgs- og 
leieinntekter 

-20 145 -20 409 -20 783 -20 783 -20 783 -20 783 

Sum 
driftsinntekter 

-449 412 -435 
318 

-451 095 -452 095 -452 695 -452 695 

              

Lønnsutgifter 248 843 226 259 235 216 231 697 231 727 231 227 

Sosiale utgifter 13 392 45 894 46 364 46 364 46 364 46 364 

Kjøp av varer og 
tjenester 

126 734 96 584 105 573 104 148 103 768 103 768 

Overføringer og 
tilskudd til andre 

47 510 39 753 39 317 39 317 39 382 39 382 

Avskrivninger 21 866 22 038 22 038 22 038 22 038 22 038 

Sum 
driftsutgifter 

458 345 430 528 448 508 443 564 443 279 442 779 

              

Brutto 
driftsresultat 

8 932 -4 790 -2 588 -8 532 -9 417 -9 917 

              

Renteinntekter -2 121 -1 600 -1 710 -1 710 -1 710 -1 710 

Utbytter -2 639 -2 600 -2 100 -2 100 -2 100 -2 100 

Gevinster og tap 
på finansielle 
omløpsmidler 

0 0 0 0 0 0 
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Renteutgifter 8 081 7 546 7 821 7 901 7 971 7 971 

Avdrag på lån 17 738 22 323 21 340 26 340 26 840 27 340 

Netto 
finansutgifter 

21 058 25 669 25 351 30 431 31 001 31 501 

              

Motpost 
avskrivninger 

-21 866 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 

              

Netto 
driftsresultat 

8 125 -1 159 725 -139 -454 -454 

              

Disponering eller 
dekning av netto 
driftsresultat 

            

Overføring til 
investering 

3 839 300 300 300 300 300 

Netto 
avsetninger til 
eller bruk av 
bundne 
driftsfond 

-14 544 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 

Netto 
avsetninger til 
eller bruk av 
disposisjonsfond 

-332 1 885 1 865 1 180 1 180 

Dekning av 
tidligere års 
merforbruk 

2 912 0 0 0 0 0 

Sum 
disponeringer 
eller dekning av 
netto 
driftsresultat 

-8 125 1 159 -725 139 454 454 

              

Fremført til 
inndekning i 
senere år 
(merforbruk) 

0 0 0 0 0 0 

 

1.F. RAPPORTERINGSRUTINER DRIFT/INVESTERING 2022 

Rapportering drift og investering: pr. 30.04. og 31.08. 
 
Rapportering iht finansreglementet legges fram for formannskap og kommunestyre samtidig 
med årsregnskapet. 
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2. FORSKUDDSVEDTAK 
Kommuneskatteøret for inntekts- og formueskatt settes til maksimum sats i forhold til 
Stortingets vedtak. 
 
 
3a. GODKJENNING AV BUDSJETT FOR INTERKOMMUNALE VIRKSOMHETER 
Kommunestyret godkjenner Andøy kommunes andel for 2022 for følgende interkommunale 
virksomheter, slik: 

 Andøy kommunes andel  

Vesterålen Regionråd  590 300  

Vesterålen Kulturutvalg  238 000  

Musam  49 000  

Friluftsrådet  55 000  

RKK  220 000  

Vesterålen interkommunale legevakt  1 880 000  

Skogbrukstjenesten  320 000  

Oljevernberedskap  50 000  

Vesterålen krisesenter  455 000  

Vesterålen barnevern inkl tiltak  13 220 000  

Sum  17 077 300 

 
 
3b. BUDSJETT FOR ANDØY KIRKELIGE FELLESRÅD 
Kommunestyret vedtar overføring av midler til Andøy Kirkelige Fellesråds driftsbudsjett for 
2022 med kr. 2 429 000,-. 
 
 
3c. BUDSJETT FOR KONTROLLUTVALG OG REVISJON 
Budsjettramme for kontrollutvalg og revisjon settes til kr 1 075 000,- for 2022. 
 
 
4. KOMMUNALE PRISER 
Kommunestyret vedtar priser/gebyr for kommunale tjenester i 2022 slik det framgår av 
vedlegg 5 til Økonomiplanen. 
 
 
5. PRIORITERING OG UTVIKLING AV LÅNEOPPTAK I 2022-2025: 
- jfr økonomiforskriften § 5-7 
 

    Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

1 Formidlingslån         

  Formidlingslån 
Husbanken 

5 000 5 000 5 000 5 000 

2 Ladepunkter til el-
biler  til hj.spl 

        

  Ladepunkter til el- 350 0 0 0 
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biler 

3 Videreførte 
prosjekter 

        

  Risøyhamn 
brannstasjon 

5 500 0 0 0 

  Andenes 
brannstasjon - 
nybygg/utvidelse 

2 000 20 000 12 000 0 

  Ny barnehage på 
Andenes 

2 000 15 000 15 000 0 

  Omsorgsboliger - 
Andenes - Nybygg 

13 000 13 000 0 0 

4 Andre 
investeringer 

        

  Andøy kirkelig 
fellesråd - diverse 
investeringer 

650 150 150 150 

  Velferdsteknologi 1 000 1 000 1 000 1 000 

  Digitalisering 1 000 1 000 1 000 1 000 

  Oppgradering på IT 1 000 1 000 1 000 1 000 

  Tilrettelegging 
turisme - RenoVest 

635 0 0 0 

  Sum investeringer 
/ låneopptak 

32 135 56 150 35 150 8 150 

      

 Avdrag lån 21 340 26 340 28 840 27 340 

 
  
 

6. EIENDOMSSKATT 
I medhold av eiendomsskatteloven §§ 3 og 4 videreføres i 2022 eiendomsskatten i hele 
kommunen. 
 
Eiendomsskattesatsen på boliger og fritidseiendommer for 2022 videreføres med 4 promille. 
Andre eiendommer videreføres med 7 promille. Satsen for eiendomsskatt vurderes ved 
årlige budsjettvedtak. 
 
Det skrives ut skatt på et særskilt skattegrunnlag som følge av at produksjonsutstyr og 
produksjonsinstallasjoner ikke skal medtas i takstgrunnlaget når de tidligere verk og bruk 
skal takseres og regnes som næringseiendom fra 2019. Det særskilte skattegrunnlaget er 
differansen mellom ny takst for objektene fra 2019 og skattegrunnlaget i 2018. Grunnlaget 
skal i 2022 være redusert med fire syvendedel (jfr. overgangsregel til §§ 3 og 4 første 
punktum). Skattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget skal være 7 promille.  
 
For boligdelen av eiendommer (herunder fritidseiendommer) som ikke benyttes til 
næringsvirksomhet vedtas bunnfradrag på kr 0,- av takstverdi.  
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I medhold av eiendomsskatteloven § 7 bokstav a (”Eigedom som tek sikte på å gagna ein 
kommune, eit fylke eller staten”) fritas eiendommer som eies av stiftelser eller 
organisasjoner som ivaretar kommunens gavn eller tarv, og som ikke drives på kommersielt 
grunnlag, herunder 
 

· Samfunns-, forenings- og grendehus 
· Idrettsanlegg som er åpne for alle 
· Bedehus 
· Skoler, barnehager og vannverk som ikke driver på kommersielt grunnlag 
· Omsorgsboliger  
· Fylkeskommunale eiendommer 

 
Eiendomsskatten skal betales i månedlige terminer. 
 
Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt på boligeiendommer (herunder 
fritidseiendommer), benytter kommunen skatteetatens formuesverdi (boligverdi). 
 
For næringseiendommer og andre eiendommer som skatteetaten ikke har formuesverdi på, 
gjennomføres det i løpet av 2022 nytaksering. Ny takst legges til grunn for utskriving av 
eiendomsskatt for 2023. For 2022 gjøres det en kontorjustering på 10 %. 
 
 
7. LIKVIDITETSLÅN  

Likviditetslån videreføres med en ramme på 20 mill kroner. 
 
 
8. FINANSIELLE NØKKELTALL 
Iht kommunloven § 14-2 c) skal kommunestyret vedta finansielle måltall for utviklingen av 
kommunens økonomi. 
 
Kommunestyret vedtar følgende finansielle måltall: 
 

Indikatorer Mål 

Resultatgrad 1,75 % 

Fondsgrad 3 % 

Gjeldsgrad 75 % 

 
Resultatgrad er netto driftsresultat i forhold til brutto driftsinntekter. 
Fondsgrad er disposisjonsfond i forhold til brutto driftsinntekter.  
Gjeldsgrad er netto lånegjeld i forhold til brutto driftsinntekter. 
 
 
Samtlige partier tok forbehold frem til behandlingen i kommunestyret. 
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Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 
 

Foretrede: 
Ungdomsrådet ved Amalie Klausen 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse ved Halvar Rønneberg 
 
 
Lill Pettersen (SP) la frem følgende endringsforslag på vegne av SP, H, og representant Halvar 
Rønneberg: 
 

1: RÅDMANNENS FORSLAG     

A. Økte utgifter 2022 2023 2024 2025 

1 årsverk psykisk helse / avhengighet 650 650 650 650 

Økning tilskudd aktivitet barn/unge 150 150 150 150 

Revisjon og kontrollutvalg 350 350 350 350 

SUM ØKTE DRIFTSUTGIFTER 1 150 1 150 1 150 1 150 

     

B. Rådmannens reduksjonstiltak 2022 2023 2024 2025 

Reduksjon  i sosialhjelputbetalinger (NAV) -500 -500 -500 -500 

Stillingsreduksjon barnehager -200 -500 -500 -500 

Stillingsreduksjon Andenes skole -1 000 -2 200 -2 200 -2 200 

Stillingsreduksjon Risøyhamn skole -500 -1 200 -1 200 -1 200 

Branningeniør vakant -615 0 0 0 

Overgang el-biler (plo) -200 -200 -200 -200 

Redusere annonsekostnader -100 -100 -100 -100 

Driftstilpasninger 2023-2025  -3 184 -3 154 -3 654 

SUM DRIFTSREDUSERENDE TILTAK -3 115 -7 884 -7 854 -8 354 

     

C. Øvrige tiltak fra rådmann 2022 2023 2024 2025 

Bruk av disp.fond -689 0 0 0 

Justere utgift pensjon -3 000 -3 000 -3 000 -3 000 

Minimumsavdrag i 2022 -3 000 0 0 0 

Økte inntekter eiendomsskatt (ny 
taksering) 

0 -1 500 -1 500 -1 500 

Justere skatteanslag til 2021-nivå -2 000 -2 000 -2 000 -2 000 

SUM GENERELLE TILTAK -8 689 -6 500 -6 500 -6 500 

     

     

2. Sp sine endringer i f t rådmann     

A: Nye tiltak 2022 2023 2024 2025 

Rekrutteringstiltak 400 400 400 400 

Innfasing vedtak knyttet til barnetrygd 440 440 440 440 
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Innfasing tiltak dysleksi/lesevansker i 
skolen 

380 380 0 0 

Samarbeid kirkelig fellesråd 
kateket/forebygging 

65 65 130 130 

Tilskudd Andøy Næringsforening 100 100 100 100 

Vertsfunksjon "Rennajubileet" 175 0 0 0 

Åpen bading AISH 150 150 150 150 

Beholde fysioterapihjemmel 230 230 230 230 

Tiltak barn/unge 300 300 300 300 

Branningeniør 615 0 0 0 

Utrede oppstart Fontenehus 150 0 0 0 

     

Sum økte utgifter tiltak 3 005 2 065 1 750 1 750 

     

B: Finansiering av tiltak:     

Renteinntekter ekstra fond -750 -1 375 -1 250 -1 250 

Merinntekter nytt statsbudsjett (rammeoverføring)   

Økning skatteanslag -2 000 -2 000 -2 000 -2 000 

Økt utbytte fra selskaper -500 -500 -500 -500 

Skjønnsmidler prosjekt/driftsutgifter -500 -500 -500 -500 

Sum ekstra inntekter -3 750 -4 375 -4 250 -4 250 

     

     

     

C. Konsekvenser økte inntekter/økte 
utgifter 

-745 -2 310 -2 500 -2 500 

     

 2022 2023 2024 2025 

D. Avsetning til fond 745 2 310 2 500 2 500 

 
 

    

 
Verbalforslag: 
 

    

· Verbalforslag knyttet til penger til barn og unge 
Kommunestyret ber administrasjonen utarbeide sammen med de som jobber for og 
med barn og unge, og komme tilbake til politisk nivå hvordan pengene kan brukes til 
det beste for barn og unge i kommunen. 

 
· Verbalforslag til rekrutteringstiltak 

Utfordre administrasjonen på å komme tilbake til politisk nivå med hvilke tiltak man 
mener er mest hensiktsmessig/fornuftig for å få tak i kvalifisert personell på ulike 
områder i kommunen. 

 
 
  
Kjell-Are Johansen (AP) la frem følgende endringsforslag på vegne av AP, SV og MDG: 
 
 

Inntekt 2022 2023 2024 2025 
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skolefaglig/barnehagefaglig leder 500 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

Ny frieinntekt 1 800 000 1 800 000 1 800 000 1 800 000 

Skatteanslag 2 000 000 2 000 000 2 000 000 2 000 000 

 4 300 000 4 800 000 4 800 000 4 800 000 

     

Tiltak     

Branningeniør 865 000 865 000 865 000 865 000 

Kultur/prosjektstilling 800 000 800 000 800 000 800 000 

sosialstønad Barnetrygd ikke avko 400 000 400 000 400 000 400 000 

Næringsforeningen 200 000 150 000 100 000 50 000 

Turistinfo 300 000 300 000 300 000 300 000 

økning kulturmidler 100 000 100 000 100 000 100 000 

offentlig svømming 150 000 150 000 150 000 150 000 

Barne og ungdomskontakt 1 400 000 1 400 000 1 400 000 1 400 000 

avsetning fond 85 000 185 000 685 000 735 000 

 4 300 000 4 350 000 4 800 000 4 800 000 

     

Investeringer 2022 
 

 
Ny vaktbil brann 650 000 

Folkebibliotek/utred 500 000 

Reinvesteringer i ko 5 000 000 

Barnehage utredning 500 000 
 

    

     

     

     

     

     

Verbalforslag: 
 

· Utrede utnyttelsen av «psykiatrisenteret» som ett Helsehus 
· Utvikling av Andenes sentrum med ett nytt torgområde rundt Tore Hunds gate 
· Utrede muligheten for en bobilcamp i Andenes sentrum/havn 

 
  
Arne Robert Svendsen (MDG) la frem følgende verbalforslag: 

· Administrasjonen tar initiativ til økt regionalt samarbeid knyttet til offentlige 
anskaffelser 

· Administrasjonen kommer tilbake til kommunestyret med tilbakemeldingen fra 
regionen på initiativet innen 01.06.2022 
 

 

Votering: 
Formannskapets innstilling fikk 0 stemmer og falt 
 
Forslaget fremlagt av Lill Pettersen (SP) på vegne av SP, H og Halvar Rønneberg vedtatt med 
15 stemmer for (13 stemmer fra SP, 1 stemme fra H og Halvar Rønneberg), mot forslaget 
fremlagt av Kjell-Are Johansen (AP) på vegne av AP, SV og MDG som fikk 7 stemmer (3 
stemmer fra AP, 2 stemmer fra SV og 2 stemmer fra MDG) 
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Punkt 1 A og 1 B med vedtatte endringer 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 1 C 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 1 D 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 1 E med vedtatte endringer 
Ensemmig vedtatt. 
 
Punkt 1  F 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 2 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 3 A 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 3 B  
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 3 C 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 4 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 5 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 6 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 7 
Enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 8 
Enstemmig vedtatt. 
 
Verbalforslag: 
Verbalforslag fremlagt av Arne Robert Svendsen (MDG) om initiativ til økt regionalt 
samarbeid knyttet til offentlige anskaffelser, enstemmig vedtatt. 
 
Verbalforslag om å utrede utnyttelsen av «psykiatrisenteret» som ett Helsehus, fremlagt av 
Kjell-Are Johansen (AP) på vegne av AP, SV og MDG, falt med 7 stemmer for (3 stemmer fra  
AP, 2 stemmer fra SV og 2 stemmer fra MDG) og  15 stemmer mot (13 stemmer fra SP, 1 
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stemme fra H og Halvar Rønneberg). 
 
Verbalforslag om utvikling av Andenes sentrum med ett nytt torgområde rundt Tore Hunds 
gate, fremlagt av Kjell-Are Johansen (AP) på vegne av AP, SV og MDG, falt med 7 stemmer 
for (3 stemmer fra  AP, 2 stemmer fra SV og 2 stemmer fra MDG) og  15 stemmer mot (13 
stemmer fra SP, 1 stemme fra H og Halvar Rønneberg). 
 
 
Verbalforslag om å utrede muligheten for en bobilcamp i Andenes sentrum, fremlagt av 
Kjell-Are Johansen (AP) på vegne av AP, SV og MDG, falt med 7 stemmer for (3 stemmer fra  
AP, 2 stemmer fra SV og 2 stemmer fra MDG) og  15 stemmer mot (13 stemmer fra SP, 1 
stemme fra H og Halvar Rønneberg). 
 
 
Verbalforslag fremlagt av Lill Pettersen (SP) på vegne av SP, H og Halvar Rønneberg, knyttet 
til penger til barn og unge, enstemmig vedtatt. 
 
Verbalforslag fremlagt av Lill Pettersen (SP) på vegne av SP, H og Halvar Rønneberg, om 
rekrutteringstiltak, enstemmig vedtatt. 
 
 
 
KS- 132/2021 Vedtak: 

 
1.A. INNTEKTSRAMMER FOR BUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 
 – Forskriftsskjema 1A / økonomiforskriften §5-4 - vedtas slik (beløp i hele tusen kroner): 
     (Inntekter og utgifter er ikke prisjustert i økonomiplanperioden) 

 

Regnskap   
2020 

Oppr. budsjett  
2021 

Økonomiplan  
2022 

Økonomiplan  
2023 

Økonomiplan 
 2024 

Økonomiplan  
2025 

Rammetilskudd -196 072 -179 000 -189 305 -189 805 -189 305 -189 305 

Inntekts- og formuesskatt -118 622 -131 640 -133 600 -133 600 -133 600 -133 600 

Eiendomsskatt -15 749 -15 300 -13 800 -15 400 -15 400 -15 400 

Andre generelle driftsinntekter -11 223 -10 200 -11 754 -10 654 -11 754 -11 754 

Sum generelle driftsinntekter -341 665 -336 140 -348 459 -349 459 -350 059 -350 059 

  -196 072 -179 000 -189 305 -189 805 -189 305 -189 305 

Korrigert sum bevilgninger drift, 
netto -118 622 -131 640 -133 600 -133 600 -133 600 -133 600 

        

Avskrivinger 21 866 22 038 22 038 22 038 22 038 22 038 

        

Sum netto driftsutgifter 350 598 331 350 347 066 341 357 341 072 340 572 

Brutto driftsresultat 8 932 -4 790 -1 393 -8 102 -8 987 -9 487 

        

Renteinntekter -2 121 -1 600 -2 460 -3 085 -2 960 -2 960 

Utbytter -2 639 -2 600 -2 600 -2 600 -2 600 -2 600 

Gevinster og tap på finansielle 
omløpsmidler 0 0 0 0 0 0 

Renteutgifter 8 081 7 546 7 821 7 901 7 971 7 971 

Avdrag på lån 17 738 22 323 21 340 26 340 26 840 27 340 

Netto finansutgifter 21 058 25 669 24 101 28 556 29 251 29 751 
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Motpost avskrivninger -21 866 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 

        

Netto driftsresultat  8 125 -1 159 670 -1 584 -1 774 -1 774 

        

Disponering eller dekning av netto 
driftsresultat 0 0 0 0 0 0 

Overføring til investering 3 839 300 300 300 300 300 

Netto avsetninger til eller bruk av 
bundne driftsfond -14 544 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 

Netto avsetninger til eller bruk av 
disposisjonsfond -332 1 885 56 2 310 2 500 2 500 

Dekning av tidligere års merforbruk 
i driftsregnskapet 2 912 0 0 0 0 0 

Sum disponeringer eller dekning 
av netto driftsresultat -8 125 1 159 -670 1 584 1 774 1 774 

        

Fremført til inndekning i senere år 
(merforbruk) 0 0 0 0 0 0 

 

 

1.B. DRIFTSBUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 
- Forskriftsskjema 1B / økonomiforskriften §5-4 vedtas med slik fordeling av rammer (i hele 
tusen kroner): 

 

Regnskap   
2020 

Oppr. budsjett  
2021 

Økonomiplan  
2022 

Økonomiplan  
2023 

Økonomiplan  
2024 

Økonomiplan  
2025 

Politisk og kontroll 4 029 4 347 4 450 4 450 4 450 4 450 

Rådmann og stab 43 427 42 975 47 406 47 081 46 701 46 701 

Støttefunksjonen 11 270 10 574 12 817 12 817 12 817 12 817 

Andenes skole 31 174 27 964 28 493 26 293 26 293 26 293 

Risøyhamn skole 11 000 8 880 9 561 8 361 8 361 8 361 

Barnehager 36 918 35 639 36 941 36 141 36 141 36 141 

Helse og familie 20 620 20 095 22 203 21 819 21 818 21 818 

NAV 10 062 8 441 7 756 7 756 7 756 7 756 

Pleie og omsorg 114 777 109 934 114 464 113 964 113 964 113 964 

Teknisk 30 329 34 577 35 299 34 999 35 030 34 530 

Trossamfunn 2 724 2 780 2 429 2 429 2 494 2 494 

Kap 7-9 -4 569 1 980 2 195 2 195 2 195 2 195 

Sum bevilgninger drift, netto 311 763 308 186 324 013 318 304 318 019 317 519 

              

Herav:             

Netto renteutgifter og -inntekter 55 0 11 11 11 11 

Avdrag på lån 58 0 0 0 0 0 

Netto avsetninger til eller  
bruk av bundne driftsfond -13 135 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 

Netto avsetninger til eller  
bruk av disposisjonsfond -3 947 -100 0 0 0 0 

Korrigert sum bevilgninger 
drift, netto 328 732 309 312 325 028 319 319 319 034 318 534 
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1.C. INVESTERINGSBUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 
 - Forskriftsskjema 2A / økonomiforskriften §5-5 - vedtas slik (i hele tusen kroner ekskl mva): 

 Regnskap 
2020 

Budsjett 
2021 

Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

Investeringer i varige driftsmidler  67 185 27 135 51 150 30 150 3 150 

Tilskudd til andres investeringer  0 0 0 0 0 

Investeringer i aksjer og andeler i 
selskaper 

 0 0 0 0 0 

Utlån av egne midler  100 100 100 100 100 

Avdrag på lån  0 0 0 0 0 

Sum investeringsutgifter  67 285 27 235 51 250 30 250 3 250 

            

Kompensasjon for merverdiavgift  -13 300 -5 297 -10 200 -6 000 -600 

Tilskudd fra andre  0 0 0 0 0 

Salg av varige driftsmidler  0 0 0 0 0 

Salg av finansielle anleggsmidler  0 0 0 0 0 

Mottatte avdrag på utlån av egne 
midler 

 0 0 0 0 0 

Bruk av lån  -58 885 -26 838 -45 950 -29 150 -7 550 

Sum investeringsinntekter  -72 185 -32 135 -56 150 -35 150 -8 150 

            

Videreutlån  5 000 5 000 5 000 5 000 5 000 

Mottatte avdrag på videreutlån  0 0 0 0 0 

Netto utgifter videreutlån  5 000 5 000 5 000 5 000 5 000 

            

Overføring fra drift  -100 -100 -100 -100 -100 

Netto avsetninger til eller bruk av 
bundne investeringsfond 

 0 0 0 0 0 

Netto avsetninger til eller bruk av 
ubundet investeringsfond 

 0 0 0 0 0 

Dekning av tidligere års udekket 
beløp 

 0 0 0 0 0 

Sum overføring fra drift og netto 
avsetninger 

 -100 -100 -100 -100 -100 

            

Fremført til inndekning i senere år 
(udekket) 

 0 0 0 0 0 

 

1.D. INVESTERINGSTILTAK BUDSJETT 2022 OG ØK.PLAN 2022 – 2025 
- Forskriftsskjema 2B / økonomiforskriften §5-5 – vedtas slik (beløp i hele tusen kroner): 

 Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

Formidlingslån Husbanken 5 000 5 000 5 000 5 000 

Andøy kirkelig fellesråd - diverse investeringer 650 150 150 150 

Overføring fra drift til investering - Landbrukslån 100 100 100 100 

Velferdsteknologi 1 000 1 000 1 000 1 000 

Digitalisering 1 000 1 000 1 000 1 000 

Oppgradering på IT 1 000 1 000 1 000 1 000 

Andenes brannstasjon - nybygg/utvidelse 2 000 20 000 12 000 0 

Ny barnehage på Andenes 2 000 15 000 15 000 0 

Omsorgsboliger - Andenes - Nybygg 13 000 13 000 0 0 

Tilrettelegging turisme - RenoVest 635 0 0 0 
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Risøyhamn brannstasjon 5 500 0 0 0 

Ladepunkter til el-biler 350 0 0 0 

Sum investeringer 32 235 56 250 35 250 8 250 

 

1.E. ØKONOMISK OVERSIKT ETTER ART – DRIFT 
- Forskriftsskjema 3A / økonomiforskriften §5-6 – vedtas slik (beløp i hele tusen kroner): 

 

Regnskap   
2020 

Oppr. budsjett  
2021 

Økonomiplan  
2022 

Økonomiplan  
2023 

Økonomiplan  
2024 

Økonomiplan  
2025 

Rammetilskudd -196 072 -179 000 -189 305 -189 805 -189 305 -189 305 

Inntekts- og formuesskatt -118 622 -131 640 -133 600 -133 600 -133 600 -133 600 

Eiendomsskatt -15 749 -15 300 -13 800 -15 400 -15 400 -15 400 

Andre skatteinntekter -34 0 0 0 0 0 

Andre overføringer og tilskudd fra 
staten -11 215 -10 200 -11 754 -10 654 -11 754 -11 754 

Overføringer og tilskudd fra andre -73 583 -65 010 -68 760 -68 760 -68 760 -68 760 

Brukerbetalinger -13 994 -13 759 -13 593 -13 593 -13 593 -13 593 

Salgs- og leieinntekter -20 145 -20 409 -20 783 -20 783 -20 783 -20 783 

Sum driftsinntekter -449 412 -435 318 -451 595 -452 595 -453 195 -453 195 

              

Lønnsutgifter 248 843 226 259 235 831 231 697 231 727 231 227 

Sosiale utgifter 13 392 45 894 46 364 46 364 46 364 46 364 

Kjøp av varer og tjenester 126 734 96 584 106 653 105 078 104 698 104 698 

Overføringer og tilskudd til andre 47 510 39 753 39 317 39 317 39 382 39 382 

Avskrivninger 21 866 22 038 22 038 22 038 22 038 22 038 

Sum driftsutgifter 458 345 430 528 450 203 444 494 444 209 443 709 

              

Brutto driftsresultat 8 932 -4 790 -1 393 -8 102 -8 987 -9 487 

              

Renteinntekter -2 121 -1 600 -2 460 -3 085 -2 960 -2 960 

Utbytter -2 639 -2 600 -2 600 -2 600 -2 600 -2 600 

Gevinster og tap på finansielle 
omløpsmidler 0 0 0 0 0 0 

Renteutgifter 8 081 7 546 7 821 7 901 7 971 7 971 

Avdrag på lån 17 738 22 323 21 340 26 340 26 840 27 340 

Netto finansutgifter 21 058 25 669 24 101 28 556 29 251 29 751 

              

Motpost avskrivninger -21 866 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 -22 038 

              

Netto driftsresultat 8 125 -1 159 670 -1 584 -1 774 -1 774 

              

Disponering eller dekning av netto 
driftsresultat             

Overføring til investering 3 839 300 300 300 300 300 

Netto avsetninger til eller bruk av 
bundne driftsfond -14 544 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 -1 026 

Netto avsetninger til eller bruk av 
disposisjonsfond -332 1 885 56 2 310 2 500 2 500 

Dekning av tidligere års 
merforbruk 2 912 0 0 0 0 0 

Sum disponeringer eller 
dekning av netto driftsresultat -8 125 1 159 -670 1 584 1 774 1 774 
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Fremført til inndekning i 
senere år (merforbruk) 0 0 0 0 0 0 

 

1.F. RAPPORTERINGSRUTINER DRIFT/INVESTERING 2022 

Rapportering drift og investering: pr. 30.04. og 31.08. 
 
Rapportering iht finansreglementet legges fram for formannskap og kommunestyre samtidig 
med årsregnskapet. 
 
 
2. FORSKUDDSVEDTAK 
Kommuneskatteøret for inntekts- og formueskatt settes til maksimum sats i forhold til 
Stortingets vedtak. 
 
 
3a. GODKJENNING AV BUDSJETT FOR INTERKOMMUNALE VIRKSOMHETER 
Kommunestyret godkjenner Andøy kommunes andel for 2022 for følgende interkommunale 
virksomheter, slik: 

 Andøy kommunes andel  

Vesterålen Regionråd  590 300  

Vesterålen Kulturutvalg  238 000  

Musam  49 000  

Friluftsrådet  55 000  

RKK  220 000  

Vesterålen interkommunale legevakt  1 880 000  

Skogbrukstjenesten  320 000  

Oljevernberedskap  50 000  

Vesterålen krisesenter  455 000  

Vesterålen barnevern inkl tiltak  13 220 000  

Sum  17 077 300 

 
 
3b. BUDSJETT FOR ANDØY KIRKELIGE FELLESRÅD 
Kommunestyret vedtar overføring av midler til Andøy Kirkelige Fellesråds driftsbudsjett for 
2022 med kr. 2 429 000,-. 
 
 
3c. BUDSJETT FOR KONTROLLUTVALG OG REVISJON 
Budsjettramme for kontrollutvalg og revisjon settes til kr 1 075 000,- for 2022. 
 
 
4. KOMMUNALE PRISER 
Kommunestyret vedtar priser/gebyr for kommunale tjenester i 2022 slik det framgår av 
vedlegg 5 til Økonomiplanen. 
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5. PRIORITERING OG UTVIKLING AV LÅNEOPPTAK I 2022-2025: 
- jfr økonomiforskriften § 5-7 
 

    Økonomiplan 
2022 

Økonomiplan 
2023 

Økonomiplan 
2024 

Økonomiplan 
2025 

1 Formidlingslån         

  Formidlingslån Husbanken 5 000 5 000 5 000 5 000 

2 Ladepunkter til el-biler  til hj.spl         

  Ladepunkter til el-biler 350 0 0 0 

3 Videreførte prosjekter         

  Risøyhamn brannstasjon 5 500 0 0 0 

  Andenes brannstasjon - nybygg/utvidelse 2 000 20 000 12 000 0 

  Ny barnehage på Andenes 2 000 15 000 15 000 0 

  Omsorgsboliger - Andenes - Nybygg 13 000 13 000 0 0 

4 Andre investeringer         

  Andøy kirkelig fellesråd - diverse 
investeringer 

650 150 150 150 

  Velferdsteknologi 1 000 1 000 1 000 1 000 

  Digitalisering 1 000 1 000 1 000 1 000 

  Oppgradering på IT 1 000 1 000 1 000 1 000 

  Tilrettelegging turisme - RenoVest 635 0 0 0 

  Sum investeringer / låneopptak 32 135 56 150 35 150 8 150 

      

 Avdrag lån 21 340 26 340 28 840 27 340 

 
  
 

6. EIENDOMSSKATT 
I medhold av eiendomsskatteloven §§ 3 og 4 videreføres i 2022 eiendomsskatten i hele 
kommunen. 
 
Eiendomsskattesatsen på boliger og fritidseiendommer for 2022 videreføres med 4 promille. 
Andre eiendommer videreføres med 7 promille. Satsen for eiendomsskatt vurderes ved 
årlige budsjettvedtak. 
 
Det skrives ut skatt på et særskilt skattegrunnlag som følge av at produksjonsutstyr og 
produksjonsinstallasjoner ikke skal medtas i takstgrunnlaget når de tidligere verk og bruk 
skal takseres og regnes som næringseiendom fra 2019. Det særskilte skattegrunnlaget er 
differansen mellom ny takst for objektene fra 2019 og skattegrunnlaget i 2018. Grunnlaget 
skal i 2022 være redusert med fire syvendedel (jfr. overgangsregel til §§ 3 og 4 første 
punktum). Skattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget skal være 7 promille.  
 
For boligdelen av eiendommer (herunder fritidseiendommer) som ikke benyttes til 
næringsvirksomhet vedtas bunnfradrag på kr 0,- av takstverdi.  
 
I medhold av eiendomsskatteloven § 7 bokstav a (”Eigedom som tek sikte på å gagna ein 
kommune, eit fylke eller staten”) fritas eiendommer som eies av stiftelser eller 
organisasjoner som ivaretar kommunens gavn eller tarv, og som ikke drives på kommersielt 
grunnlag, herunder 
 

· Samfunns-, forenings- og grendehus 
· Idrettsanlegg som er åpne for alle 
· Bedehus 
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· Skoler, barnehager og vannverk som ikke driver på kommersielt grunnlag 
· Omsorgsboliger  
· Fylkeskommunale eiendommer 

 
Eiendomsskatten skal betales i månedlige terminer. 
 
Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt på boligeiendommer (herunder 
fritidseiendommer), benytter kommunen skatteetatens formuesverdi (boligverdi). 
 
For næringseiendommer og andre eiendommer som skatteetaten ikke har formuesverdi på, 
gjennomføres det i løpet av 2022 nytaksering. Ny takst legges til grunn for utskriving av 
eiendomsskatt for 2023. For 2022 gjøres det en kontorjustering på 10 %. 
 
 
7. LIKVIDITETSLÅN  

Likviditetslån videreføres med en ramme på 20 mill kroner. 
 
 
8. FINANSIELLE NØKKELTALL 
Iht kommunloven § 14-2 c) skal kommunestyret vedta finansielle måltall for utviklingen av 
kommunens økonomi. 
 
Kommunestyret vedtar følgende finansielle måltall: 
 

Indikatorer Mål 

Resultatgrad 1,75 % 

Fondsgrad 3 % 

Gjeldsgrad 75 % 

 
Resultatgrad er netto driftsresultat i forhold til brutto driftsinntekter. 
Fondsgrad er disposisjonsfond i forhold til brutto driftsinntekter.  
Gjeldsgrad er netto lånegjeld i forhold til brutto driftsinntekter. 
 
 
VERBALFORSLAG 
 
Offentlige anskaffelser 
Administrasjonen tar initiativ til økt regionalt samarbeid knyttet til offentlige anskaffelser 
Administrasjonen kommer tilbake til kommunestyret med tilbakemeldingen fra regionen på 
initiativet innen 01.06.2022. 
 
Penger knyttet til barn og unge 
Kommunestyret ber administrasjonen utarbeide sammen med de som jobber for og med 
barn og unge, og komme tilbake til politisk nivå hvordan pengene kan brukes til det beste for 
barn og unge i kommunen. 
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Rekrutteringstiltak 
Utfordre administrasjonen på å komme tilbake til politisk nivå med hvilke tiltak man mener 
er mest hensiktsmessig/fornuftig for å få tak i kvalifisert personell på ulike områder i 
kommunen. 
 
 
 
 
 
133/2021: BOSETTING AV FLYKTNINGER 2022 
 
Forslag til vedtak: 
 
 
Andøy kommune vedtar å bosette 17 flyktninger i 2022 jamfør anmodning fra IMDI. 
 
Andøy kommune er i stand til å bosette inntil 25 flyktninger i 2022 dersom bosettingsbehovet øker i 
løpet av året. 
 
Andøy kommune har ikke kapasitet til å bosette personer med komplekse, helserelaterte behov som 
mulig medfører langvarig kommunal oppfølging.  
 
 
 
 
Formannskapet 29.11.2021: 
 
Behandling: 
 

Tone Grav (SP) viste til at Andøy kommune mangler koordinator innenfor helse og at det 
internt i kommunen ikke fungerer godt nok og stilte spørsmål om hva dette betyr.  
 
Rådmannen kunne ikke svare på spørsmålet og vil komme tilbake med svar i 
kommunestyret. 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
 
FS- 144/2021 Vedtak: 

Andøy kommune vedtar å bosette 17 flyktninger i 2022 jamfør anmodning fra IMDI. 
 
Andøy kommune er i stand til å bosette inntil 25 flyktninger i 2022 dersom 
bosettingsbehovet øker i løpet av året. 
 
Andøy kommune har ikke kapasitet til å bosette personer med komplekse, helserelaterte 
behov som mulig medfører langvarig kommunal oppfølging.  
 
Anitha Bendiksen (AP) tok forbehold frem til behandlingen i kommunestyret. 
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Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
  
 
Anitha Bendiksen (AP) la frem følgende endringsforslag på vegne av AP: 
Andøy kommunes tjenestetilbud kan til tider være utfordret, da man har mangel på kompetanse ved 
enkelte tjenesteområder. 
Dersom personer med komplekse, helserelaterte behov skal bosettes i Andøy, bes IMDI ta kontakt 
med kommunen for å se om personen kan ivaretas på en god måte. 
 

Votering: 
Forslaget fremlagt av Anitha Bendiksen (AP) på vegne av (AP) fikk 7 stemmer for (3 stemmer 
fra AP, 2 fra SV og 2 fra MDG) og 15 stemmer mot (13 fra SP, 1 stemme fra H og Halvar 
Rønneberg) og falt. 
 
Enstemmig vedtak for formannskapets innstilling. 
 
 
KS- 133/2021 Vedtak: 

Andøy kommune vedtar å bosette 17 flyktninger i 2022 jamfør anmodning fra IMDI. 
 
Andøy kommune er i stand til å bosette inntil 25 flyktninger i 2022 dersom 
bosettingsbehovet øker i løpet av året. 
 
Andøy kommune har ikke kapasitet til å bosette personer med komplekse, helserelaterte 
behov som mulig medfører langvarig kommunal oppfølging.  
 
 
 
 
134/2021: Prosjektslutt for prosjekt Veiadresse. Avvikling av Navnekomitè. Andøy 
kommune. 
 
Forslag til vedtak: 
 
1. Prosjekt «Veiadresse» i Andøy kommune ansees som ferdigstilt.  
 
2. Navnekomitèen oppnevnt i FS-sak  99/2018 opphører. 
 
 
Formannskapet 29.11.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 147/2021 Vedtak: 

1. Prosjekt «Veiadresse» i Andøy kommune ansees som ferdigstilt.  
 
2. Navnekomitèen oppnevnt i FS-sak  99/2018 opphører. 
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Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Arne Robert Svendsen (MDG) ba om vurdering av sin habilitet som saksbehandler. 
Han fratrådte under behandlingen, 21 representanter var til stede. 
 
Ordføreren anbefalte at Arne Robert Svendsen (MDG) ble erklært inhabil. 
 
Votering: 
Arne Robert Svendsen (MDG) erklæres inhabil. 
 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
KS- 134/2021 Vedtak: 

1. Prosjekt «Veiadresse» i Andøy kommune ansees som ferdigstilt.  
 
2. Navnekomitèen oppnevnt i FS-sak  99/2018 opphører. 
 
 
Arne Robert Svendsen tiltrådte, 22 representanter var til stede. 
 
135/2021: SEKRETARIATSORDNING KONTROLLUTVALGET - ENDRING I AVTALE 
 
Forslag til vedtak: 
 
Andøy kommune godkjenner ny selskapsavtale for K-Sekretariatet IKS. 
 
 
 
 
Formannskapet 29.11.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 148/2021 Vedtak: 

Andøy kommune godkjenner ny selskapsavtale for K-Sekretariatet IKS. 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
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KS- 135/2021 Vedtak: 

Andøy kommune godkjenner ny selskapsavtale for K-Sekretariatet IKS. 
 
 
 
136/2021: Avtale om overtakelse av vann- og avløpsanlegg i Skarsteindalen leir 
 

1. Forslag til vedtak: 
Andøy kommune inngår avtale med Forsvarsbygg om overtakelse av vann- og avløpsanlegg 
i og til/fra Skarsteindalen leir i henhold til vedlagte utkast. 

 
 
 
 
 
Formannskapet 29.11.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 149/2021 Vedtak: 

Andøy kommune inngår avtale med Forsvarsbygg om overtakelse av vann- og avløpsanlegg i 
og til/fra Skarsteindalen leir i henhold til vedlagte utkast. 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 136/2021 Vedtak: 

Andøy kommune inngår avtale med Forsvarsbygg om overtakelse av vann- og avløpsanlegg i 
og til/fra Skarsteindalen leir i henhold til vedlagte utkast. 
 
 
 
137/2021: SUPPLERINGSVALG TIL STYRET I ANDØY HAVN KF OG 
PARTSSAMMENSATT UTVALG 
 
Forslag til vedtak: 
 
Da John Petter Karlsen har fått fritak fra sine politiske verv, foretar Andøy kommunestyre følgende 
suppleringsvalg: 
 

a. Styret for Andøy Havn KF – medlem 

Som nytt medlem for Andøy Havn KF velges: 
 

---------------------------------------- 
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b. Leder for styret Andøy Havn KF 
Som ny leder for styret for Andøy Havn KF velges: 

                  ----------------------------------------- 
 

 
c. Partssammensatt utvalg PU – Personlig varamedlem for Kurt Spjelkavik 

Som nytt personlig varamedlem for Kurt Spjelkavik velges: 
 
 
 
--------------------------------------- 
 
 

 
 
Valgnemnda 10.12.2021: 
 
Behandling: 
  
Ordføreren la frem følgende forslag: 
 
a.  Styret for Andøy Havn KF – medlem 

Som nytt medlem for Andøy Havn KF velges: 
           Hans-Eirik Olsen 
 
 

b. Leder for styret Andøy Havn KF 
Som ny leder for styret for Andøy Havn KF velges: 
Hans-Eirik Olsen 

c. Partssammensatt utvalg PU – Personlig varamedlem for Kurt Spjelkavik 
Som nytt personlig varamedlem for Kurt Spjelkavik velges: 
Rune Stave (SP) 

 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
VN- 06/2021 Vedtak: 

Da John Petter Karlsen har fått fritak fra sine politiske verv, foretar Andøy kommunestyre 
følgende suppleringsvalg: 
 
a.  Styret for Andøy Havn KF – medlem 
      Som nytt medlem for Andøy Havn KF velges: 
      Hans-Eirik Olsen 

b. Leder for styret Andøy Havn KF 
Som ny leder for styret for Andøy Havn KF velges: 
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Hans-Eirik Olsen 

c. Partssammensatt utvalg PU – Personlig varamedlem for Kurt Spjelkavik 
Som nytt personlig varamedlem for Kurt Spjelkavik velges: 
Rune Stave (SP) 

 
 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 137/2021 Vedtak: 

Da John Petter Karlsen har fått fritak fra sine politiske verv, foretar Andøy kommunestyre 
følgende suppleringsvalg: 
 
          a.   Styret for Andøy Havn KF – medlem 
                Som nytt medlem for Andøy Havn KF velges: 
                 Hans-Eirik Olsen 
 

b. Leder for styret Andøy Havn KF 
Som ny leder for styret for Andøy Havn KF velges: 
Hans-Eirik Olsen 

c. Partssammensatt utvalg PU – Personlig varamedlem for Kurt Spjelkavik 
Som nytt personlig varamedlem for Kurt Spjelkavik velges: 
Rune Stave (SP) 

 
 
 
 
138/2021: Valg av integreringsråd 
 
Forslag til vedtak: 
 
Integreringsrådet oppnevnes med følgende kandidater: 
 
Innvandrerrepresentanter: 
 

· Irma Nilssen 
· Kamila Grzywacs 
· Mwashiti Kanyere 
· Martin Marout Ghatkouth 

 
Representant fra Andøy kommunes administrasjon: 
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· Avdelingsleder for voksenopplæring og integrering, Stig Johansen 

 
 
Politisk representant:____________________________________________ 
 

Rådet velges fram til nytt råd er oppnevnt etter den inneværende kommunale valgperioden 
er over. 
 
Jamfør rådets retningslinjer skal rådet konstituere seg selv og velge leder og nestleder. 
 
 
Valgnemnda 10.12.2021: 
 
Behandling: 
  
Ordføreren la frem følgende forslag: 
Som politisk representant velges:  Hermod Bakkevoll 
 
 
Arne Robert Svendsen (MDG) la frem følgende forslag: 
Valg av invandrerrepresentanter utsettes. 
 

Votering: 
Enstemmig vedtak for forslaget fremlagt av Arne Robert Svendsen (MDG) om utsettelse av 
valg av innvandrerrepresentanter. 
 
Enstemmig innstilling til kommunestyret for forslaget fremlagt av ordfører for valg av politisk 
representant. 
 
Enstemmig innstilling til kommunestyret for rådmannens innstilling for representant fra 
Andøy kommunes administrasjon. 
 
VN- 07/2021 Vedtak: 

Integreringsrådet oppnevnes med følgende kandidater: 
 
Valg av invandrerrepresentanter: 

· Utsettes 

Representant fra Andøy kommunes administrasjon: 
· Avdelingsleder for voksenopplæring og integrering, Stig Johansen 

Politisk representant i integreringsrådet: 
· Hermod Bakkevoll 

Rådet velges fram til nytt råd er oppnevnt etter den inneværende kommunale valgperioden 
er over. 
 
Jamfør rådets retningslinjer skal rådet konstituere seg selv og velge leder og nestleder. 
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Valgnemnda 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
VN- 09/2021 Vedtak: 

Integreringsrådet oppnevnes med følgende kandidater: 
 
Innvandrerrepresentanter: 
 

· Irma Nilssen 
· Kamila Grzywacs 
· Mwashiti Kanyere 
· Martin Marout Ghatkouth 

 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 138/2021 Vedtak: 

Integreringsrådet oppnevnes med følgende kandidater: 
 
Innvandrerrepresentanter: 
 

· Irma Nilssen 
· Kamila Grzywacs 
· Mwashiti Kanyere 
· Martin Marout Ghatkouth 

 
Representant fra Andøy kommunes administrasjon: 

· Avdelingsleder for voksenopplæring og integrering, Stig Johansen 
 

Politisk representant i integreringsrådet: 
· Hermod Bakkevoll 

Rådet velges fram til nytt råd er oppnevnt etter den inneværende kommunale valgperioden 
er over. 
Jamfør rådets retningslinjer skal rådet konstituere seg selv og velge leder og nestleder. 
 
 
 
 
 
139/2021: SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISK VERV - ODD ROGER ENOKSEN 
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Forslag til vedtak: 
 
 
Andøy kommunestyre innvilger Odd Roger Enoksen fritak ut kommunestyreperioden for følgende 
politiske verv: 
 

a. Næringsstyret, representant for Andøy Space Center AS/LNS-gruppen 
 

b. Programstyre for Samskap 
Medlem og nestleder 

 
Under forutsetning av fritak: 
 

c. Næringsstyret – som nytt medlem for Andøy Space Center/LNS-gruppen velges: 

_________________ 
 
 
d. Som nytt medlem til programstyre for Samskap velges: 

_________________ 

 
 

e. Som ny nestleder for programstyre for Samskap velges:  

      _________________ 
 
 
 
 
 
Valgnemnda 10.12.2021: 
 
Behandling: 
  
Ordføreren la frem følgende forslag: 
 
Under forutsetning av fritak: 
 

c. Næringsstyret – som nytt medlem for Andøy Space Center/LNS-gruppen velges: 

                  Frode Nilsen LNS 
 

d. Som nytt medlem til programstyre for Samskap velges: 

              Kjetil Olsen 
 
 

e. Som ny nestleder for programstyre for Samskap velges: 
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Kjetil Olsen 

 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
VN- 08/2021 Vedtak: 

Under forutsetning av fritak: 
 

c. Næringsstyret – som nytt medlem for Andøy Space Center/LNS-gruppen velges: 

                Frode Nilsen LNS 
 
        Som ny vararepresentant for Frode Nilsen velges:    _________________________ 
 

 
 
d. Som nytt medlem til programstyre for Samskap velges: 

             Kjetil Olsen 
 
 

e. Som ny nestleder for programstyre for Samskap velges: 
 
Kjetil Olsen 

 
 

 
 
Valgnemnda 13.12.2021: 
 
Behandling: 
  

Ordføreren la frem følgende forslag: 
Næringsstyret - som vararepresentant for Frode Nilsen for Andøy Space Center/LNS-gruppen 
velges:   

· Odd Arne Andreassen 
 

 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
VN- 10/2021 Vedtak: 

Under forutsetning av fritak: 
 

c. Næringsstyret – som vararepresentant for Frode Nilsen for Andøy Space 
Center/LNS-gruppen velges: 

                 Odd Arne Andreassen 
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Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 139/2021 Vedtak: 

Andøy kommunestyre innvilger Odd Roger Enoksen fritak ut kommunestyreperioden for 
følgende politiske verv: 
 

a. Næringsstyret, representant for Andøy Space Center AS/LNS-gruppen 
 

b. Programstyre for Samskap 
Medlem og nestleder 

                                                           ******* 

c. Næringsstyret – som nytt medlem for Andøy Space Center/LNS-gruppen 
velges: 

Frode Nilsen LNS 

 
                  Som vararepresentant for Frode Nilsen velges:    Odd Arne Andreassen 

 
 

d. Som nytt medlem til programstyre for Samskap velges: 

                       Kjetil Olsen 
 
 

e. Som ny nestleder for programstyre for Samskap velges: 
 
Kjetil Olsen 

 
 
 
 
Ingvill Eliassen (H) fratrådte, 21 representanter var til stede. 
Matz Abrahamsen (H) tiltrådte, 22 representanter var til stede. 
 
 
01/2021: Prioritering av spillemidler 2022 
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Forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret vedtar følgende prioritering av søknader på spillemidler for tildeling i 2022: 
 
1. Rehabilitering av skiløype, Åse IL 
 
 
 
 
 
 
 
Formannskapet 29.11.2021: 
 
Behandling: 
 

Matz Abrahamsen (H) ba om vurdering av sin habilitet da han er styreleder for Åse IL og 
vararepresentant til styret for Andøy Idrettsråd. 
 
Han fratrådte under behandlingen, 6 representanter var til stede. 
 
Ordføreren anbefalte at Matz Abrahamsen (H) ble erklært inhabil. 
 
Votering: 
Matz Abrahamsen (H) erklæres inhabil. 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
 
FS- 02/2021 Vedtak: 

Kommunestyret vedtar følgende prioritering av søknader på spillemidler for tildeling i 2022: 
 
1. Rehabilitering av skiløype, Åse IL 
 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Matz Abrahamsen (H) ba om vurdering av sin habilitet da han er styreleder for Åse IL og 
vararepresentant til styret for Andøy Idrettsråd. 
 
Han fratrådte under behandlingen, 21 representanter var til stede. 
 
Ordføreren anbefalte at Matz Abrahamsen (H) ble erklært inhabil. 
 
Votering: 
Matz Abrahamsen (H) erklæres inhabil. 
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Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
KS- 01/2021 Vedtak: 

Kommunestyret vedtar følgende prioritering av søknader på spillemidler for tildeling i 2022: 
 

1. Rehabilitering av skiløype, Åse IL 
 
 
Matz Abrahamsen (H) tiltrådte, 22 representanter var til stede. 
 
 
 
140/2021: Spørsmål og interpellasjoner 
 
Interpellasjon fra Malin Abrahamsen (MDG) angående åpenhet rundt voteringer i kommunestyret. 
Interpellasjon fra Malin Abrahamsen (MDG) angående politiske utvalg i Andøy kommune. 
Spørsmål fra Rune Stave (SP) om rehabilitering av Andenes idrettshall  
 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Malin Abrahamsen (MDG) la frem følgende interpellasjon: 
Politiske utvalg i Andøy Kommune 
 
I henhold til kommuneloven kan kommunestyret opprette utvalg som kan forberede saker til 
kommunestyret på enkelte sektorer eller saksfelt, og også delegeres vedtaksmyndighet i 
saker som ikke er prinsipielle. Utvalg er vanlige i de fleste kommuner i Norge ifølge 
Organisasjonsdatabasen. 
 
I Regjeringens Lokaldemokrativeileder fremheves det at utvalg «legger til rette for en 
bredere og dypere deltakelse i politiske beslutningsprosesser. For innbyggerne vil utvalg 
kunne gi flere kontaktpunkter til kommuneorganisasjonen og den enkelte folkevalgte.  Slik 
kan flere interesser og synspunkt i kommunepolitikken synliggjøres, de folkevalgtes 
ombudsrolle kan styrkes og i noen tilfeller kan det føre til ny rekruttering inn i 
kommunepolitikken.» 
 
Andøy Kommune har ingen politiske utvalg per i dag. 
Hva mener ordføreren om Andøy Kommunes mangel på politiske utvalg, og hva dette har å 
si for lokaldemokratiet? 
 
Ordføreren svarte: 
Takker for interpellasjonen! 
I Kommunestyresak 67/2009 var det i grove trekk dagens politiske organisering var til 
behandling etter en større utgreiing der da utvalgene for helse/ omsorg, oppvekst/ kultur og 
service/ utvikling ble besluttet avviklet fra 1.1. 2010. 
 
De folkevalgte organene ble etter dette; Kommunestyre, Formannskap, Næringsstyre, 
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Landbruksnemd, og etter vært da Samskap som kom til etter evalueringen i 2017. 
 
Det ble videreført utvalg for uttalerett/høring:   
Eldreråd, Råd for personer med funksjonsnedsettelse, Fiskeriutvalg. 
 
Øvrige utvalg;  
Kontrollutvalg, Partssammensatt utvalg, Forsvarsutvalg, Arbeids miljø utvalg er nå avviklet 
som politisk utvalg etter ny kommunelov. 
 
Det ble som nevnt i 2017 etter en politisk prosess fremmet sak til politisk behandling av en 
evaluering av politisk organisering. 
 
I sak 67/2017 var dagens politiske organisering til evaluering, det ble da fattet følgende 
vedtak: 
« 1. Kommunestyret viderefører dagens politiske organisering. 
 
2. Kommunestyret ber rådmannen innhente erfaring fra andre kommuner og legge fram 
egen sak med       forslag om hvordan det konkret kan legges til rette for mer 
dialog/møteplasser mellom kommunestyret og fag/administrasjon.» 
 
Det har så langt ikke vært mulig for ordfører å finne ut av hva som er blitt gjort i forhold til 
punkt 2 i vedtaket. 
Ordfører vil be administrasjon så langt det er mulig finne ut av hva som er status i forhold til 
punkt 2 i vedtaket. 
 
Ut fra de evalueringene som er blitt gjort i flere omganger så er det så langt etter 
ordførerens oppfatning ikke grunnlag for å si at organiseringen har vært til hinder for politisk 
demokratisk arbeid eller engasjement. 
 
Malin Abrahamsen (MDG) la frem følgende interpellasjon: 

Åpenhet rundt voteringer i kommunestyret. 

I kommuneloven er det spesifisert hvilke opplysninger møteboken skal inneholde, og dette 
inkluderer selvsagt avstemningsresultat. I forarbeidet til kommuneloven og i en oppklaring 
fra Kommunal- og Moderniseringsdepartementet kommer det frem at det også skal 
registreres hvordan de forskjellige partiene og representantene har stemt: 

"Det er særlig viktig at avstemningsresultatet kommer fram. Både utfallet av avstemningen 
og hvilke partier som stemte på hvilke forslag til vedtak skal framgå av møteboken. Det er 
viktig for ettertiden og innbyggernes mulighet for å holde de folkevalgte ansvarlige for sine 
voteringer at møteboken viser hva de ulike partier har stemt." Prop. 46 L (2017–2018) side 
157. 

Er ordføreren enig i at Andøy Kommune per i dag ikke oppfyller lovens krav til åpenhet rundt 
votering? 

Hvordan vil ordføreren sørge for at møteboken føres i henhold til kommuneloven?  

Ordføreren svarte: 
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Ordføreren takker for interpellasjonen. 
 
Av «Pro. 46 L (2017-2018) framgår det at «Både utfallet av avstemmingen og hvilke partier 
som stemte på hvilke forslag til vedtak skal fremgå av møteboken. Dette er viktig for 
ettertiden og for innbyggernes mulighet for å holde de folkevalgte ansvarlige for sine 
voteringer at møteboken viser hva de ulike partiene har stemt». 
 
I møtebøkene for Andøy kommunestyre har kun utfallet av avstemmingen blitt protokollert i 
de aller fleste tilfellene.  Ordføreren vil sørge for at det heretter vil bli protokollert hva de 
ulike partiene har stemt når vedtaket ikke er enstemmig. Dette vil bli praktisert etter beste 
evne fra og med dagens kommunestyremøte. Ordføreren orienterte om fremtidig 
praktisering av stemmegivingen med partibenevning.  
 
Rune Stave stilte følgende spørsmål: 
Andenes idrettshall var i sin tid bygget som kommunens storstue for å huse både store 
idretts- og kulturarrangementer som konserter og teaterforestillinger. Nå er scene, amfi, 
stoler, tepper og trekk svært nedslitte, og oppleves farlig å benytte. Dette er en stor 
utfordring for det frivillige kulturlivet, og gjør gjennomføring av kulturarrangementer både 
tidkrevende å forberede og svært kostbare å gjennomføre. Dette på grunn av at arrangørene 
ofte må leie dyrt utstyr for å kunne gjennomføre arrangementene sine på en trygg måte.  
 
Vil ordføreren ta initiativ til at idrettshallen kan rehabiliteres, og at man kan få på plass 
bedre forutsetninger for at det frivillige kulturlivet kan bli en av bærebjelkene for fremtidig 
bolyst i kommunen? 
 
Ordføreren svarte: 
Ordføreren takker for spørsmålet. 
 
Ordføreren ser at idrettsbygget har et stort vedlikeholdsbehov både innvendig og utvendig. 
Utvendig har flere teglsteinsfasader stort behov for rehabilitering. Det er også behov for å 
skifte varmekilde fordi man i dag benytter elkraft til oppvarming, etter at oljekjelen ble 
utrangert for noen år siden. 
 
Innvendig er det blant annet behov for å utføre vedlikehold av svømmebassenget. 
Administrasjonen har også gjort et arbeid for å kartlegge status på blant annet amfiene i 
idrettshallen. Det er gjennomført befaring sammen med en entreprenør. Status er at 
amfiene er i så dårlig stand at lokale entreprenører ikke vil påta seg å gjøre utbedringsforsøk. 
Utbedringsforsøk medfører et ansvar for sikkerheten, med høye krav til dokumentasjon. 
Administrasjonen vurderer det slik at kostnaden ved å reparere gamle amfi fort vil overstige 
kostnaden ved å kjøpe nye. Dette må i så fall finansieres, da er beløpet på kroner 600.000 fra 
spillemidler ikke er tilstrekkelig for dette. 
 
Når det gjelder spørsmålet om øvrig rehabilitering av idrettshallen for å forbedre forholdene 
for kulturlivet krever det at man får beregnet kostnader og finner finansiering. 
 
Ordføreren vil be administrasjonen om å få en oversikt over kostnadene med å få tilrettelagt 
idrettshallen for trygg, sikker og hensiktsmessig bruk for også kulturelle aktiviteter. 
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142/2021: ØKNING AV FESTEAVGIFT GRAVPLASSER - ANDØY KOMMUNE 
 
Forslag til vedtak: 
 
 
Andøy kommune vedtar å fastsette festeavgiften i Andøy til kr 130,- per. år per gravplass fra 1. januar 
2022 
 
 
 
 
 
 
Kommunestyret 13.12.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 142/2021 Vedtak: 

Andøy kommune vedtar å fastsette festeavgiften i Andøy til kr 130,- per. år per gravplass fra 
1. januar 2022 
 
 
 
 

MUNTLIGE SPØRSMÅL 
 
Rune Stave (SP) viste til spørsmål stilt i kommunestyret den 21.10.21 angående  
kommunestyrets arbeidsgiverrolle og spurte om når tid spørsmålet vil bli besvart. 
 
Rådmannen svarte at det er planlagt å gi svar på dette i første møte på nyåret. 
 
Anitha Bendiksen (AP) viste til at Andøy kommune har valgt å ha egen PPT-tjeneste og at 
tjenesten er redusert og mangler ressurser, og stilte spørsmål om tjenesten vil bli styrket. 
 
Rådmannen svarte at tjenesten ikke er redusert siden den ble opprettet i 2014 med 2,6 
stilling, og at det i dag er det færre elever i grunnskolen enn da tjenesten ble opprettet. Det er 
utfordringer med rekruttering av logoped og kommunen kjøper derfor denne tjenesten. 
 
Kjell- Are Johansen (AP) viste til at det er bedt om lovlighetskontroll for «garasjesaken». 
Sak om lovlighetskontroll skal vanligvis behandles i første møte etter at det er bedt om dette, 
og stilte spørsmål om hvorfor det ikke er fremlagt sak i dette kommunestyremøtet. 
 
Rådmannen svarte at dette nok er vanlig praksis, men at det ikke er et krav i 
kommuneloven. Saken er mottatt innen frisen på 3 uker og er journalført i kommunen den 
07.12.2021.  Sak vil bli utredet og lagt frem for kommunestyret i første møte på nyåret. 
 
Kjell-Are Johansen (AP) stilte spørsmål om det vil bli gjennomført folkevalgtopplæring og 
tema dager innenfor kultursatsing (museumsaktivitet) i 2022. 
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Ordføreren svarte at han vil legge til rette for dette på nyåret. Han viste også til at det 
tidligere har vært etterspurt opplæring om habilitet og offentlighetsloven og vil også forsøke å 
få dette til. 
 
Spørsmål fra Jitse Buitink (SV) angående stillingsressurs integreringssenter og spørsmål fra 
Kjell-Are Johansen (AP) angående status fond kr 250 mill., er besvart underveis i møtet. 
Begge disse muntlige spørsmålene frafalles derfor etter avtale med spørsmålsstillerne. 
 
 
 
ORDFØREREN ØNSKET GOD JUL! 



 
 

 

ANDØY KOMMUNE 
 

 
 
 
Referatsaker 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/87 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
05/2022 Kommunestyret 14.02.2022 

 
 
Forslag til vedtak: 

Nr. 1  Møteprotokoll fra møte i råd for personer med nedsatt funksjonsevne den 06.12.21 
Nr. 2  Møteprotokoll fra møte i eldrerådet den 09.12.21 
Nr. 3  Årsberetning for Andøy eldreråd 2021 

 

 

Referatene tas til etterretning. 

 
 
 
 



ANDØY KOMMUNE 
 

MØTEPROTOKOLL 
FOR 

RÅD FOR PERSONER MED NEDSATT 

FUNKSJONSEVNE 

 
Møtedato:  06.12.2021 Møtetid: 1400 - 1515 

Møtested:  Grupperom idrettshall Saksnr:  23/21 – 27/21 

 

Møtte medlemmer: Møtte varamedlemmer: 

Yngve Laukslett   

Halvar Rønneberg  

Gunn Elin Kind  (Forfall) Vidar Wærnes 

Stian Jensen   

Unni Nergaard   

 

 

Møteleder:    Halvard Rønneberg    
Fra adm. møtte: Linda Alsos - Sekretær 

 

Rett utskrift: 
 
Jeg bekrefter med dette at utskriften er ført i samsvar med det som ble bestemt i møtet. 

 

 

Halvard Rønneberg 

Leder 

 

Hovedutskrift sendes: 
Medlemmer, varamedlemmer, ordfører, rådmann, formannskapssekretær og eldreråd 



 
 
SAKSLISTE 
 

23/21 Godkjenning av innkallingen 

 
24/21 Godkjenning av saksliste 

 

25/21 Budsjett 22 
 

 

26/21 Reglement justering råd 

 
27/21 Eventuelt  

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sak 23/21: Godkjenning av innkallingen 

 

Innkallingen godkjennes uten anmerkninger. 

 

Bemerkes at Aleksandra Prytz er flyttet men står fremdeles som medlem. Rådet bemerker at 

kommunestyret må velge nytt medlem i hennes sted. 

 

 

Sak 24/21: Godkjenning av saksliste 

 

Saksliste godkjennes uten anmerkninger. 

 

Kommet et skriv om svømmehallen som burde vært foreligget rådet som referatsak. Rådet tar skrivet 

til etterretning og ber om at det behandles i kommunestyret. 

 

 

 

Sak 25/21: Budsjett 2022 
 
Ser at det er tatt inn psykisk helse i budsjett, det synes rådet er bra. Rådet savner at tidligerer saker 
ikke er oppfølgt som miljøarbeidertjenesten. Savner også at rådet sitt budsjett ikke er bemerket i 
årets budsjett. Rådet ønsker høyning av budsjettet slik at det kan satses på kompetanseheving i 
rådet. 
 
Yngve informerer: Budsjettet har vært oppe i formannskapet som har kommet med et alternativt 
budsjett til rådmannens budsjett. Der bla bassenget er foreslått åpnet igjen. Savner et mer detaljert 
budsjett som beskriver budsjett på tjenestenivå. Det er kuttet i skolens budsjett på personell og det 
satses på mer digitalisering i skolen og barnehagene og digital kompetanseheving blant ansatte. 
Dette er i tråd med anbefalinger for elever med lese- og skrivevansker. Digitalisering i skolen stiller 
rådet seg i utgangspunktet positiv til, men er skeptisk til kutt i personal og ønsker at dette skal skje 
gradvis og ikke kuttes kjapt.  Rådet stiller spørsmål til om digitalisering kan øke nettmobbing og 
netthets? Er det et plan for de familier som ikke har internett hjemme, hvordan skal dette løses? 
Rådet mener at digitalisering ikke erstatter assistenter og behov for assistenter er fremdeles til stede. 
 
Rådet fremmer forslag om å få inn flere miljøterapeuter som erstatter assistentene på skolen.  
 
Rådet ønsker å uttale seg i kommunestyret om digitalisering i skolen, miljøarbeidertjenesten, 
ønskelig med ansettelse av faglærte som erstatning av assistenter, psykisk helse, bassenget, 
avlastningsbolig, spes.ped, budsjett rådet, psykologtjenesten, ergoterapitjeneste og boligtjeneste. 
 
Rådet ønsker at deler av fondet Andøy kommune får tildelt fra staten går til investring som gagner 
mennesker med nedsatt funksjonsevne.  
 
Tar budsjettet til etterretning og orientering men viser til de punkter som er tatt opp. 
 
 
 

Sak 26/21: Reglement justering råd 



Rådet savner at de får forelagt saker fra administasjonen. Rådet mener at det ikke er rådets 

medlemmer alene som skal finne saker til rådet, men at administrasjonen også har et ansvar 

for dette. Rådet mener at administrasjonen skal jobbe tilstrekkelig for at rådet får forelagt 

saker som gagner rådet, dette iflg nasjonale retningslinjer. Rådet skal ha rett til å uttale seg i 

alle saker som gagner rådet i tidlig fase slik at de kan påvirke kommunestyret. Rådet mener 

at det skal tilrettelegges for at rådet skal kunne samarbeide med andre eksterne 

samarbeidspartnere.   Kommunestyret skal påse at rådet skal ha tilstrekkelig med 

sekretariatfunksjon, dette mener rådet at de ikke har pr. dags dato.  

Rådet legger merke til at gjedende reglement ikke er i tråd med regjeringens intesjon med 

lov om råd for mennesker med funksjonsnedsettelse. Rådet ønsker å komme med et 

endringsforslag til det kommunale reglementet.  

Rådet kommer med forslag til nytt reglement til neste møte. 

 
 

 
Sak 27/21: Eventuellt 
 

Suma har søkt om 70 000,- til aktivitetsmidler til barn og unge. 

  

Neste møte 1 uke før neste oppsatt kommunestyremøte. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



     ANDØY KOMMUNE  
 
 

MØTEPROTOKOLL 
FOR  

ELDRERÅDET 
 

Møtedato:  09.12.21 Møtetid:     Kl 11:30 – 13:40 
Møtested: Grupperom Idr.hall Saksnr:       38/21 – 44/21 

 
Forfall følgende medlemmer: Følgende vara møtte: 
Katrina Grav  
 Kåre Sivertsen 
 Signe Åbergsjord 
 Hillgunn Kristiansen 
 
Møtende medlemmer:  
Karl Øyvind Bråten  
Bjørg Nordgård  
Halvdan Kristiansen  
Odd-Einar Gudbrandsen  
  
 
Møteleder: Karl Øyvind Bråten 
Fra adm. møtte: Nina Strand, sekretær 
 
 
Rett utskrift: 
 
Jeg bekrefter med dette at utskriften er ført i samsvar med det som ble bestemt i møtet. 
  
 
 

Karl Øyvind Bråten 
leder 

 
 
 
 
 



Saksliste 
 
Sak nr. Sakstittel 
38/21 Godkjenning av møtebok og innkalling 
39/21 Referatsaker 
40/21 Budsjett 2022 
41/21 Utsmykking sykehjem 
42/21 Framgang omsorgsboliger 
43/21 Støtte til transport for eldre til kulturarrangement 
44/21 Eventuelt 
  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 38/21 Godkjenning av møtebok og innkalling 
 
Møteboken fra 02.11.2021  godkjennes 
  
 
Sak 39/21 Referatsaker 
 
Tatt til etterretning 
 
 
Sak 40/21 Budsjett 2022 
 
Hva er tallene (13 mill) til omsorgsbolig Andenes i Investeringstiltak? Fremdriften går for sakte.  

Ang ny utredning på omsorgsboliger Andenes, håper vi eldrerådet får være med i planleggingen. 

Økningen i kommunale avgifter er stor for enslige. 

 
 
Sak 41/21 Utsmykking Sykehjemmet 

Blir veldig flott! Karl-Øyvind var på møtet ang utvelgelse av kunstnere. Det er både store og små bilder. 
Noe av bildene fra det gamle sykehjemmet skal også brukes. På nyåret vil eldrerådet legget eldrerådsmøte 
til Åse slik at man kan få se hvordan det er blitt på det nye sykehjemmet. 

 

Sak 42/21 Framgang omsorgsboliger 

Fremdriften går for sakte. Ang ny utredning på omsorgsboliger Andenes, håper vi eldrerådet får være med i 
planleggingen. 
 

Sak 43/21 Støtte til transport for eldre til kulturarrangement 

Karl-Øyvind søkte om støtte til transport. Eldrerådet fikk 16.000 kr til kulturarrangement. Det er bestilt taxi 
for at de eldre kan komme på Hornmusikken sitt arrangement 14 desember. 
 

Sak 44/21 Eventuelt 

 -Lys på Kiiljordheimen: Det er mange lyspunkt ute på Kiiljordheimen som er mørke/må skiftes pærer. 

- Forsvarets seniorforbund har en avtale med kommunen at de kan ha møter i kantina på Idrettshallen.  

                                                          

 

 

VI ØNSKER ALLE GOD JUL OG GODT NYTTÅR ! 



ÅRSBERETNING FOR ANDØY ELDRERÅD 2021 
I 2021 Har Eldrerådet bestått av følgende representanter: 

Leder                Karl-Øyvind Bråten   Vara Hildegunn Kristiansen 
                            
Nestleder         Katrina Grav  Vara Svein Haug 
                            
Medlem           Bjørg Nordgård  Vara Guri Bendiksen 
                             
Medlem           Odd E Gudbrandsen Vara Kåre Sivertsen 
 
Medlem    Halvdan Kristiansen Vara Signe Åbergsjord 
 
                             
Andøy eldreråd har avholdt 7 møter, og behandlet 43 saker i 2021. 

Eldrerådet har hatt god kontakt med ordføreren og ledelsen i kommunen når 
det har vært behov for det. 

De største sakene i 2021 har vært nytt sykehjem og omsorgsboliger på 
Andenes. 

Eldrerådet ser fram mot å ta i bruk det nye sykehjemmet. Utfordringen er att i 
dag ligger det pasienter i andre kommuner som tilhører Andøy kommune. 
Dette er ikke Andøy kommune verd.  

Når det gjelder omsorgsboligene på Andenes var eldrerådet positiv til 
tegningene som var og plasseringene av disse. 

Er usikker hvor vi nå står og når de blir ferdig. 

 

Eldrerådet er skuffet over hvor lang tid det har tatt kommunen å få i gang  
kvalitets reformen (Leve hele livet). Hvor er vi? 

 

Eldrerådet fikk av fylket 16000 kroner til transport til kulturarrangementer. 

Dessverre så ble arangemange avlyst men vi har pengene så vi får bruke de når 
det er lov å organisere kultur konserter. 

     



 

 

ANDØY KOMMUNE 

 

 
 

ETABLERING AV KOMMUNALT SEKRETARIAT I HELSEFELLESSKAPET LOFOTEN, 
VESTERÅLEN OG SALTEN 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Mette Larsen 22/45 
 

SAKSGANG 
Utvalg Møtedato  Saknr 
Formannskapet   
Kommunestyret   
 
 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret i Andøy støtter forslaget til etablering av et forsøksprosjekt i etablering av 
kommunal ressurs i Helsefellesskapet med til sammen 1,6 årsverk i forsøksperioden:  
 
 

• 70 % stilling felles samhandlingsleder som stiller i Helsefellesskap 
• 30 % stillingsressurs for regional koordinering i hver av de tre regionene 
• Tjenesten organiseres som administrativt vertskommunesamarbeid etter ny 

kommunelov § 20-2. Stillingen(ene) lokaliseres i tilknytning til relevant fagmiljø i 
deltakerkommunene. Praktiske hensyn, som den tilsattes preferanse, skal telle 
med i vurderingen til lokalisering/ vertskommune. 

• Forsøksperioden settes til to år fra oppstart. Evaluering av organisasjonen skal 
gjennomføres innen utløp av perioden.  

 
 
 
 
Sveinung Ellingsen 
Konstituert Rådmann 
 
 
  



Bakgrunn for saken: 
Sak om etablering av Helsefellesskap har tidligere vært behandlet i kommunestyret i sak 
39/2021.  
 
Faktiske opplysninger: 
 
I henhold til St.meld 7 (2019-2020) og avtale inngått mellom Regjeringen og KS skal det 
etableres helsefellesskap mellom landets kommuner og helseforetak. Nordlandssykehuset 
HF og kommunene har forberedt arbeidet med etablering av helsefellesskapet i Overordnet 
samarbeidsorgan (OSO).  

I OSOs møte 7. september 2020 ble det enstemmig vedtatt etablering av helsefellesskapet. 
Endelig vedtak i OSO-sak 24/2020: 

«OSO går inn for etablering av partnerskap etter modell fremlagt av KSU. OSO ber 
kommunene ta stilling til partnerskapsmodellen, etablering av kommunal samhandlingssjef, 
konsensusprinsipp, søknad om tilskudd og delfinansiering. 

OSO anbefaler således kommunene å fatte slikt vedtak: 
1. ..... kommune inngår i partnerskapet «Helsefellesskap mellom Nordlandssykehuset HF» i 

tråd med modell for Helsefellesskap mellom Nordlandssykehuset og 20 kommuner, 
presentert i denne sak. 

2. ..... kommune tilslutter seg konsensusprinsippet som innebærer at 
konsensusbeslutninger i helsefellesskapet forplikter ..... kommune. 

3. ..... kommune støtter etablering av en kommunal samhandlingssjef 100% stilling, og at X 
kommune ivaretar arbeidsgiveransvaret og søker om tilskudd til kommunal 
sekretariatfunksjon for helsefellesskapet på vegne av kommunene i Nordlandssykehuset 
HF helsefellesskap. 

4. ..... kommune vil bidra med delfinansiering av kommunal samhandlingssjef med 
kroneandel i forhold til antall innbyggere. 

5. Hvilken kommune som skal være arbeidsgiver og søker om tilskudd, søkes avklart på et 
senere tidspunkt. 

6. Sekretariatet undersøker om dette kan ha noen negativ innflytelse på nasjonal støtte» 

 

Forslag til vedtak ble sendt ut for behandling i kommunene sammen med forslag til 
saksfremlegg. 

I behandling av saken i kommunene framkom det en forskjell i ønsket organisering. Mens 
kommunene i Saltenregionen har gjort vedtak i tråd med anbefaling fra OSO, har 
kommunene i Lofoten og Vesterålen i hovedsak ønsket en deling av stillingen. Med litt 
forskjellig ordlyd vedtok kommunene i Lofoten/ Vesterålen, i hovedtrekk, etablering av en 
kommunal samhandlingssjef 100% stilling med en hoved- koordinator i 60% knyttet til Salten 
og en til to koordinator(er) i Lofoten/ Vesterålen i til sammen 40% - som er en fordeling som 
også samsvarer innbyggertall. 

Saken har vært tatt opp i eget møte mellom alle kommunene tilhørende Nordlandssykehuset, 
samt i OSO. Nordlandssykehuset HF har vært tydelig på at de ikke er part i denne 
diskusjonen.  
 
Den 15. september hadde kommunerepresentantene i OSO et eget møte der man diskuterte 
hvordan komme videre i saka. Til stede i møtet var Arne Myrland, Salten, Kristin Eide Holdal, 
Salten, Jan Håkon Juul, Lofoten, Iver Sunnset, Lofoten, Marion Celius, Vesterålen (med 
«fullmakt» fra Jarle Ragnar Meløy), Vesterålen. I møtet ble det lagt fram et forslag til 
organisering av kommunal samhandlingsressurs som langt på vei møter intensjonen i de 



fleste kommunestyrevedtakene i LoVe i en forsøksperiode på 2 år. Det vil føre til en 60% 
utvidelse av stillingsressurs i tillegg til opprinnelig vedtatt 100% i en prosjektperiode. 
 
Dette forslaget til organisering ble diskutert i kommunegruppen OSO, hvor det fikk tilslutning 
til å være en modell å anbefale til våre foresatte. 
 
Forslaget innebærer: 
 
Kommunal samhandlingsressurs: 

• 70 % stilling felles samhandlingsleder som stiller i Helsefellesskap 
• 30 % stillingsressurs for regional koordinering i hver av de tre regionene 

 
Dette gir til sammen 1,6 årsverk. 
 
 
Om stillingen som samhandlingsleder: 
 
Stillingen som felles samhandlingsleder slås sammen med regional stillingsressurs i den 
regionen den ansatte er bosatt og gir en 100% stilling.   
 
Arbeidssted vil etter avtale være avhengig av ansattes bosted i regionen Lofoten, Vesterålen 
eller Salten. Arbeidsgiver vil være den kommunen i regionen den ansatte er bosatt i. 
 
Det må påregnes en del fysiske møter i Bodø sammen med leder for samhandlingsenheten 
for Helsefellesskapet Lofoten, Vesterålen og Salten.   
Stillingen som kommunal samhandlingsleder med tilhørende regionale stillingsressurser er 
avgjørende å få på plass snarest, slik at samarbeidet mellom partnerne Nordlandssykehuset 
og kommunene i nedslagsfeltet, kan starte. Det vil være avgjørende for å utvikle gode og 
mer sammenhengende pasientforløp, og for å samhandle på en mer likeverdig måte 
gjennom de formelle organene i Helsefellesskapet. 
 
Etablering av helsefelleskapet 
 
Den 23. september 2021 vedtok partnerskapsmøtet følgende i sak 03/2021: 

 
1. «Partnerskapsmøtet er enige om å etablere Helsefellesskap Lofoten, Salten og 

Vesterålen i tråd med tidligere overordnet samarbeidsorgan (OSO) sin enstemmige 
anbefaling. 

2. Partnerskapsmøtet er enige om at navnet på helsefellesskapet er: «Helsefellesskapet 
Lofoten, Vesterålen og Salten»»  

Helsefelleskapet består av ulike beslutningsnivå. Dialog- og partnerskapsmøtet er 
helsefelleskapets øverste styringsorgan og er nivå 1, strategisk samarbeidsutvalg er nivå 2 
og faglige samarbeidsutvalg er nivå 3. Eget mandat, kalt Vestfjorderklæringen, er vedtatt, 
samt egne vedtekter og handlingsplan for helsefelleskapets arbeid. 
 
I sak 04/2021 vedtok partnerskapsmøtet vedtektene for Helsefellesskapet.  
 
 
Vurdering: 
 
Rådmannen anser det kompromisset en er kommet til mellom kommunen i 
Nordlandssykehusets nedslagsfelt som en god løsning og anbefaler modellen.  
 



Personalmessige vurderinger 
 
Saken har ingen vesentlige personalmessige konsekvenser. 
 
Økonomiske vurdringer 
 

• Det ytes tilskudd fra staten på kr. 500 000,- pr. år til etablering av en felles 
sekretariatsfunksjon. 

• Med utgangspunkt i den opprinnelige modellen med 100% stilling, vil det bli en 
kommunal egenandel slik tidligere vedtatt. 

• Kommunene i Lofoten og i Vesterålen har fått innvilget prosjektskjønnsmidler til 
etablering av helsefellesskap. Disse midlene er tenkt å finansiere den 60% 
utvidelsen av stillingsressursen i en prosjektperiode på 2 år. Vi forutsetter at 
Statsforvalteren vil samtykke i at disse midlene også kan brukes til 
medfinansiering av stillingsressursen i prosjektperioden.  

 
Slik de økonomiske forhold fremstår nå, vil valg av en slik modell ikke ha negative 
konsekvenser for Andøy i forsøksperioden.  
 
Folkehelse vurderinger 
 
Et godt samarbeid mellom kommunen og sykehuset vil ha positiv innvirkning på folkehelsen.  
 
Rådmannens vurderinger 
 
Rådmannen vurderer den foreslåtte løsningen som god. 
 
KONKLUSJON 
 
Rådmannen anbefaler kommunestyret å vedta innstillingen slik den foreligger.  
 
 
 



 

 

ANDØY KOMMUNE 

 

 
 

Utredning av eiendomstrategi for Andøy kommune 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
John-Petter Karlsen 22/21 
 

SAKSGANG 
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1. Rådmannen utarbeider forslag til eiendomsstrategi for Andøy kommune. Forslaget 
legges frem til politisk behandling når det foreligger. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Sveinung Ellingsen 
Konstituert Rådmann 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



Bakgrunn for saken: 
Andøy kommune og Andøy Havn KF har en stor portefølje av fast eiendom. Rådmannen ser 
at det kan være et behov for planverk som gir retningslinjer for forvaltningen av kommunens 
realverdier.  
 
Faktiske opplysninger: 
Den kommunale bygningsmassen utgjør om lag 30.000 m2, og kommunen er 
hjemmelshaver til en lang rekke grunneiendommer, som samlet utgjør store verdier. 
Verdiene er knyttet til kommunale formålsbygg, bebygde og ubebygde grunneiendommer, 
samt forpliktende leieavtaler til lokaler. 
Overordnede retningslinjer 

En eiendomsstrategi kan være et planverk som gir noen overordnede formål med 
kommunens forvaltning av fast eiendom. Rådmannen ser at eiendomsstrategier i 
sammenlignbare kommuner ofte har følgende målsetninger:  

• Sikre gode bygg og anlegg som sikrer Helse, Miljø og Sikkerhet 
• Bevare kommunens realverdier 
• Sørge for kostnadseffektiv drift 
• Bidra til samfunnsutviklingen 
• Gi retningslinjer for kjøp og salg av eiendom 

I forbindelse med rådmannens utredning vil det innhentes flere innspill fra andre 
sammenlignbare kommuner med tilsvarende planverk, samt fagorganisasjoner som 
eksempel KS. Slike overordnede formål vil kunne bidra til gode prioriteringer av vedlikehold 
og investeringer i nytt areal. 
Kommuneplanens sammfunnsdel gir de overordnede føringer for hvordan 
samfunnsutviklingen skal styres frem til 2030. En kommunal eiendomsstrategi bør etter 
Rådmannens syn innrettes slik at formålene i samfunnsplanen så langt som mulig oppfylles. 
 

Samfunns- og boligutvikling 

Kommuneplanens samfunnsdel vektlegger at Andøy kommune skal bli en attraktiv bo-  og 
tilflyttingskommune. Om kommunens boligpolitikk fremgår det i punkt 5.3: 

«Kommunen kan gjennom sin arealplanlegging legge til rette ved å opprette boligfelt i tettsteder/bygder i 
Andøy for de som vil bygge sin egen bolig. Kommunen trenger en offensiv boligpolitikk som også tar 
hensyn til de som etterspør alternativer til eneboliger.  

I planprosessen har det kommet fram at det er et stort behov for å utvikle boligfelt for nyetablerte. I 
etableringsfasen har unge voksne behov for mindre leiligheter.  

Det er også behov for gjennomgangsboliger flere steder i Andøy for å fremme bosetting av tilflyttede 
innbyggere».  

Kommuneplanens sammfunnsdel synes å legge opp til at boligutviklingen skal styres aktivt 
gjennom arealplanlegging. Samtidig ser Rådmannen at kommunen også på andre måter kan 
opptre som utviklingsaktør i egen kommune når det gjelder boliger.  
Kommunen har et virkemiddelapparat som kan tenkes benyttes aktivt i boligutvikling. Blant 
annet saksbehandler kommunen saker om startlån, tilskudd og bostøtte formidlet på vegne 
av Husbanken. Kommunen har også gjennom sin egen eiendomsportefølje mulighet til å 
bidra til den ønskede utviklingen, gjennom en aktiv forvaltning av sin portefølje.  
Rådmannen ser at administrasjonen jevnlig får henvendelser fra private aktører med ønske 
om kjøp av kommunal eiendom. Samtidig har Rådmannen registrert at det fra tid til annen 
legges ut eiendom for salg i det åpne marked som kunne vært vurdert som strategisk viktige 
oppkjøp. Per i dag foreligger det ingen retningslinjer for hvordan saker om kjøp og salg av 
fast eiendom skal utredes før de legges frem til politisk behandling. Gjennom å gi 
retningslinjer kan kommunestyret legge til rette for en aktiv eiendomsforvaltning, og sørge for 
at utredninger om kjøp og salg av kommunal eiendom følger de samme linjer uavhengig av 



hvilket objekt saken omhandler. Rådmannen vil foreslå at slike retningslinjer utredes og 
legges frem som en del av den kommunale eiendomsstrategien. Slike retningslinjer kan 
utformes slik at målene i kommuneplanens samfunnsdel så langt som mulig oppfylles. 
  
Drift av formålsbygg 

I samfunnsplanen punkt 3.2 redegjøres det for kommunens utfordringer der tjenestene må 
effektiviseres, samtidig som tjenestenivået ønskes opprettholdt. For kommunen er drift av 
kommunale bygg en stor kostnad, samtidig som tjenestene som leveres fra kommunale bygg 
er svært viktig for samfunnsutviklingen. Rådmannen foreslår at det tas en gjennomgang av 
hvordan drift og vedlikehold av kommunale formålsbygg utføres i dag. Det kan gis 
retningslinjer som søker å innrette drift og vedlikehold på en effektiv måte.  
Det anbefales også at kommunens objektive arealbehov avklares. Objektive behov for areal 
kan eksempelvis vurderes ut fra KOSTRA-tall og lovbestemte krav til areal for kommunens 
virksomheter. I denne forbindelse kan det være naturlig å foreslå hvordan eventuelle 
overskuddsareal i kommunale formålsbygg kan tenkes benyttet. 
Rådmannen vil også foreslå at organiseringen av eiendomsforvaltningen vurderes. Per i dag 
ligger eiendomsforvaltningen under teknisk enhet. Alternative modeller kan være å etablere 
et kommunalt eiendomsforetak (KF), eller opprette et system med internfakturering av de 
ulike enhetenes bruk av formålsbyggene. Rådmannen vil her presisere at dagens 
organisering ikke nødvendigvis anses som utilfredsstillende, men bør vurderes opp mot 
potensielle alternativer. 
 
Vurdering: 
Rådmannen anbefaler at en eiendomsstrategi utarbeides. 
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18.01.2022 1. Søknad om dispensasjon 176070 
18.01.2022 2. Tilleggsbeskrivelse til dispensasjonssøknaden 176066 
18.01.2022 3. Oversiktskart Nordmela 176067 
18.01.2022 4. Situasjonsplan 176068 
18.01.2022 5. Kartutsnitt med reguleringsplan og fotballbanen 176069 
 
 
Forslag til vedtak: 
Andøy kommune innvilger søknad om midlertidig dispensasjon på 5 år fra kommuneplanens 
arealdel og fra § 1-8 i plan- og bygningsloven(100-metersbeltet) for å tillate plassering av 
brakkerigg, til bruk som kontrollromfasiliteter, på eiendommen 34/90. 
 
Vilkår: 
Bestemmelsesområdet #4 i områdereguleringen for Andøya Spaceport Børvågen tillates ikke 
benyttet i planperioden og tas ut av kommende reguleringsplan. 
 
Andøya Spaceport må bidra til å etablere ballbinge/ lekeplass på Nordmela etter avtale med 
Nordmela samfunnshus/ Nordmela Vel.  
 
 
 
 
 
 
Sveinung Ellingsen 
Konstituert Rådmann 
 
 
  



Bakgrunn for saken: 
Andøy kommune mottok den 08.11.2021 søknad om midlertidig dispensasjon fra 
kommuneplanens arealdel (KPA). Søker og tiltakshaver er Andøya Space. I tillegg har 
Multiconsult laget en tilleggsbeskrivelse til dispensasjonssøknaden. 
Det søkes om dispensasjon for å bruke resterende idrettsområde ved samfunnshuset på 
Nordmela som næringsareal i fem år. 
Faktiske opplysninger: 
I kommuneplanens arealdel er området avsatt til landbruks-, natur- og friluftsformål samt 
reindrift (LNFR-formål). Området er i praksis et forfalt idrettsområde/ fotballbane. 
Kommunen har tidligere gitt Karstein Kristiansen Entreprenør AS(KKE) dispensasjon for å 
bruke 1/3 av idrettsområdet til næringsformål (KS – 80/2021). Andøya Space ønsker nå å ta i 
bruk resten av idrettsområdet til næringsformål. 
Siden brakkeriggen er plassert innenfor 100-metersbeltet krever tiltaket også dispensasjon 
fra bestemmelsene i plan- og bygningslovens § 1-8 om byggegrense mot sjø. 
Brakkeriggen avhenger også av dispensasjon fra byggegrense fra fylkesveien. Nordland 
fylkeskommune innvilget dispensasjon fra byggegrensen i vedtak datert 09.11.2021. 
Sektormyndigheter/ høringsinstanser 
Søknaden ble den 03.12.2021 sendt på høring. I dette tilfelle til Nordland fylkeskommune, 
Statsforvalteren i Nordland, Statens Vegvesen og landbrukskonsulenten i Andøy. 
Høringen ble besvart av Statsforvalteren i Nordland, Statens Vegvesen og 
landbrukskonsulenten i Andøy. Nordland fylkeskommune har pr. telefon bedt om en 
utsettelse av svarfrist til 21.01.2021. Det har pr. 19.01.2021 ikke kommet noe 
høringsuttalelse derfra. For å rekke saksbehandlingsfristen til årets første formannskap og 
kommunestyre blir saken behandlet uten å hensynta evt. høringssvar derfra. Utdrag fra 
høringsuttalelsene er gjengitt i avsnittene under. 
Statsforvalteren i Nordland 
«… 
… I likhet med etablert boligrigg vil etablering av kontrollromfasiliteter, selv for en midlertidig 
periode på inntil fem år, tilsidesette hensynene bak LNFR-formålet og strandvernet i 
vesentlig grad. Spesielt vurderes hensynene til barn- og unges bruk av leke- og 
rekreasjonsområde «Sankthanshågen/ Idrettsbanen» å bli spesielt skadelidende. … 
… 
Det er ikke nok å vise til et fravær av ulemper i en dispensasjonsvurdering. Selv i tilfeller der 
kommunen mener det er beskjedne ulemper må det påvises relevante fordeler som er så 
tungtveiende at de er «klart større» enn ulempene. Dette er først og fremst fordeler som har 
sammenheng med de hensynene plan- og bygningsloven er ment å ivareta som kan 
vektlegges, såkalte areal- og ressursdisponeringshensyn. Tiltakshaverens ønske og behov 
er et hensyn som i utgangspunktet ikke er relevant i vurderingen. ... 
… 
Det faktum at det foreligger en vedtatt reguleringsplan for Andøya Spaceport Børvågen, hvor 
en attpåtil eksplisitt har innregulert areal for midlertidig kontrollromsfasiliteter, er et 
tungtveiende tilleggsmoment som taler mot dispensasjon. … 
.. 
Hjemmelsgrunnlaget i pbl. § 19-2 for å kunne gi dispensasjoner i dette tilfelle synes ikke å 
være til stede. Stasforvalteren stiller seg uforstående til at dette området i det hele tatt er 
omsøkt. …» 
 
 



Statens Vegvesen 
«… 
Vi har ingen spesielle merknader til saken.» 
Landbrukskonsulenten i Andøy 
«… 
Fotballbanen anses ikke som dyrka eller dyrkbar mark, og det anses derfor ikke nødvendig 
med behandling etter jordloven. …» 
 
Vurdering: 
Hjemmelen for å innvilge dispensasjon følger av plan- og bygningsloven § 19-2. 
Bestemmelsene gir kommunen mulighet til å vedta avvik fra gjeldende planer gjennom 
skjønnsvurderinger. 
Denne skjønnsutøvelsen er underlagt begrensninger. Etter plan- og bygningsloven § 19-2 
andre ledd kan ikke dispensasjon gis dersom «hensynene bak bestemmelsen det 
dispenseres fra, eller hensynene i lovens formålsbestemmelse blir vesentlig tilsidesatt». 
Videre må fordelene med dispensasjon være «klart større enn ulempene etter en samlet 
vurdering». 
Intensjonen med plan- og bygningsloven § 19-2 er at terskelen for å gi dispensasjon fra 
vedtatte planer skal være høy. Dette bekreftes i bestemmelsenes forarbeid, jf. Ot.prp.nr. 32 
(2007-2008) s. 242 hvor det kommer frem at det ikke skal være en kurant sak å fravike 
gjeldende plan. 
Kommunens vurderinger av vilkårene i § 19-2: 

1. Hensynene bak bestemmelsen det dispenseres fra, eller hensynene i lovens 
formålsbestemmelse, må ikke bli vesentlig tilsidesatt som følge av dispensasjon. 

Hensynet bak arealformålet LNFR er å angi områder som i utgangspunktet ikke skal 
bebygges, men som skal benyttes i forbindelse med landbruk, reindrift eller bevares til 
alminnelig natur- og friluftsinteresser. 
Rådmannen stiller spørsmålstegn om området egentlig burde vært avsatt til idrettsområde i 
likhet med andre fotballbaner i Andøy, selv om det neppe ville endret utfallet av kommunens 
behandling. 
Hensynet bak byggeforbudet i 100-metersbeltet er å ta særlig hensyn til natur- og kulturmiljø, 
friluftsliv, landskap og andre interesser for å sikre allmennhetens tilgang til attraktive 
naturområder og forhindre privatisering. 

2. Hensynene bak bestemmelsen det dispenseres fra, eller hensynene i lovens 
formålsbestemmelse, må ikke bli vesentlig tilsidesatt som følge av dispensasjon. 

Ved vurdering av dette vilkåret må det foretas en interesseavveining der fordelene ved å gi 
dispensasjon til tiltaket må vurderes opp mot ulempene. Det må foreligge en klar overvekt av 
hensyn som taler for dispensasjon for at vilkårene skal anses oppfylt. 
Når det gjelder avveiningen mellom fordeler og ulemper skal individuelle hensyn til fordel for 
tiltakshaver kun legges begrenset vekt på. Det samme gjelder økonomiske fordeler for 
tiltakshaver.  
I søknaden om dispensasjon fra Andøya Space argumenteres det til fordel for tiltaket med 
følgende: 
«For kommunen anses det som fordelaktig at brakkerigg etableres på allerede opparbeidet 
området. Dette medfører at man unngår inngrep i det som i dag er uberørt natur på 
bestemmelsesområde #4 i reguleringsplan 1871-201703, som består av delvis opparbeidet 
landbruksjord og delvis uberørt myr. I etterkant av utbyggingen vil området fotballbanen 
tilbakestilles til forbedret stand i samarbeid med KK Entreprenør og i dialog med Nordmela 
Vel.»  



Som følge av høringssvaret fra Statsforvalteren i Nordland har Multiconsult på vegne av 
Andøya Space levert en tilleggsbeskrivelse til dispensasjonssøknaden. Her argumenteres 
det med at arealbehovet for Andøya Space har endret seg siden reguleringsplanen ble 
vedtatt og at man derfor ikke har behov for et like stort område til etableringen av 
kontrollromfasilitetene.  
 
Videre argumenteres det med at lokaliseringen på fotballbanen bedre ivaretar allmennhetens 
interesser og hensynet til friluftsliv. Når det gjelder barn og unge menes det at med å legge til 
rette for lekeareal ved den gamle skolen vil hensynet være ivaretatt og ikke gi ulemper, men 
på sikt heller gi fordeler. Til sist argumenteres det med at etablering på fotballbanen gir en 
gevinst for jordvernet siden deler av #4 er dyrka jord. Tilleggsbeskrivelsen avsluttes med at 
en konkluderer med at fordelen ved å gi dispensasjon er klart større enn ulempene og at 
forutsetningene for å kunne gi dispensasjon er til stede. 
 
Under behandlingen av dispensasjonssøknaden til KKE ble søknaden returnert av 
kommunestyret med vedtak om å utrede alternative områder for å etablere omsøkt 
brakkerigg. Blant annet ble KKE bedt om å undersøke muligheten for samlokalisering 
innenfor #4. Utredningen til KKE konkluderte med at fotballbanen var den mest 
hensiktsmessige plasseringen blant annet på grunn av at Andøya Space hadde behov for 
hele det midlertidige næringsområdet #4. Det ledige området på fotballbanen er betraktelig 
mindre enn #4. 
 
Statsforvalteren har kommet med en høringsuttalelse som påpeker mange forhold som taler 
mot at kommunen skal innvilge den omsøkte dispensasjon. Nå er det likevel slik at 
kommunen allerede har gitt en aktør dispensasjon for å etablere seg på fotballbanen på 
Nordmela. Det er likevel ikke gitt at kommunen skal gi dispensasjon også til Andøya Space. 
Det kan også tenkes at Stasforvalteren kan komme til å klage på evt. vedtak som fattes av 
kommunen i saken. Denne risikoen er kommunisert ut til Andøya Space. De ønsker likevel å 
opprettholde søknaden om dispensasjon.  
 
Nå er det en gang slik at kommunen allerede har gitt dispensasjon for deler av fotballbanen. 
På den måten er restarealet lite brukbart til annet enn næring. I tillegg ønsker lokale 
organisasjoner og innbyggere på Nordmela at etableringen skal skje på fotballbanen slik at 
området #4 fortsatt skal være uberørt. Det er også tatt inn i argumentasjonen til Andøya 
Space som en fordel for dispensasjon.  
 
For at kommunen i det hele tatt skal kunne vurdere å innvilge dispensasjon som omsøkt, 
anbefales det at det stilles som vilkår at #4 ikke tillates benyttet som næringsareal i 
nåværende reguleringsplan. Det anbefales også at kommunen stiller vilkår om at #4 tas ut i 
revideringen av reguleringsplan som Andøya Space snarlig skal igangsette. 
 
I vedtaket til dispensasjonsbehandlingen til KKE stilte kommunen vilkår om at søker må bidra 
til å etablere ballbinge/ lekeplass på Nordmela etter avtale med Nordmela Samfunnshus/ 
Nordmela Vel. For å sikre likebehandling anbefaler rådmannen at det stilles likt vilkår til 
Andøya Space.  
 
Etter en samlet vurdering har rådmannen tvilt seg til at hensynet i KPA og 100-metersbeltet 
ikke blir tilsidesatt, og at de samfunnsmessige fordelene er klart større enn ulempene. 
Rådmannen har kommet til at vilkårene for å gi dispensasjon er oppfylt og anbefaler at 
kommune innvilger søknaden om dispensasjon dersom kommunen vedtar foreslåtte vilkår. 
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Søknad om midlertidig dispensasjon fra kommuneplanens arealdel, 
100-metersbeltet og byggegrense mot fylkesveg  

I forbindelse med etableringen av Andøya Space sin romhavn på Nordmela, er det behov for en 

lokasjon for plassering av midlertidig kontrollromfasilitet (Launch og Mission control) i form av brakkerigg 

med tilhørende fasiliteter for de første tre årene med operasjoner. I gjeldende områderegulering var det 

avsatt arealer til dette i bestemmelsesområde #4 som omfatter gnr / bnr 34/8 og 34/24. Utviklingen i 

prosjektet med ny plassering av oppskytingsramper gjør at det er mulig å plassere de midlertidige 

fasilitetene på gnr/bnr 34/90, samlokalisert med overnattingsbrakker fra Karstein Kristiansen 

Entreprenør AS (KK). I den forbindelse søkes det om en midlertidig dispensasjon fra gjeldende 

kommuneplans arealdel, bygging innenfor 100-metersbeltet og byggegrense mot fylkesveg (FV. 7698) 

med varighet på 3 år med opsjon på forlengelse 1 + 1 år.  

1 Redegjørelse for dagens situasjon 

Det omsøkte arealet har i dag formål som «LNRF areal for nødvendige tiltak for landbruk og reindrift og 

gårdstilknyttet næringsvirksomhet basert på gårdens ressursgrunnlag». Det er ønskelig å midlertidig 

benytte arealet som «næringsareal».  

 

Eiendommen disponeres i dag av Sjøbrott U. lag og administreres av Nordmela Samfunnshus. På 

eiendommen er det en eldre etablert fotballbane som per dags dato ikke er i bruk. Det er også startet 

etablering av overnattingsbrakker for KK Entreprenør på 1/3 av området. Det er ingen barn som bruker 

fotballbanen, som i dag står ubrukt. Det er heller ikke hensiktsmessig for barn å bruke resterende del av 

fotballbanen til noe, både grunnet tilstanden den er i og at det allerede er etablert brakker på 1/3 av 

arealet. 

2 Redegjørelse for planer rundt etableringen  

Brakkeriggen er tenkt etablert på den nordlige halvdelen av dagens fotballbane, på linje med KK sine 

allerede etablerte brakker (se Vedlegg 1: A102 - Situasjonsplan - Avstand til vei - rev 0). Området 

direkte rundt brakkene til Andøya Space vil gjerdes inn av sikkerhetsgrunner. Innenfor inngjerdet 

område, vil det i tillegg til brakkerigg og lagring for nødstrømsforsyning (generator) plasseres hjulbrakke 

for styring av radar og telemetriutstyr under operasjoner. Dette er midlertidig plassert utstyr som kun vil 
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være på området i operative perioder, og ellers vil fjernes. Inngjerdet område tar høyde for arealbehovet 

for disse hjulbrakkene.  

 

Brakkerigg med tilhørende midlertidige hjulbrakker søkes etablert med byggegrense 25 meter til 

senterlinje fv. 7698. Tilhørende gjerde plasseres langs ytterkant av fotballbanen for å sikre tilstrekkelig 

parkering innenfor området. Avstand fra senter vei til gjerde vil være 11 meter. Avstand fra gjerde til 

brakker vil være 10-15 meter. Med denne plasseringen vil siktlinjer langs veien ivaretas og byggegrense 

mot vei på 25 meter. 

 

3 Vurdering av plasseringens egnethet 

Området er godt egnet for etableringen, da det tillater påkobling på eksisterende vannanlegg, samt 

tilkobling på godkjent avløpsanlegg med infiltrasjon som KK Entreprenør etablerer for sin brakkerigg. 

Det er etablerte traseer for strøm i området, og nødvendige investeringer for oppgradering av lokal trafo 

vil bli gjort i samarbeid med Andøy Energi. Det etableres også fiber til Nordmela og Børvågen, med 

planlagt trase forbi området.   

 

For kommunen anses det som fordelaktig at brakkerigg etableres på allerede opparbeidet området. 

Dette medfører at man unngår inngrep i det som i dag er uberørt natur på bestemmelsesområde #4 i 

reguleringsplan 1871-201703, som består av delvis opparbeidet landbruksjord og delvis uberørt myr. I 

etterkant av utbyggingen vil området fotballbanen tilbakestilles til forbedret stand i samarbeid med KK 

Entreprenør og i dialog med Nordmela Vel. 

 

Det jobbes med inngåelse av leieavtale med Nordmela Samfunnshus for bruk av areal på fotballbanen 

og leie av samfunnshuset (gnr / bnr 34/92) i perioden på inntil 3 år med opsjon på forlengelse 1 + 1 år. 

Styret har allerede besluttet at dette er noe man vil inngå avtale på. 

 

Nordmela Vel har allerede fått disponeringsrett og fri bruk av Melastua (gnr / bnr 34/180) i perioden til 

allmennyttige formål, spesielt med tanke på barn og unge. Alle driftskostnadene betales av Andøya 

Space i perioden. Uteområde på Melastua er allerede etablert med lekeapparater på inngjerdet 

plenområde, men KK Entreprenør ser på muligheten til å etablere ballbingen de iht. vedtak om 

dispensasjon skal investere i, på eiendommen. Velforeningen disponerer hele bygget og kan benytte 

dette til samlingslokale for både barn og unge, samt inntektsbringende aktiviteter til almen nyttige formål. 

 

Det vil bli søkt endring av avkjørselstillatelse gitt til KK i forbindelse med etablering av 

overnattingsbrakker, til å inkludere Andøya Space sitt formål. Andøy kommune vil bli orientert så fort 

svar på denne foreligger. 

 

Det søkes godkjenning fra Arbeidstilsynet for å benytte brakker som midlertidig arbeidssted. Andøy 

kommune vil bli orientert så fort svar på denne foreligger.  

 

Med vennlig hilsen 

Andøya Space 

Ketil Olsen 
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Vedlegg:  

- Vedlegg 1: A102 - Situasjonsplan - Avstand til vei - rev 0 

- Vedlegg 2: Nabovarsel  

 

Kopi:  

- Nordmela Vel 

- Nordmela Samfunnshus 

- Nordmela Grunneierlag 

- KK Entreprenør 
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Nabovarsel
Nabovarsel e�er plan- og bygningsloven §21-3.

Du har som nabo re� �l å komme med merknader �l byggeplanene innen 14 dager fra
nabovarselet er sendt. Vi som er ansvarlige for byggeprosjektet, skal sende eventuelle
merknader, med våre kommentarer �l hver merknad, �l kommunen sammen med
byggesøknaden. Vi kan også velge å endre byggeprosjektet, og varsle alle naboer på
ny�.

Her skal vi bygge, rive eller endre
 

Adresse:
,

Kommune: Andøy

Gårdsnr.:
34

Bruksnr.:
90

Festenr.:

0

Seksjonsnr.:
0

Vi varsler herved om
Tiltakstype: Plassering av midler�dige bygninger, konstruksjoner og anlegg

Tiltaksformål: Annet

Beskrivelse av bruk: Andøya Space ønsker å midler�dig disponere arealet �l næringsformål. 
Det er ønskelig å etablere brakkerigg, med lagringsmuligheter rundt. Området vil
gjerdes inn av sikkerhetsgrunner. 
Innenfor gjerdet vil det i �llegg �l brakkerigg og lagring for nødstrømsforsyning
(generator) plasseres hjulbrakke for styring av radar og telemetriutstyr under
operasjoner. De�e er midler�dig plassert utstyr som kun vil være på området i
opera�ve perioder, og ellers vil �ernes.

Beskrivelse av hva nabovarselet gjelder

 
Søknad om dispensasjon
Det søkes om dispensasjon fra:

Arealplaner

Beskrivelse:
Dispensasjon på kommuneplanens arealdel og 100 meters beltet

Begrunnelse:
Se vedlagt dispensasjonssøknad.

Plan(er) som gjelder for eiendommen
1



Type plan: Arealdel av kommuneplan

Navn på plan: Kommuneplanens arealdel 2013-2024

 

Spørsmål om innholdet i nabovarselet kan re�es �l

Kontaktperson: Henrik Strøm

E-post: henrik.stroem@andoyaspase.no

Telefon: 95055027

Merknader �l byggeplanene sendes �l

Merknader �l byggeplanene kan leveres via Al�nn eller sendes �l søker.
 
Søker: KARSTEIN KRISTIANSEN ENTREPRENØR AS

Organisasjonsnummer: 962231551

Telefon: 76115450

E-post: kaisa@kke.no

Postadresse: Åse, 8484 RISØYHAMN
 

Nabovarselet er signert av

KAISA KRISTINA HERFINDAL på vegne av KARSTEIN KRISTIANSEN ENTREPRENØR AS

De�e dokumentet er signert elektronisk og arkivert i Al�nn.

 
 
 

2



Kvittering for nabovarsel

Prosjekt: 1871-34/90
Søker: KARSTEIN KRISTIANSEN ENTREPRENØR AS
Altinnreferanse: AR452760099

Eiendom/byggested
Adresse: ,
Kommune: Andøy

Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
34 90 0 0

Følgende vedlegg er sendt med nabovarselet:
Vedleggstype: Filnavn:
Nabovarsel Nabovarsel.pdf
Situasjonsplan A102 - Situasjonsplan - Avstand til vei - rev 0.pdf
TegningNyFasade A101 - Områdeplan - Nordmela grendehus og fotballbane - rev. 0.pdf
Dispensasjonssoeknad 2021-10-20_Søknad_om_dispensasjon_Andøya_Space_Orbital.pdf

Følgende naboer har fått sending av nabovarsel med tilhørende vedlegg:

Eier/fester av naboeiendom: ESTHER HELENE RONESS
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:

34 4 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.27

Eier/fester av naboeiendom: TOM EINAR BEKKE HAUGEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:

34 4 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.28

Eier/fester av naboeiendom: IRENE O BERGER JENSSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:

34 7 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.30

Eier/fester av naboeiendom: ANN TORUNN MUST
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Jurveien 546, 8489 NORDMELA 34 8 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.31

Eier/fester av naboeiendom: RICHARD HUGO KLAUSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Jurveien 546, 8489 NORDMELA 34 8 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg



Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.33

Eier/fester av naboeiendom: SVEIN JOHNNY KLAUSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Jurveien 546, 8489 NORDMELA 34 8 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.35

Eier/fester av naboeiendom: ROY HARALD KLAUSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Jurveien 546, 8489 NORDMELA 34 8 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.36

Eier/fester av naboeiendom: FRIDTJOF KLAUSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Jurveien 546, 8489 NORDMELA 34 8 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.38

Eier/fester av naboeiendom: LILL KARIN KLAUSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Jurveien 546, 8489 NORDMELA 34 8 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.40

Eier/fester av naboeiendom: BJØRNAR D H KLAUSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Jurveien 546, 8489 NORDMELA 34 8 0 0
Nedre Melan 5, 8489 NORDMELA 34 103 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.42

Eier/fester av naboeiendom: TORILL DAHL
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Nordmelaveien 294, 8489 NORDMELA 34 9 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.10.44

Eier/fester av naboeiendom: HJALMAR JOHAN JENSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:

34 11 0 0
Øvre Melan 4, 8489 NORDMELA 34 104 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.00

Eier/fester av naboeiendom: INGRID B ISAKSEN OLSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Jurveien 579, 8489 NORDMELA 34 15 0 0

34 45 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.01

Eier/fester av naboeiendom: FRED AGNAR OLSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Jurveien 579, 8489 NORDMELA 34 15 0 0

34 45 0 0



Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.04

Eier/fester av naboeiendom: VIDAR ELVAN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Roksdalsveien 1451, 8489 NORDMELA 34 21 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.06

Eier/fester av naboeiendom: TORGUNN RUTH PETTERSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:

34 24 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.07

Eier/fester av naboeiendom: KJELLRUN HARIET VOLLAN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:

34 24 0 0
Nordmelaveien 314, 8489 NORDMELA 34 55 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.10

Eier/fester av naboeiendom: ELLING HARALD ÅSVANG
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Gamle Leitevei 25, 8489 NORDMELA 34 34 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.26

Eier/fester av naboeiendom: BJØRN-ROGER STEEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:

34 49 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.27

Eier/fester av naboeiendom: SVEIN MAGNE VOLLAN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Nordmelaveien 314, 8489 NORDMELA 34 55 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.29

Eier/fester av naboeiendom: JOSTEIN BERGSETH
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Nedre Melan 6, 8489 NORDMELA 34 98 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.31

Eier/fester av naboeiendom: RIGMOR ANNE NØIS
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Nedre Melan 8, 8489 NORDMELA 34 101 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.47

Eier/fester av naboeiendom: TROND STEINAR JENSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Øvre Melan 10, 8489 NORDMELA 34 106 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg



Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.48

Eier/fester av naboeiendom: GUNLEIF HANSEN
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Øvre Melan 2, 8489 NORDMELA 34 111 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.56

Eier/fester av naboeiendom: ISABELL NYSTAD
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:
Nedre Melan 3, 8489 NORDMELA 34 113 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.11.57

Eier/fester av naboeiendom: ANDØY KOMMUNE
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:

34 122 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.12.00

Eier/fester av naboeiendom: NORDLAND FYLKESKOMMUNE
Adresse: Gårdsnr.: Bruksnr.: Festenr.: Seksjonsnr.:

64 1 0 0
Nabovarsel sendt via: Fellestjenester Bygg
Nabovarsel sendt: 29.10.2021 15.12.03
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DERES REF:  | VÅR REF: 10229708-01 Trondheim, 14. januar 2022 
DOKUMENTKODE: 10229708-01-SØK-BREV-002 
TILGJENGELIGHET: Åpen 

 

Gnr 34/ Bnr 90 - Tilleggsbeskrivelse til dispensasjonssøknaden 
 

Viser til søknad om dispensasjon fra kommuneplanens arealdel, 100-meters belte og byggegrense mot 
fylkesveg datert 08.11.2021 og til brev fra Statsforvalteren i Nordland datert 22.12.2021 om fraråding av 
dispensasjon. 

Statsforvalteren begrunner frarådingen med at en dispensasjon vil tilsidesette hensynene bak LNFR-
formålet og strandsonevernet i vesentlig grad. Statsforvalteren vurderer at hensynene til LNFR-formålet, 
strandsone og barn- og unge vil bli skadelidende. Statsforvalteren vurderer at fordelene utelukkende er 
knyttet til Andøya Space, og at det ikke foreligger areal- og ressursdisponeringshensyn som tilsier at 
fordelene klart overstiger ulempene. Statsforvalteren vurderer at hjemmelsgrunnlag i pbl. § 19-2 for å 
kunne gi dispensasjon ikke synes å være til stede. Statsforvalteren viser til at det er innregulert areal for 
midlertidig kontrollromfasiliteter i vedtatt reguleringsplan for Andøya Spaceport Børvågen. 

Vi er enige med Statsforvalteren at bestemmelsesområde #4 i reguleringsplan for Andøya Spaceport 
Børvågen kan tas i bruk, men vurderer samlet at det vil være klart større fordeler enn ulemper ved å bygge 
ut som omsøkt i dispensasjon. Dette begrunnes med:  

 

1. Ivareta hensyn til natur og strandsone bedre 
Å bygge i bestemmelsesområde #4 er et permanent naturinngrep som kan unngås ved at tiltaket etableres i 
omsøkt område. Arealbehovet for Andøya Space har endret seg siden områdeplanen ble vedtatt, og det 
pågår en reguleringsprosess for endring av planen. Andøya Space har ikke bruk for arealene i 
bestemmelsesområde #4, og området vil bli foreslått tilbakeført som LNFR. Det omsøkte arealet er allerede 
utbygd til fotballbane og hensynene til naturverdier i strandsonen er slik sett tilsidesatt. I det omsøkte 
området er det eksisterende infrastruktur som benyttes, mens utbygging i bestemmelsesområde #4 også vil 
kreve utbygging av infrastruktur frem til området. Utbygging av infrastruktur vil også medvirke til at 
naturinngrepene i sum blir vesentlig mindre ved å etablere tiltaket i området som omsøkt, sammenlignet 
med å etablere tiltaket innenfor bestemmelsesområde #4. Vi vurderer at det er klare fordeler for 
naturverdier ved å gi dispensasjon.  

 

2. Ivareta allmennheten og friluftslivsinteresser bedre 
Naboer og organisasjoner på Nordmela er sterkt imot utbygging innenfor det regulerte området #4 da de 
vurderer at #4 som et viktig område for friluftsliv. Den omsøkte lokaliseringen av tiltaket på fotballbanen er 

Til Andøy kommune 
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utarbeidet i dialog med Nordmela Vel og Nordmela Samfunnshus. Vi vurderer at den omsøkte 
lokaliseringen ivaretar allmennhetens interesser og hensyn til friluftsliv bedre enn lokalisering innenfor #4.  

 

3. Ivareta hensynet til barn og unge bedre 
Fotballbanen har i dag dårlig tilstand og er derfor ikke i bruk. Det legges til rette for lekeareal for barn og 
unge ved det gamle Nordmela skole på Melastua (Gnr 34/Bnr 180) som Andøya Space eier. Bygget og 
utearealet blir gjort tilgjengelig for alle til bruk som lek og fritidsaktiviteter i perioden fotballbanen skal 
brukes til bebyggelse. Fotballbanen skal settes i stand etter at arealet har vært brukt til bebyggelse i 5 år, og 
vil på sikt bli forbedret. Ut fra dette vurderes at hensynet til barn og unge er ivaretatt og at en dispensasjon 
ikke vil gi ulemper, men på sikt heller vil gi fordeler.  

 

4. Ivareta hensynet til jordvern bedre 
Arealene innenfor bestemmelsesområde #4 består delvis av dyrka jord. Utbygging som omsøkt på 
fotballbanen vil redusere omfang av midlertidig omdisponering av dyrka jord, og vil derfor gi en klar fordel i 
forhold til jordvern. 

 

Oppsummert mener vi at fordelene ved dispensasjon er klart større enn ulempene og at forutsetningene 
for å kunne gi dispensasjonene derfor er til stede. 

 
 
Med vennlig hilsen 
 

 

KÉVIN SANOUILLER 
Ansvarlig søker 
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Finansiering av kapasitets- og utviklingsprosjekt i teknisk enhet – Innsats for Andøy - 
bruk av fondsmidler 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
John-Petter Karlsen 22/53 
 

SAKSGANG 
Utvalg Møtedato  Saknr 
Formannskapet 31.01.2022 14/2022 
Kommunestyret   
 
 
Vedlegg: 
Dok.dato 

 
Tittel 

 
Dok.ID 

19.01.2022 INNSATS FOR ANDØY 176191 
26.01.2022 Statsbudsjettet 2021 - Utviklingstiltak i Andøy kommune - 

Tilskuddsbrev 
176546 

 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Kommunestyret bevilger kr 20 millioner til gjennomføring av prosjektet «Innsats for 
Andøy» i teknisk enhet. Beløpet finansieres av midler avsatt i balansen til fondet 
«Utviklingstiltak i Andøy kommune» (konto 251 08 0019). 

2. Rådmannen gis fullmakt til å fordele beløpene på ansvar, konto og funksjon. 
 
 
 
 
 
 
Sveinung Ellingsen 
Konstituert Rådmann 
 
 
 
  



Bakgrunn for saken: 
 
Andøy kommune har hatt status som omstillingskommune siden 2017. Statens bevilgning til 
det første omstillingsprosjektet var 95 millioner kroner. I tillegg kommer egenandelene fra 
Nordland fylkeskommune og Andøy kommune, slik at den totale omstillingspotten har vært 
125 millioner. Siden 2017 har hovedfokuset i omstillingsarbeidet blant annet vært å gi støtte 
til forprosjekter i privat sektor, og stimulere til ny aktivitet i eksisterende og nytt næringsliv.  
Flere av forprosjektene har gått, eller er nå er i ferd med å gå, over i en hovedprosjektfase. 
Tilgangen på offentlige stimuleringsmidler har klart medført en høyere aktivitet. Den høye 
aktiviteten medfører et markant økt behov for tjenester fra Andøy kommune knyttet opp mot 
blant annet planarbeid, planlegging, tilrettelegging, utvikling og kontakt med næringslivet.  
På grunn av stadig strammere økonomiske rammer har det vært behov for nedbygging av 
kapasitet på de nevnte tjenestene, over lengre tid. Dette har gått utover kommunens 
mulighet til å være en pådriver i arbeid med planarbeid og næringsutvikling i egen kommune.  
Kommunen har derfor hatt begrenset mulighet til å være en god og proaktiv utviklingsaktør i 
egen kommune. Manglende kapasitet kan bli en hemsko for planlagte etableringer av 
næringsvirksomhet i kommunen, så vel som tilrettelegging av attraktive boliger. 
I forstudien og forprosjektet til næringsvennlig kommune ble det identifisert flere tiltak som 
ble ansett som viktige for at Andøy kommune skal bli en mer næringsvennlig kommune. 
Kommunen er i gang med å realisere noen av de konkrete tiltakene, f. eks. nye nettsider, nytt 
sak/arkivsystem og digitalisering av viktige tjenester. Andre tiltak som er fremhevet i 
forprosjektet til næringsvennlig kommuner henger nært sammen med, og i mange tilfeller 
forutsetter, økt kapasitet og utviklingsevne i teknisk enhet. Også kommunens samfunnsplan 
som ble vedtatt i 2018 legger også opp til at kommunen skal bli en proaktiv utviklingsaktør i 
egen kommune. 
I en nåsituasjon med mange planlagte store næringsprosjekter i kommunen er det 
rådmannens oppfatning at teknisk enhet bør tilføres ressurser for å kunne håndtere 
utviklingen. Dagens saksmengde er vesentlig høyere enn hva som kan karakteriseres som 
normal drift for en distriktskommune med økonomiske rammer for i overkant av 4500 
innbyggere. 
Høsten 2021 startet Rådmannen et arbeid med å se på mulighetene for å øke kapasiteten på 
de aktuelle tjenestene ved hjelp av ekstern finansiering og prosjektorganisering. Dette ble for 
første gang orientert om til politisk nivå i forbindelse med rådmannens presentasjon av 
budsjett- og økonomiplan for 2022-2025 for formannskapet 9.november 2021.  
I presentasjonen av økonomiplanen ble det blant annet orientert om målene i 
økonomiplanen. I tilknytning til målet “bli en attraktiv bostedskommune og næringsvennlig 
kommune”, ble det orientert om at rådmannen forberedte å øke kapasitet og utviklingsevne i 
Andøy kommunes tekniske enhet ved å søke midler fra omstillingsprogrammet. 
Kommunestyret ble i kommunestyremøte 13.desember 2021 også orientert om det planlagte 
utviklingsprosjektet i teknisk enhet. Rådmannen har i etterkant av denne orienteringen lyst ut 
et anbud for en rekrutteringskampanje for raskt å kunne være i stand til å starte rekruttering 
av riktig og nødvendig kompetanse etter at en finansiering av prosjektet er vedtatt. 
Rekrutteringskampanjen vil også sees i sammenheng med andre stillinger som det er 
budsjettert med i det vedtatte driftsbudsjettet, men som i dag står vakante, i tillegg til stillinger 
som er finansiert via investeringsprosjekter og selvkostkapitlet (vann- og avløp). I 
rekrutteringskampanjen vil det også være fokus på jobb til 2, da kommunen har stort behov 
for kompetent arbeidskraft innen skole-, barnehage og helsesektoren. 
I forbindelse med regjeringsforhandlingene og statsbudsjett for 2022 har Andøy kommune 
blitt tildelt 250 millioner kroner i fondsmidler. 100 millioner av disse ble utbetalt til kommunen 
27.desember. Før kommunen får lov til å disponere av de tildelte fondsmidlene, skal det 
utarbeides retningslinjer. Det imidlertid gitt unntak for midler til «oppbygging av kapasitet og 
kompetanse til planlegging og utvikling av verdiskapende aktiviteter for Andøysamfunnet». 
Midler til dette kan benyttes med en gang. 



Rådmannen vurderer derfor at den riktige finansieringskilden for prosjektet er de tildelte 
fondsmidlene. 
Faktiske opplysninger: 
I regjeringens Hurdalserklæring ble det varslet at det skal opprettes et fond for Andøy 
kommune: 

Opprette eit fond for Andøy kommune på 250 millionar kroner. Dette skal ikkje føre til 
avkorting av andre tilskot til Andøy kommune eller hindre kommunen frå å få andre midlar til 
næringsverksemd. Regjeringa vil òg bidra til fleire arbeidsplassar og meir aktivitet i Andøy 
kommune, blant anna gjennom å styrkje romindustrien, leggje til rette for auka aktivitet i 
reiselivsnæringa og gjennomføre utbygging av Andenes hamn. 

I Prop. 24 S (2021-2022) Endringer i statsbudsjettet 2021 under Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet, står det følgende om fondet: 

Post 67 (Ny) Utviklingstiltak i Andøy kommune  

Regjeringen varsler i Hurdalsplattformen at det skal opprettes et fond for Andøy kommune på 
250 mill. kroner. Fondet skal ikke føre til avkorting av andre tilskudd til Andøy kommune, eller 
hindre at kommunen får andre midler til næringsutvikling. Regjeringen ønsker å komme raskt i 
gang med utviklingstiltak i Andøysamfunnet. Det foreslås derfor å bevilge 100 mill. kroner i 
tilskudd til Andøy kommune. Midlene skal bidra til flere arbeidsplasser, utvikling og mer 
aktivitet i Andøysamfunnet, gjennom for eksempel tilrettelegging for næringsutvikling, 
kapitalvirkemidler til næringslivet, kompetanseutvikling, og bygge attraktive bo- og 
etableringssteder for næringsliv og innbyggere.  

Tilskuddet utbetales til Andøy kommune. Andøy kommune, Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet, Forsvarsdepartementet og Nærings- og fiskeridepartementet, 
samt Nordland fylkeskommune, vil samarbeide om innretning av tilskuddet og 
tildelingskriterier. På bakgrunn av dette foreslås det å bevilge 100 mill. kroner i tilskudd til 
utviklingstiltak i Andøy. 

Andøy kommune mottok 17.desember 2021 tilskuddsbrev og fikk 27.desember 2021 utbetalt 
de første 100 millionene av fondet. I tilskuddsbrevet står det blant annet følgende: 

Midlene kan ikke benyttes før departementet har fastsatt nærmere innretning. Unntaket er for 
midler til oppbygging av kapasitet og kompetanse til planlegging og utviklingen av 
verdiskapende aktiviteter for Andøysamfunnet. Til dette kan kommunen benytte midler med en 
gang. 

Konklusjonen er at Andøy kommune har fått mulighet til å benytte av fondet til å bygge opp 
kapasitet og kompetanse til planlegging og utvikling, og kommunestyret inviteres i denne 
saken til å vedta finansiering av et prosjekt med dette formål ved bruk av de tildelte 
fondsmidlene. 
 
Vurdering: 
 
Rådmannen anbefaler at kroner 20 millioner disponeres til prosjektet «Innsats for Andøy» i 
tråd med vedlagte prosjektskisse. 
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KAPASITETS- OG UTVIKLINGSPROSJEKT VED TEKNISK ENHET 
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Formål:  
Prosjektet skal bidra til å utføre kommunens oppgaver gitt i gjeldende samfunnsplan for 
2018 - 2030. Planen peker på at kommunens rolle som samfunnsutvikler er viktig, og at et 
viktig hovedmål er å gjøre kommunen mer attraktiv som bo- og tilflytterkommune. 

Samfunnsplanen peker på at det skal tilrettelegges for nye næringer i kommunen. Herunder 
skal det stimuleres til aktivitet i fiskeri/havbruk, reiseliv, teknologi og kompetanse. Planen 
peker også på at kommunen skal være et attraktivt bosted, og trekker opp viktige føringer 
for kommunens arealbruk og tjenesteyting. 

Prosjektet «innsats for Andøy» skal bygge opp kapasitet og kompetanse til å kunne gjøre en 
ekstraordinær innsats for å nå målene i samfunnsplanen. Bruken av midlene skal rettes mot 
planlegging og utvikling av verdiskapende aktiviteter for Andøysamfunnet. Et sentralt mål for 
prosjektet vil være å tilrettelegge attraktive bo- og etableringssteder for næringsliv og 
innbyggere. Dette skal løses ved å jobbe målrettet og aktivt blant annet med 
samfunnsutvikling, herunder blant annet arealplanlegging og effektiv saksbehandling.  

Et sentralt mål vil være å skape synergivirkninger mellom pågående prosjekter i kommunen. 
Blant annet vil realiseringen av The Whale, ny sentrumsplan og ny fiskerihavn være 
prosjekter med sannsynlige synergieffekter. Prosjektet vil søke å oppnå slike synergier 
gjennom innføring av ny organisasjonsstruktur, arbeidsflyt, metodikk og digitale verktøy. 

Budsjett 
Budsjettallene er en grov skisse over hvordan midlene er tenkt disponert. Som utgangspunkt 
søkes behovet for kapasitetsøkning løst gjennom tilførsel av flere årsverk. Det avsettes også 
totalt 450 000 til rekruttering og 1 900 000 til kjøp av tjenester i perioden. 

 ÅR 1 ÅR 2 ÅR 3 ÅR 4 ÅR 5  Total 
Lønnsmidler 1 000 000 4 000 000 4 000 000 4 000 000 4 000 000 17 000 000 
Rekruttering 350 000 100 000    450 000 
Kjøp av tjenester 600 000 400 000 300 000 300 000 300 000 1 900 000 
Oppgradering av 
planregister og 
kartverktøy 

150 000     150  000 

Diverse utgifter 100 000 100 000 100 000 100 000 100 000 500 000 
SUM 2 200 000 4 600 000 4 400 000 4 400 000 4 400 000 20 000 000 

 

 

• Disponeringen av fondsmidler vil ikke forhindre at aktiviteter også får andre typer 
finansiering. Kapasiteten til å sende søknader om eksterne prosjektmidler vil øke. 

• Kommunens øvrige driftsbudsjett påvirkes i utgangspunktet ikke.  
• Økt aktivitet vil kunne bidra til økte gebyrinntekter.  
• Kostnader som føres på investeringsbudsjett og selvkostkapitler påvirkes ikke.  

 



Gjennomføring 
Prosjektet deles opp i tre faser: 

 

Fase 1 – 2022:  
Denne prosessen pågår. 

Fase 1 vil preges av rekruttering og bemanningsøkning. Det vil også foregå endringsprosesser det tas 
i bruk nye arbeidsverktøy. 

 

Fase 2 – 2023-2026 
Intern arbeids- og ansvarsfordeling, iverksettelse.  

Ny arbeidsmetodikk vurderes tas i bruk i fase 2. Det vurderes blant annet innføring av tverrfaglige 
faggrupper som jobber dedikert på ulike prosjekter. Porteføljestyring av saker vurderes innført. 
Effektivisering av saksflyt vurderes styrket gjennom LEAN-metodikk. 

I både fase 1 og 2 må endringsprosessene innrettes slik at man opprettholder et godt nivå på 
saksbehandling. 

 

Fase 3 – 2026:  
Avslutning av prosjekt 

Arbeidet går over i en mer normal driftsmodus. Ressursbehov for ordinær drift avklares ut fra 
aktivitetsnivå og finansiell status. Det utarbeides sluttrapport med anbefalinger om videre drift. 

 



 

 

 

Postadresse 
Postboks 8112 Dep 
0032 Oslo 
postmottak@kmd.dep.no 
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Saksbehandler 
Sigurd Siem 
22 24 72 73 

Statsbudsjettet 2021 - Utviklingstiltak i Andøy kommune - Tilskuddsbrev 

Innledning 

Kommunal- og moderniseringsdepartementet (KMD) viser til Prop. 24 S (2021-2022) - 

Endringer i statsbudsjettet 2021 under Kommunal- og moderniseringsdepartementet. KMD 

følger med dette opp budsjettvedtaket fra Stortinget 13. desember 2021 Innst. 72 S (2021-

2022). Med dette brevet stiller KMD til disposisjon 100 mill. kroner i tilskudd på kap. 553, post 

67 (ny) Utviklingstiltak i Andøy kommune.  

 

Formål med tilskuddet   

Tilskuddet skal bidra til flere arbeidsplasser, utvikling og mer aktivitet i Andøysamfunnet. 

Pengene kan brukes til for eksempel tilrettelegging for næringsutvikling, bedriftsrettede 

virkemidler, kompetanseutvikling og å bygge attraktive bo- og etableringssteder for 

næringsliv og innbyggere.  

 

Fondet skal ikke føre til avkortning av andre tilskudd til Andøy kommune, eller hindre at 

kommunen får andre midler til næringsutvikling. 

 

Tilskuddsbeløp og utbetaling   

Tilskuddet på 100 mill. kroner utbetales til Andøy kommune 27. desember 2021 til 

kontonummer 1506 72 85341. 

 

Forutsetninger for å motta tilskudd 

Midlene kan ikke benyttes før departementet har fastsatt nærmere innretning. Unntaket er for 

midler til oppbygging av kapasitet og kompetanse til planlegging og utviklingen av 

verdiskapende aktiviteter for Andøysamfunnet. Til dette kan kommunen benytte midler med 

en gang. 

Andøy kommune 

Postboks 187 

8483 ANDENES 

 

  

 

 

Deres ref 

 

Vår ref 

21/6421-4 

Dato 

17. desember 2021 

 

 



 

 

Side 2 
 

 

Departementet går i gang med arbeidet med konkretisering av hva midlene kan benyttes til, 

utover unntaket nevnt i avsnittet over, og andre vilkår for midlene umiddelbart over nyttår.  

Dette vil gjøres i samarbeid med Andøy kommune, Nordland fylkeskommune, Nærings- og 

fiskeridepartementet og virkemiddelaktørene, som varslet i til Prop. 24 S (2021-2022) - 

Endringer i statsbudsjettet 2021 under Kommunal- og moderniseringsdepartementet. 

Departementet vil komme tilbake med nærmere vilkår for bruken av tilskuddet i løpet av 

første halvår 2022. 

 

Kommunen skal lage en plan for bruken av midlene før disse brukes. Planen skal forankres i 

kommunestyret. Renteinntekter fra midlene skal brukes etter de samme reglene som 

tilskuddet ellers.  

 

Statsstøtteregelverket  

Statsstøtteregelverket legger sterke begrensninger på hvordan midlene kan brukes til private 

aktører. Dersom kommunen tildeler støtte til virksomheter, må støtten være i samsvar med 

regelverket for offentlig støtte. Nærings- og fiskeridepartementet har laget en veileder i 

offentlig støtte. Det er i hovedsak to måter kommunene kan tildele støtte på. 

 

1. Bagatellmessig støtte. Tilskudd innenfor regelverket for bagatellmessig støtte regnes 

ikke som offentlig støtte. Tilskuddet må likevel følge regelverket for bagatellmessig 

støtte, og det følger visse krav til hvordan tilskuddene skal gis. Bagatellmessig støtte 

er omtalt i kapittel 16 i veilederen, se særlig avsnitt 16.5. Det viktigste kravet er at 

støttegiver innhenter informasjon om hvilken annen offentlig støtte foretaket har 

mottatt i løpet av 2019, 2020 og 2021, og hvordan denne støtten er hjemlet.  

2. Offentlig støtte etter gruppeunntaksforordningen. Dersom støtte skal gis med 

hjemmel i gruppeunntaksforordningen, må den gruppemeldes til EFTAs 

overvåkingsorgan, ESA. Dette er en nokså enkel måte å melde støtte på, men den er 

likevel noe mer omfattende enn å gi bagatellmessig støtte. Innenfor denne ordningen, 

kan støttegiver bare gi støtte innenfor de bestemmelser som faller innenfor formålet 

for denne ordningen. Nærmere informasjon om denne muligheten står i veilederens 

kapittel 17. 3.  

 

I det videre arbeidet med innretningen av midlene bør statsstøtte stå sentralt, og omtales 

grundig. 

 

Forhold til øvrig regelverk  

Kommunen må ved bruk av midlene påse at kommunelovens og forvaltningslovens 

bestemmelser blir overholdt. Normalt skal alle tilskuddsordninger rettet mot private 

rettssubjekter forskriftsfestes.  

 

Rapportering   

Andøy kommune skal utarbeide en plan for bruken av midlene. Planen, og evt. årlige 

handlingsplaner, skal sendes KMD så snart kommunestyret har vedtatt denne, og senest to 



 

 

Side 3 
 

uker etter at planen er vedtatt. Departementet skal motta årsrapport for fondet innen 15. april 

påfølgende år. Årsrapporten skal settes opp slik at den kan sammenholdes med kommunens 

plan, og gjøre det mulig for departementet å vurdere graden av måloppnåelse. Det skal i 

tillegg utarbeides en sluttrapport om bruken av midlene.  

 

De årlige rapportene og sluttrapporten skal inkludere revisorgodkjent regnskapsrapport for 

fondets samlete rapportering. For store tildelinger bør det vurderes om det skal oversendes 

en egen revisorrapport. Følgende bør inngå i rapporteringen: 

 

1. En beskrivelse av de ulike tiltakene som er iverksatt. 

2. En samlet vurdering av hvilke effekter tildelingene har hatt for utvikling og aktivitet i 

lokalsamfunnet, herunder antallet arbeidsplasser der det er aktuelt. 

3. Det samlede tilsagnet som er utbetalt foregående år til bedriftsrettet støtte. 

4. Oversikt over fondet, inkludert hvor mye som er utbetalt av midler, midler som er 

bundet opp i tilsagn og hvor mye som gjenstår av fondet. 

5. Bekreftelse fra revisor om at de tallene som oppgis i rapporteringen, herunder 

statsstøtteberegningen, stemmer med fondets utbetalinger. 

 

Det kan gis en samlet vurdering for de aktuelle tildelingene, men store tildelinger bør omtales 

særskilt. 

 

Det kan bli aktuelt med ytterligere krav til innhold i årsrapporten som følge av at vilkår for 

bruken av midlene blir utarbeidet. 

 

Kontroll og reaksjoner   

Departementet kan føre kontroll med at midlene benyttes etter forutsetningene som er 

fastsatt ved Stortingets behandling og spesifisert i dette brevet, jf. Bevilgningsreglementet § 

10. Riksrevisjonen har tilsvarende kontrolladgang, jf. lov om Riksrevisjonen av 7. mai 2004 § 

12.  

 

Kommunal- og moderniseringsdepartementet kan be om ytterligere redegjørelse og 

dokumentasjon dersom departementet anser det som nødvendig for å fastslå at midlene har 

gått til å oppfylle formålet med tilskuddet.  

 

Dersom det gis uriktige opplysninger eller tilskudd ikke benyttes i samsvar med fastsatte 

vilkår for tilskuddet, kan utbetalt tilskudd kreves helt eller delvis tilbakebetalt. 

 

 

Med hilsen 

 

 

Gerd Slinning (e.f.) 

avdelingsdirektør 

 

Sigurd Siem 

seniorrådgiver 



 

 

Side 4 
 

 

 
Dokumentet er elektronisk signert og har derfor ikke håndskrevne signaturer 

 



 

 

ANDØY KOMMUNE 

 

 
 

Reguleringsplan for Andøya Spaceport, Børvågen - Avtale mellom Andøy kommune 
og Andøya Spaceport AS 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
John-Petter Karlsen 22/52 
 

SAKSGANG 
Utvalg Møtedato  Saknr 
Formannskapet   
Kommunestyret   
 
 
Vedlegg: 
Dok.dato 

 
Tittel 

 
Dok.ID 

19.01.2022 Avtale_AndøyKommune_ASX_Områderegulering (002) 176189 
 
 
Forslag til vedtak: 
 

 
1. Andøy kommune overlater til Andøya Spaceport AS å utarbeide forslag til 

områderegulering for de aktuelle områdene knyttet til etablering av Andøya 
Spaceport i tråd med det fremlagte forslaget til avtale, datert 17.01.2022. Andøy 
kommune har full planmyndighet. 

2. Andøya Spaceport AS forplikter seg til å bære kostnadene ved utarbeiding av 
områderegulering / planutarbeidingen. 

3. Kommunens kostnader i forbindelse med kommunens deltagelse i planprosessen, 
samt administrativ og politisk behandling, dekkes av kommunen. Andøya Spaceport 
AS dekker eksterne kostnader direkte knyttet til reguleringsplanen.  

4. Det skal ikke betales saksbehandlingsgebyr til kommunen for områdereguleringen, 
iht. gjeldende regelverk for områdeplaner. 
 

 
 
 
Sveinung Ellingsen 
Konstituert Rådmann 
 
 
 
 
 
  



Bakgrunn for saken: 
Andøya Spacport AS har startet et arbeid med å kunne tilrettelegge for utvidelse av sin 
aktivitet med en oppskytingstjeneste for små satellitter i det kommersielle marked. En slik 
utvidelse av virksomheten krever bruk av større arealer enn det som finnes på dagens 
lokalitet til Andøya Space, ved Oksebåsen. Gjennom mulighetsstudier og prosjektering av 
løsninger har valg av lokasjon falt på Børvågen.  
I 2020 godkjente Andøy kommune en områderegulering for Børvågen. På grunn av modning 
i prosjektet og endringer i nøkkelforutsetninger som plassering av oppskytingsrampe, og 
derfor tilhørende sikkerhetssoner under oppskyting, er det nødvendig å gjennomføre en ny 
reguleringsprosess for å ivareta behovet. 
 
Faktiske opplysninger: 
Omfang og tiltak vil være av en størrelse som vil medføre vesentlige endringer for Børvågen. 
Endelig avgrensning av aktuelle planområder avhenger av vurderingene som gjennomføres i 
planfasen. For å kunne møte det behovet som markedet etterspør vil første del av 
utbyggingen starte i 2022 iht. eksisterende områdeplan (plan-ID 201703), samt tidligere 
innvilget dispensasjon for oppskytingsrampe A (KS-07/2021 vedtak).  
Videre utbygging forutsetter ny reguleringsplan, og må kunne starte tidlig 2023 for å møte 
markedsbehov. Dette krever at planstatus og dermed grunnlag for utbygning er avklart innen 
dette tidspunkt. Deler av de aktuelle arealene er i dag avsatt til næringsbebyggelse, mens 
deler er avsatt som LNFR-områder i reguleringsplan “Områderegulering for Andøya 
Spaceport, Børvågen” (plan-ID 201703). Det er i tillegg avsatt hensynssone for skytebane i 
kommuneplanens arealdel, som i dag benyttes for mobile testoppskytningsramper.  
Sakens komplekse natur, anleggenes omfang og arealbehov, sannsynlige behov for ny 
infrastruktur inn til tiltaksområdene, samt den stramme tidsfristen for gjennomføring, har 
medført at Andøya Spaceport AS og Rådmannen vurderer bruk av områderegulering i tråd 
med plan- og bygningslovens (PBL) § 12-2 som hensiktsmessig. Det er i utgangspunktet en 
kommunal oppgave å utarbeide områderegulering, men kommunen kan likevel overlate til 
private å utarbeide forslag til områderegulering. I dette ligger at kommunen kan overlate til 
private å stå for hele det planfaglige arbeidet innenfor de rammer kommunen bestemmer, og 
at den private aktøren dekker kostnadene ved dette. Det er allikevel kommunen som har 
ansvaret for rammer, innhold og framdrift i planprosessen.  
Hvis kommunene vil overlate til private å utarbeide områderegulering bør dette bygge på en 
beslutning fra kommunen som kan dokumenteres i ettertid. Normalt vil dette anses som en 
sak av så stor viktighet at den bør behandles politisk. Det er også viktig å merke seg at 
hjemmelen til å ta gebyr (jf. PBL § 33-1) bare omfatter private planer og ikke områdeplaner, 
dette bl.a. med bakgrunn i at den private aktøren påtar seg kostnadene med 
planutarbeidingen. 
Med bakgrunn i disse forholdene er det utarbeidet et forslag til avtale mellom Andøy 
kommune og Andøya Spaceport AS om utarbeidelse av områderegulering for Andøya 
Spaceport (vedlegg 1).  
Det er satt et mål om å varsle oppstart av planarbeidet ved avklaring av planområder og 
høring av planprogram i februar 2022. I arbeidet med planen tas det sikte på en sterk 
medvirkning fra lokalsamfunnet gjennom dialogkonferanser. Det gjennomføres per tiden 
jevnlige folkemøter for lokalbefolkning på Nordmela / Børvågen. 
 
Vurdering: 
 
Med bakgrunn i de forhold som er redegjort for overfor, tilrår Rådmannen at Andøy kommune 
overlater til Andøya Spaceport AS å utarbeide forslag til områderegulering for det aktuelle 
området knyttet til etablering av Andøya Spaceport i tråd med det fremlagte forslag til avtale, 
datert 17.01.2022. Rådmannen forutsetter at Andøy kommune i nødvendig grad skal bistå og 
samarbeide med Andøya Spaceport AS om utarbeidelsen av planen. Hovedvekten av 



arbeidet må forestås av Andøya Spaceport. Andøy kommune vil har full planmyndighet 
knyttet til arbeidet. 
 
Rådmannen legger også til grunn at Andøya Spaceport AS dekker samtlige kostnader 
knyttet til utarbeiding av områdereguleringen/planutarbeidingen. Kommunen vil dekke de 
kostnadene som kommunen vil få i forbindelse med kommunens egen deltakelse i 
planprosessen, samt administrativ og politisk behandling av planforslaget, med unntak av 
eksterne kostnader direkte knyttet til reguleringsplanen. Slike eksterne kostnader er 
eksempelvis annonseringer i aviser/tidsskrift for planoppstart med mer. Det legges også til 
grunn at det ikke skal betales saksbehandlingsgebyr til kommunen for områdereguleringen. 
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Avtale 
om utarbeidelse av områderegulering for 

Andøya Spaceport – Børvågen 
Tiltakshaver: Andøya Spaceport AS 

 
1 PARTENE 
Partene i avtalen er: 
 
1) Andøy kommune (planmyndighet), org. nr. 9445 624 809 
Kontaktperson: John Petter Karlsen, tlf. 970 23 995, e-post: jpk@andoy.kommune.no 
 
2) Andøya Spaceport AS (tiltakshaver/forslagsstiller), org. nr. 922 042 748  
Kontaktperson: Ingrid Hanssen, tlf. 47601904, e-post: ingrid.hanssen@andoyaspace.no 
 
2 BAKGRUNN 
Partene er enige om å samarbeide om å utarbeide forslag til områderegulering for Andøya 
Spaceport sin etablering av ny base for rakettoppskyting i Børvågen i Andøy kommune. 
 
Partene er innforstått med at områderegulering i utgangspunktet er en kommunal plan, men 
Andøy kommune overlater til Andøya Spaceport å utarbeide forslag til områderegulering 
for de aktuelle områdene, jf. plan- og bygningslovens (PBL) § 12-2. Andøy kommune har full 
planmyndighet. 
 
Formålet med arbeidet er å utarbeide en områderegulering for utbygging av en romhavn for 
de aktuelle områdene i Børvågen. 
 
Området vil bestå av alle nødvendige anlegg knyttet rakettoppskyting, som 
oppskytningsplatformer, produksjons- og lageranlegg, monteringshaller samt arealer for 
administrasjon og innkvartering. 
 
Denne avtalen inngås for å gi føringer for gjennomføringen av områdereguleringsarbeidet, 
herunder videre prosess i planarbeidet, fremdrift, samarbeidsform og kostnadsfordeling 
mellom kommunen og tiltakshaver/forslagsstiller. 
 
3 PLANAVGRENSNING 
Partene er enige om en foreløpig avgrensning av de aktuelle planområdene som vil følge 
forslag til planprogram. Avgrensningen av planområdene er vist i vedlegg 1 til denne avtale. 
Planavgrensningen kan endres som følge av planarbeidet og merknader til planprogram. 
 
4 PLANPROSESS 
Det skal utarbeides en områderegulering i henhold til plan- og bygningsloven § 12-2. 
Planforslaget medfører konsekvensutredningsplikt. Nødvendige konsekvensutredninger skal 
gjennomføres som et ledd i planprosessen. Planarbeidet starter opp med utarbeidelsen av 
forslag til planprogram for det aktuelle områdene. 
 
5 PLANPROGRAM 
Andøya Spaceport med konsulenter er ansvarlig for å utarbeide forslag til planprogram.  
Forslagene til planprogram skal behandles av planutvalg/formannskapet før de eventuelt 
legges ut til offentlig ettersyn og høring, samtidig med varsel om oppstart av planarbeidet. 
 
Andøya Spaceport med konsulenter er ansvarlig for varsling av planoppstart og kunngjøring 
av offentlig ettersyn/høring, inkl. varsling av offentlige organer, grunneiere og festere, andre 
rettighetshavere, naboer og andre interessenter på vegne av Andøy kommune. 
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Andøya Spaceport med konsulenter påtar seg også ansvaret for gjennomgang og 
sammenstilling av eventuelle merknader og innspill i forbindelse med høringen/offentlig 
ettersyn, og oversender forslag til planprogram inkl. merknadsbehandlingen til kommunen for 
videre behandling i tråd med bestemmelsene i PBL § 4-1. 
 
Kommunestyret fastsetter planprogrammet for områdereguleringen. 
 
6 PLANFORSLAG 
Etter vedtak av planprogram skal det utarbeides forslag til områderegulering med 
konsekvensutredning, med sikte på utlegging av planforslaget til offentlig høring i perioden 
oktober – november 2022, se også fremdriftsplan i punkt 8. 
 
Andøya Spaceport med konsulenter er ansvarlig for å utarbeide forslag til områderegulering 
med planbeskrivelse og konsekvensutredning. Forslaget behandles av planutvalget / 
formannskapet før utlegging til offentlig ettersyn og høring. 
 
Andøya Spaceport med konsulenter er ansvarlig for kunngjøring av offentlig ettersyn/høring, 
inkl. varsling av offentlige organer, grunneiere og festere, andre rettighetshavere, naboer og 
andre interessenter på vegne av Andøy kommune. 
 
Etter høring og offentlig ettersyn av planforslaget/planforslagene er Andøya Spaceport med 
konsulenter ansvarlig for gjennomgang/sammenstilling av merknader, innspill og eventuelle 
innsigelser. Planforslaget inkl. merknadsbehandlingen oversendes til kommunen for videre 
behandling i tråd med bestemmelsene i PBL § 12-12. 
 
Andøy kommune er ansvarlig for å behandle saker i samsvar med fremdriftsplanen i punkt 8, 
utarbeide saksfremlegg til politisk behandling, samt følge opp utsendelse og orientering om 
vedtak. 
 
Partene er gjensidig forpliktet til å delta aktivt i prosessen ved å delta i møter og bistå under 
gjennomføringen av områdereguleringen slik at man får et best mulig resultat. 
 
7 KOSTNADSFORDELING 
Andøya Spaceport forplikter seg til å bære kostnadene ved utarbeiding av 
områdereguleringen / planutarbeidingen. 
 
Kommunens kostnader i forbindelse med kommunens deltakelse i planprosessen, samt 
administrativ og politisk behandling av planforslaget, dekkes av kommunen. Andøya 
Spaceport dekker eksterne kostnader direkte knyttet til områdereguleringen.  
 
I henhold til regelverket skal det ikke betales saksbehandlingsgebyr til kommunen for 
områdereguleringen. 
 
8 FREMDRIFT 
Andøy kommune og Andøya Spaceport forplikter seg, så langt det er mulig, til å følge den 
fremdrift som er vist i etterfølgende tabell. Dersom det fremmes innsigelse(r) til planforslaget 
er partene innforstått med at sluttbehandlingsfasen vil kunne forskyve seg. Det samme 
gjelder dersom resultatet av nødvendige undersøkelser ikke blir ferdigstilt innen 
fremdriftsplanens frister.  
 Aktivitet Tidsperiode 
1.1 Oppstartsmøte iht. pbl. §12-8 November 2021 
1.2 Utarbeidelse av forslag til planprogram for Børvågen November 2021 – januar 

2022 
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1.3 Administrativ behandling av forslag til planprogram/ 
varslingsdokumenter 

Januar 2022 

1.4 Politisk behandling av avtale om områderegulering Januar 2022 
1.5 Varsel om oppstart av områdereglering/planprogram 

på høring 
Februar 2022 

1.6 Høringsperiode 6 uker Februar-mars 2022 
1.7 Merknadsbehandling  Mars 2022 
1.8 Administrativ behandling – vedtak av planprogram April 2022 
1.9 Formannskap / Kommunestyre fastsetter 

planprogram 
April – mai 2022 

 
 Aktivitet Tidsperiode 
2.1 Tiltaksbeskrivelsesfase Januar 2022 
2.2 Analyse - og konsekvensutredningsfase Februar – juni 2022 
2.3 Planfase Juni – august 2022 
2.4 Administrativ- og politisk behandling planforslag 

med konsekvensutredning 
August – september 2022 

2.5 Offentlig ettersyn min. 6 uker/Folkemøte Oktober – november 2022 
2.6 Administrativ- og politisk vedtaksbehandling 

planforslag med konsekvensutredning 
November 2022 – januar 
2023 

* Ikke justert iht. møteplan for 2022 
 
9 OPPHØR AV AVTALEN 
Avtalen bortfaller med umiddelbar virkning hvis formålet med planleggingen ikke lar seg 
godkjenne eller gjennomføre. Den enkelte part i avtalen sin vurdering legges til grunn for et 
eventuelt vedtak om opphør av avtalen. 
 
Eksempel på opphørsgrunn: 

• Planutvalget/formannskapet vedtar ikke å fremme forslag til planprogram (kan ikke 
påklages). 

• Kommunestyret fastsetter ikke planprogram for områdereguleringen (kan ikke 
påklages). 

• Det foreligger innsigelser til forslag til områderegulering som ikke lar seg løse innen 
rimelig tid. 

• Kommunestyret vedtar en områderegulering som etter tiltakshavers vurdering ikke gir 
rammer for realisering av en utbygging. 

• Manglende avtaler for etablering av tiltak innenfor planområdet 
 
Den enkelte part dekker sine egne kostnader frem til eventuelt bortfall av avtalen samt for 
gjennomføringen av vedtak om bortfall. 
 
10 TVIST 
Enhver tvist skal søkes løst gjennom forhandlinger. Dersom tvisten ikke lar seg løse ved 
forhandlinger, bringes den inn for de ordinære domstoler. Verneting er Vesterålen tingrett. 
 
Vedlegg: 

1. Forslag til planprogram for Andøya Spaceports etablering av ny romhavn for rakettoppskyting i 
Børvågen i Andøy kommune. 
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Andøy kommune     Andøya Spaceport AS 
 
 
 
__________________________   ____________________________ 
Knut Nordmo      Ingun Berget  
Ordfører, Andøy kommune    Daglig leder, Andøya Spaceport AS 



 

 

ANDØY KOMMUNE 

 

 
 

30-sone på Andenes. Oppfølging av innbyggerforslag fra Ørjan Vøllestad 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Robert Svendsen 16/1261 
 

SAKSGANG 
Utvalg Møtedato  Saknr 
Formannskapet   
Kommunestyret   
 
 
Vedlegg: 
Dok.dato 

 
Tittel 

 
Dok.ID 

19.01.2022 TS-utvalgets uttalelse om 30-sone Andenes. April 2017. 176127 
27.01.2022 Vedlegg til 30_sone 176587 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
1. Det innføres 30-soner i alle sidegater av FV 82, for kommunale og private veier/gater fra 
Toftenkrysset og nord mot Andenes. 
 
2. Tiltaket legges inn som en del av Andøy kommunes Plan for trafikksikkerhet 2022 – 2025. 
 
 
 
 
 
Sveinung Ellingsen 
Konstituert Rådmann 
 
  



Bakgrunn for saken: 
 
Ørjan Vøllestad har den 07.10.2016 gjennom nettportalen til minsak.no fremmet et 
innbyggerforslag i tråd med kommunelovens § 39 a, og samlet nødvendige underskrifter. 
Forslaget går ut på at det er ønskelig å senke fartsgrensene til 30 km/t i samtlige sidegater 
på Andenes, men også gjennomføre tiltak for å minske andel av tungtrafikk i sidegatene. 
 
Trafikksikkerhetsutvalget uttalte følgende i KS-sak 08/2017 
Trafikksikkerhetsutvalget setter stor pris på engasjementet Ørjan Vøllestad viser gjennom å 
få satt saken på sakskartet til kommunestyret. Trafikkutfordringene som Vøllestad beskriver 
er høyst reelle. 
Det er sterkt beklagelig at fartsgrensene på Andenes ikke overholdes. Utvalget er usikre på 
tiltak som senking av fartsgrensen eller utestenging av enkelte kjøretøy alene vil medføre at 
de som velger å kjøre for fort vil forholde seg til en ytterligere reduksjon. Trafikkutvalget er 
opptatt av at alle tiltak som iverksettes for å øke trafikksikkerheten gir ønsket effekt og ikke 
nye og utilsiktede trafikkutfordringer. Med bakgrunn i dette mener trafikkutvalget at det bør 
vurderes en nedsettelse av fartsgrensen i tilknytning til de mest trafikkerte rutene til skole- og 
barnehager i kombinasjon med økte kontrolltiltak i forbindelse med overholdelse av 
eksisterende og nye fartsgrenser. 
 
I behandlingen av KS-sak 08/2017 ble følgende vedtatt: 

1. Det igangsettes et arbeid med å kartlegge de mest trafikkerte rutene til skolen 
og barnehagene på Andenes. 
 

2. Trafikksikkerhetsutvalget bes innen utgangen av første halvår 2017 vurdere 
nedsettelse av fartsgrensene på Andenes og evt. andre tiltak på grunnlag av 
kartleggingen. 

 
Trafikksikkerhetsutvalgets oppfølging av KS-sak 08/2017 
Trafikksikkerhetsutvalget har i sin sak 05/17 gjort sin vurdering av nedsettelse av fart til 
30km/t på Andenes. (vedlegg 1.)  

• Vurderingen som er gjort peker på at kartleggingen av ferdselsårene ikke vil gi en full 
oversikt over hvilke ruter barn og unge vil velge til enhver tid -og at dette peker i 
retning av at det er fornuftig å definere hele kvadraturen som mulige ferdselsårer 
mellom skole/barnehage og hjem. Nedsetting av fartsgrense bør derfor gjelde hele 
sentrum, utenom FV82. 

• Det er gjort vurdering  av tidsbestemte fartsgrenser. Utvalget mener at 
trafikksikkerhetstiltak skal kunne støttes opp av gode kontrollmuligheter for å sikre 
etterlevelse -og at usikkerhet ved tidsbestemmelse gir usikkerhet for bilistene.  

• Det er gjort en positiv vurdering av trafikksikkerhet ved innføring av 30-soner på 
Andenes, men også en positiv vurdering av folkehelse ved å innføre 30-soner.  

 
TS-utvalgets vedtak i sin sak 05/17, sikret dessverre ikke videre oppfølging på en god nok 
måte.  
 
Kapasitet 
Med bakgrunn i administrasjonens manglende kapasitet til å følge opp vedtaket fra 
kommunestyret om kartlegging, har saken blitt liggende. Samtidig har administrasjonen tatt 
innover seg kommunestyrets tydelige signal om å prioritere trafikksikkerhetsarbeidet i Andøy 
gjennom å revidere Andøy kommunes plan for trafikksikkerhet og arbeidet med Trafikksikker 
kommune. Planarbeidet er startet opp og det er planlagt å fremme sak til kommunestyret for 
endelig vedtak siste møte før sommer 2022. En revisjon av trafikksikkerhetsplanen er viktig, 
ikke minst for å kunne utløse midler til planlegging og tiltak fra Nordland Fylkeskommune.  
 
Samtidig ser administrasjonen at vedtaket fra 2017 har behov for å friskes opp og 



tydeliggjøres med et prinsipielt vedtak, slik at bestillingen til trafikksikkerhetsutvalget om 
prioritert tiltaksliste blir så konkret som mulig.  
Rådmannen mener derfor at det er behov for en mer tydelig bestilling til revisjonen av 
trafikksikkerhetsplanen, enn det vedtaket som foreligger fra 2017. Derfor fremmes det 
nå en ny prinsipiell sak med bakgrunn i Ørjan Vøllestad sitt innbyggerforslag.  
 
Faktiske opplysninger: 
Med innbyggerforslag menes at innbyggerne i en kommune har rett til å sette en sak på den 
politiske dagsorden i kommunen. Der er i loven satt visse minimumsvilkår for at det skal 
oppstå plikt for kommunestyret å behandle forslaget. Å fremme forslag etter § 39 a er en 
rettighet for kommunens innbyggere. Det betyr av kommunestyret er forpliktet til å ta stiling til 
forslaget som fremmes, så fremt lovens vilkår for øvrig er oppfylt. 
 
Ørjan Vøllestads forslag går ut på å opprette 30 –sone for alle sidegater på Andenes, og i 
tillegg ligger det i forslaget at det bør skiltes slik at man hindrer gjennomgangstrafikk av 
større kjøretøy sombusser og lastebiler i sidegatene på Andenes. Det foreslås også 
fartsdumper dersom skiltingen ikke viser seg å ha tilstrekkelig effekt. 
 
Generelt om fartsgrenser i byer og tettsteder: 
Vegtrafikkloven § 3, Grunnregler for trafikk, sier følgende: 
”Enhver skal ferdes hensynsfullt og være aktpågivende og varsom så det ikke oppstår fare 
eller voldes skade og slik av annen trafikk ikke unødig blir hindret eller forstyrret. Vegfarende 
skal også vise hensyn mot dem som bor eller oppholder seg ved vegen.” 
 
§ 6 Fartsregler sier blant annet følgende 
”Fører av kjøretøy skal avpasse farten etter sted, føre-, sikt- og trafikkforhold slik at det ikke 
kan oppstå fare eller voldes ulempe for andre, og slik at annen trafikk blir minst mulig hindre 
eller forstyrret. Føreren skal alltid ha fullt herredømme over kjøretøyet. Dersom ikke annen 
fartsgrense er fastsatt ved offentlig trafikkskilt , må det i tettbygd strøk ikke kjøre fortere enn 
50 km/t, og utenfor tettbebygde strøk ikke fortere enn 80 km/t.” 
 
Det er i dag ikke fastsatt annen fartsgrenser for store deler av kvadraturgatenettet på 
Andenes. Gjeldende fartsgrense er derfor etter Vegtrafikkloven er 50 km/t. 
 
Vurdering: 
Vegdirektoratets har kommet med nytt rundskriv i 2021. NA-rundskriv 2021/01. Denne 
gjelder for riks- fylkes, og private veier. Den er også anbefalt å brukes på kommunale veier. 
Det er dette rundskrivet som legges til grunn for administrasjonens videre vurdering i saken.  
 
https://www.vegvesen.no/globalassets/fag/publikasjoner/na-rundskriv/na-rundskriv-2021-01-
fartsgrensekriterier.pdf 
 
Rundskrivet skriver følgende om intensjon om fart i tettbygde strøk:  
«Fartsgrenser i tettbygde strøk må som oftest baseres på vegens funksjon og bruken av 
området. Det betyr at fartsgrensene må brukes fleksibelt og baseres på ønsker om å 
prioritere gående og syklende, kollektivtrafikk, trafikksikkerhet, miljøforhold og ikke minst 
trivsel og trygghet for alle som ferdes på og langs vegene. Dette vil også fremme 
nullvekstmålet.» (Kilde: NA-rundskriv 2021/01 Fartsgrensekriterier) 
 
«Fartsgrensene bør helst gjelde for så lange strekninger som mulig da hyppige endringer er 
vanskelig for trafikantene å få med seg. Punktskilting anbefales brukt der det kun er behov 
for nedsatt fart på kortere strekninger, for eksempel ved skoler» (Kilde: NA-rundskriv 2021/01 
Fartsgrensekriterier) 
 
  

https://www.vegvesen.no/globalassets/fag/publikasjoner/na-rundskriv/na-rundskriv-2021-01-fartsgrensekriterier.pdf
https://www.vegvesen.no/globalassets/fag/publikasjoner/na-rundskriv/na-rundskriv-2021-01-fartsgrensekriterier.pdf


 
I vedlegget er det tatt uttrekk av rundskrivet som viser anbefalingen for hvilke kriterier som 
legges til grunn for fastsetting av fartsgrense for atkomstveier/gater.  Vedlegg.  
 
Andenes -med tilhørende boligområder, fra havna, men uten Toften, ansees som 
tettbebygget strøk i forhold til Statistisk Sentralbyrås definisjon.  
 
Det er lite eller ingen fysisk tilrettelegging, med langsgående skille mellom gående og 
syklende, i det kommunale veisystemet på Andenes. Anbefaling i NA-rundskriv 2021/01 
Fartsgrensekriterier, ligger derfor i tabellens første kolonne – Veier/gater uten tilrettelegging 
for gående og syklende. Anbefalingen er dermed en fartsgrense på 30 km/t for 
bolig/forretningsområde og sentrumsområde. Særskilte områder som idrettsplasser, 
parkanlegg, lekeplasser og holdeplasser anbefales 30/40 km/t. Områder rundt skoler og 
barnehager anbefales 30 km/t.  
 
Dagens 30- og 40-soner på Andenes.  
Det er per i dag skiltet flere 30- og 40-soner på Andenes. Disse er knyttet til følgende 
avkjøringer fra FV82 Bleiksveien og Storgata:  
 

Navn Skiltet  Gyldig skiltvedtak 
Toften 30-sone. Men feil Nei 
Myrvn. 30-sone. Men feil Ja 
Isfjordveien 40-sone. Men feil Nei 
Mot Andenes sør Nei Ja 30-sone 
Catalinaveien 30-sone. Men feil Ja 
Deler av Orionveien 30-sone. Men feil Nei -på deler 
Vestbyen -Standgata mot sør 30-sone. Men feil Ja 
Vestbyen – Strandgata mot nord 50-sone. Ja 
Daniel Olaisens vei fra 
Industriveien 

40-sone. Men feil Nei 

Området rundt Andenes skole 30-sone Ja 
Borgergata mot Videregående 
skole 

Nei Ja 30-sone 

 
Status for disse veiene/avkjøringene er at det mangler skiltvedtak på flere, de fleste er skiltet 
feil, det mangler oppheving av sone på rett side av veien og det er to vedtak som ikke er 
skiltet. Mulighet for god håndhevelse av fartsgrenser i disse områdene vil være vanskelig for 
politiet. En kuriositet er at Kong Hans gate/Flyplassveien mot flystasjonen er registrert som 
80-sone.  
 
Fremtidig utvikling på Andenes. 
Andenes står foran to store steds- og byggeprosjekter. The Whale og ny fiskerihavn. Det 
betyr mer trafikk, og mer folk i bevegelse. En tydeliggjøring av at Storgata er 
hovedferdselsåren på Andenes, og at biltrafikken i hovedsak ledes til denne godt regulerte 
gata, med fortau, god belysning og belyste krysningspunkter, er et viktig signal til de 
kjørende. Det er prinsipielt viktig å plassere det trafikale ansvaret for myke trafikanter til de 
kjørende i de områder der det ikke er god belysning, til tider dårlig ryddet for snø og  fravær 
av fysisk skille mellom myke og harde trafikanter. Og ikke minst må det være konsekvent 
både for bilister, men også for de som skal håndheve fartsgrenser. Det må ikke være tvil om 
hva fartsgrensen faktisk er, merking og vedtak knyttet til merkingen.   
 
 
«Skiltplan» 30-sone Andenes.  
 
Vedlagt ligger en forenklet skiltplan for Andenes. For å tilfredsstille forskrift og være 
konsekvent i skiltingen, vil det medføre oppsett av 68stk tosidige silkt. Se vedlegg.  
 



 
Økonomiske konsekvenser 
Skilting av 30-sone vil medføre oppsett av 68stk. tosidige skilt. Med stolpe, klammer, 
fundament og nedsetting. Det er hentet inn tilbud på skiltsystem og det er gjort en beregning 
til en total kostnad på ca. 600.000kr eks. mva. for prosjektet.  
 
I investeringsbudsjettet P.nr. 194226, for 2020 er det satt av 1. mill kr til oppsett av 
adresseskilt i på Andenes. Det vil være naturlig å se investeringene og arbeidet i 
sammenheng.  
Dersom tiltaket blir prioritert i trafikksikkerhetsplanen 2022 – 2025, kan man søke om 
medfinansiering til gjennomføring av tiltaket fra Nordland Fylkeskommune.  
 
Rådmannens samlede vurdering:  
Av hensyn til barn, unges og myke trafikanters sikkerhet ved ferdsel på Andenes anbefales 
det å innføre 30-soner på hele Andenes, utenom FV82.   
For å unngå forvirring knyttet til skilting og ut/innkjøring i ulike soner, innføres det konsekvent 
30-sone på alle kommunale og private veier fra Toftenkrysset og nordover. 
Det anbefales ikke å innføre fysiske hindre som fartsdumper, innsnevringer, eller 
enveiskjøring som generelle tiltak, men dette kan bli aktuelt etter nærmere detaljert 
planlegging og vedtak.  
Fortau og annen fysisk tilrettelegging for å skille myke trafikanter og kjøretøy, gjøres 
gjennom nærmere detaljert planlegging og vedtak etter plan- og bygningsloven.   
 
Rådmannens forslag til vedtak i denne saken er av prinsipiell art. Dersom det fattes slikt 
vedtak i saken, legges tiltaket inn som et tiltak i kommunens trafikksikkerhetsplan. 
 
Vedtak etter vegtrafikklov og skiltforskriften legges fram til behandling når evt. tiltaket er 
finansiert og skal fysisk gjennomføres.  
 
 
 
 







Vedlegg til 30-sonesak.  Arkivsaksnummer 16/1261 

 

Tabell . Anbefalte kriterier for atkomstveier/gater,  

 

https://www.vegvesen.no/globalassets/fag/publikasjoner/na-rundskriv/na-rundskriv-2021-01-

fartsgrensekriterier.pdf 

 

Kilde: NA-rundskriv 2021/01 Fartsgrensekriterier 

  

https://www.vegvesen.no/globalassets/fag/publikasjoner/na-rundskriv/na-rundskriv-2021-01-fartsgrensekriterier.pdf
https://www.vegvesen.no/globalassets/fag/publikasjoner/na-rundskriv/na-rundskriv-2021-01-fartsgrensekriterier.pdf


Skiltplan 30-sone. Andenes 
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